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1. Ανακοινώνονται οι συνεδριάσεις των Κοινοβουλευτικών

Επιτροπών, σελ.756
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Αθήνα, σήµερα στις 2 Ιουλίου 2009, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
09.34’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου το Τµήµα ∆ιακοπής Εργασιών της Βουλής (Α’ σύνθεση) για
να συνεδριάσει υπό την προεδρία της Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ.
ΒΕΡΑΣ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Τµήµα.

(Ανακοινώνονται προς το Τµήµα από την κ. Σοφία Σακοράφα,
Βουλευτή Β’ Αθηνών, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Συνταξιούχων Εµπό-
ρων Νοµού Ηλείας ζητεί τη δηµιουργία ειδικής θυρίδας
πληρωµής των συνταξιούχων στα ΕΛΤΑ Πύργου.

2) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητείται η στελέχωση
του ΕΚΑΒ στο Nοµό Ηλείας.

3) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητεί το Εργατικό Κέ-
ντρο Πύργου την τοποθέτηση παιδοκαρδιολόγου στο ΙΚΑ
Πύργου.

4) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο ζητεί ο Πρόεδρος της
Ένωσης Αγροτικών Συνεταιρισµών Γαστούνης να γίνει φέτος
λίγο νωρίτερα η επιστροφή του φόρου των καυσίµων στους
αγρότες.

5) Η Βουλευτής Ηλείας κ. ΚΡΙΝΙΩ ΚΑΝΕΛΛΟΠΟΥΛΟΥ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας µε το οποίο διαµαρτύρεται ο Νο-
µάρχης Ηλείας για τις καθυστερήσεις στην αποκατάσταση των
σεισµόπληκτων του νοµού του λόγω της υπάρχουσας έλλειψης
προσωπικού στο ΤΑΠ.

6) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Σκιάθου Νοµού Μαγνησίας
ζητεί να µην καταργηθεί το γραφείο της ∆ΕΗ στη Σκιάθο.

7) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΤΣΙΦΑΡΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Βραχναίικων Νοµού Αχαίας

ζητεί να αποκατασταθεί το λάθος στον υπολογισµό των τιµών συ-
ντελεστή αντικειµενικού προσδιορισµού του ΕΤΑΚ στα δηµοτικά
διαµερίσµατα Θεριανό και Καµίνια.

8) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Θεσσαλικών Επιχειρήσεων και
Βιοµηχανιών ζητεί την τροποποίηση της εγκυκλίου Προγράµµα-
τος Επαγγελµατικής Κατάρτισης Εργαζοµένων (ΛΑΕΚ 0,45%)
έτους 2009) του ΟΑΕ∆, ώστε να γίνει επέκταση της δυνατότη-
τας αξιοποίησης πόρων από τον ΛΑΕΚ στην προηγούµενη πε-
νταετία.

9) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΗΛΙΑΣ ΜΠΕΡΙΑΤΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Γεράσιµος Σταµατάτος κάτοικος Αρ-
γοστολίου Κεφαλονιάς ζητεί την ίδρυση τυπογραφικού Μου-
σείου στον Άγιο Γεράσιµο Κεφαλονιάς.

10) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΠΕΡΙΚΛΗΣ - ΗΛΙΑΣ ΚΟΡΟΒΕ-
ΣΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Βασίλης Πετρόπουλος
ζητεί για την περίπτωσή του να εφαρµοστεί ο ν. 3404/2005 που
αφορά εισαγωγή σε πανεπιστήµιο µε κατατακτήρια αξιολόγηση.

11) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΑΝΝΑ ΦΙΛΙΝΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Εργοληπτών Γεωπόνων
Έργων Πρασίνου ζητεί την άµεση χρηµατοδότηση των αρµόδιων
φορέων της χώρας αποκλειστικά για έργα καθαρισµού και απο-
ψίλωσης της ετήσιας βλάστησης.

12) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Θεσσαλικών Επιχειρήσεων
και Βιοµηχανιών ζητεί την τροποποίηση της εγκυκλίου Προ-
γράµµατος Επαγγελµατικής Κατάρτισης Εργαζοµένων (ΛΑΕΚ
0,45%) έτους 2009) του ΟΑΕ∆, ώστε να γίνει επέκταση της δυ-
νατότητας αξιοποίησης πόρων από τον ΛΑΕΚ στην προηγούµενη
πενταετία.

13) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος ∆ικαστικών Υπαλλήλων
Νοµού Λασιθίου ζητεί να καλυφθούν οι κενές οργανικές θέσεις
στις δικαστικές υπηρεσίες του νοµού.

14) Οι Βουλευτές Λαρίσης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ, Τρικά-
λων κ. ΑΧΙΛΛΕΑΣ ΚΑΝΤΑΡΤΖΗΣ, Μαγνησίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑ-
ΤΖΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία το Ιατροκοινωνικό
Κέντρο Τυρνάβου Λάρισας ζητεί την έγκριση πίστωσης για τη συ-
νέχιση των δράσεων όλων των ιατροκοινωνικών κέντρων κ.λπ..

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΒ’ ΠΕΡΙΟ∆ΟΣ

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟ∆ΟΣ Β’
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15) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Τοπικό Συµβούλιο Λιθινών Λασιθίου
ζητεί να µην επιτραπεί η λειτουργία λατοµείου στην περιοχή του.

16) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος ∆ικαστικών Υπαλλήλων Λασι-
θίου ζητεί να ενηµερωθεί για το ζήτηµα της εγγραφής µελών του,
στο Μετοχικό Ταµείο Πολιτικών Υπαλλήλων.

17) Οι Βουλευτές Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ, Α’ Πει-
ραιώς κ. ∆ΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία ο ∆ήµαρχος Πλατανιά Νοµού Χανίων ζητεί να µην εκµι-
σθωθούν τµήµατα του παλαιού Αιγιαλού στην παραλία του
δήµου του, αλλά να του παραχωρηθούν, προκειµένου να αξιο-
ποιηθεί και να αναβαθµιστεί η παραλία του.

18) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Σητείας Νοµού Λασιθίου Κρήτης
ζητεί την αναβάθµιση του πυροσβεστικού του Κλιµακίου, σε
σταθµό ∆’τάξης.

19) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Μονογονεϊκών οικο-
γενειών ζητεί να αναγνωρισθεί ο χήρος γονέας δύο ανήλικων
τέκνων έχων την αποκλειστική επιµέλεια, ως τρίτεκνος κ.λπ..

20) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση Λασιθίου
ζητεί να λειτουργήσει η Σχολή ∆οκίµων Αστυφυλάκων στα επί-
πεδα της δυναµικότητας της που είναι εκατόν σαράντα άτοµα
και όχι εβδοµήντα που σχεδιάζουν κ.λπ..

21) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Νεφροπαθών Νοµού
Μαγνησίας «ΟΙ ΑΓΙΟΙ ΑΝΑΡΓΥΡΟΙ» ζητεί την άµεση πρόσληψη

νοσηλευτών στη Μονάδα Τεχνητού Νεφρού Βόλου κ.λπ.
.
22) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ κατέ-

θεσε αναφορά µε την οποία η ∆ιασυλλογική Επιτροπή Μαγνη-
σίας διαµαρτύρεται για το κλείσιµο του Υποκαταστήµατος της
∆ΕΗ στη Σκιάθο.

23) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Μηλέων Νοµού Μα-
γνησίας ζητεί οικονοµική ενίσχυση για την επισκευή του κτιρίου
των αποδυτηρίων και διαιτητών αθλητικών εγκαταστάσεων Κάτω
Γατζέας του ∆ήµου του.

24) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ζητεί την επίσπευση των διαδικα-
σιών για την κατασκευή Κλειστού Γυµναστηρίου στο ∆ήµο
Σκιάθου.

25) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Ελευθέρων Επαγγελ-
µατιών Ιατρών Νοµού Μαγνησίας ζητεί την εκκαθάριση ιατρικών
δαπανών και την έκδοση εντάλµατος πληρωµής, από την Υπη-
ρεσία ∆ηµοσιονοµικού Ελέγχου Μαγνησίας.

26) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Ενοικιαζοµένων ∆ω-
µατίων και Επιπλωµένων ∆ιαµερισµάτων Θεσσαλίας και Βορείων
Σποράδων - Πηλίου ζητεί να παραµείνει ο τζίρος τριετίας ένταξης
τους στα προγράµµατα ΠΕΠ στα 10.000 ευρώ.

27) Η Βουλευτής Τρικάλων κ. ΑΘΑΝΑΣΙΑ (ΣΟΥΛΑ) ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ενώ-
σεων Προσωπικού Λιµενικού Σώµατος διαµαρτύρεται για την
υποστελέχωση και την ελλιπέστατη χρηµατοδότηση του κ.λπ..

744 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 15902/11/03/2009 ερώτηση της Βουλευτού

κ. Μερεντίτη Αθανασίας (Σούλας) δόθηκε µε το υπ αριθµ. Β-
691/30/04/2009 έγγραφο από τον Υφυπουργό Μεταφορών και
Επικοινωνιών η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΒ’ - 2 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 (ΠΡΩΪ) 745



746 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



2, Στην µε αριθµό 17284/06/04/2009 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Βελόπουλου Κυριάκου, Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου, Πολα-

τίδη Ηλία δόθηκε µε το υπ αριθµ. 21/233/ΑΣ1198∆ις/29/04/2009
έγγραφο από την Υπουργό Εξωτερικών η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΒ’ - 2 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 (ΠΡΩΪ) 747



3. Στην µε αριθµό 17325/07/04/2009 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Κατρίνη Μιχάλη δόθηκε µε το υπ αριθµ. 6427/30/04/2009 έγ-

γραφο από τον Υφυπουργό Ανάπτυξης η ακόλουθη απάντηση:

748 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΙΒ’ - 2 ΙΟΥΛΙΟΥ 2009 (ΠΡΩΪ) 749



750 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



4. Στην µε αριθµό 17392/07/04/2009 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Ζήση Ροδούλας δόθηκε µε το υπ αριθµ. 6611/315/30/04/2009

έγγραφο από τον Υφυπουργό Εµπορικής Ναυτιλίας, Αιγαίου και
Νησιωτικής Πολιτικής η ακόλουθη απάντηση:
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752 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)
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5. Στην µε αριθµό 17441/08/04/2009 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Κεφαλογιάννη Όλγας δόθηκε µε το υπ αριθµ. Φ900Α/7256/

10266/30/04/2009 έγγραφο από τον Υφυπουργό Εθνικής Άµυ-
νας η ακόλουθη απάντηση:

754 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ, κυρία
συνάδελφε



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Η µε αριθµό 37/29.6.2009 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κυρίας Θεοδώρας
Τζάκρη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε την προώθηση του επιτραπέζιου ροδάκινου και την
απορρόφηση της φετινής παραγωγής του συµπύρηνου ροδάκι-
νου στο Νοµό Πέλλας κ.λπ. δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του
κυρίου Υπουργού.

Η µε αριθµό 42/29.6.2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αντωνίου Σκυλλάκου
προς την Υπουργό Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας,
σχετικά µε την ασφάλιση στο ΙΚΑ των εργαζοµένων στις βιοµη-
χανίες µεταποίησης, τυποποίησης και διακίνησης προϊόντων
κ.λπ. δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.

Θα συζητηθεί τώρα η µε αριθµό 38/29.6.2009 επίκαιρη ερώ-
τηση του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς
κ. Παναγιώτη Λαφαζάνη προς τους Υπουργούς Εσωτερικών και
Απασχόλησης και Κοινωνικής Προστασίας, σχετικά µε το κλεί-
σιµο του «ΕΛΕΥΘΕΡΟΥ ΤΥΠΟΥ», την ανάγκη λήψης µέτρων για
την απασχόληση των απολυµένων εργαζοµένων κ.λπ..

Η επίκαιρη ερώτηση του κ. Λαφαζάνη έχει ως εξής:
«Το αιφνιδιαστικό, χωρίς καµµία διαβούλευση µε τους εργα-

ζοµένους, ούτε καν προειδοποίηση, κλείσιµο της εφηµερίδας
«ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ», του ραδιοφωνικού σταθµού «CITY» και
του αντίστοιχου portal, το οποίο αφήνει στο δρόµο πεντακόσι-
ους περίπου εργαζοµένους, αποτελεί µία απεχθή κίνηση, πρω-
τοφανή για τα ελληνικά δεδοµένα, που αγγίζει τα όρια της
βαρβαρότητας. Και αυτό, πολύ περισσότερο, όταν το κλείσιµο
αυτό προέρχεται από πρωτοβουλία της πάµπλουτης ιδιοκτησίας
του και την κ. Γ. Αγγελοπούλου, η οποία υπήρξε συναινετική επι-
λογή για την αναβίωση του ολυµπιακού πνεύµατος στην κοιτίδα
του.

Επειδή το αιφνιδιαστικό κλείσιµο του «ΕΛΕΥΘΕΡΟΥ ΤΥΠΟΥ»
και µάλιστα µε τον απεχθή τρόπο που συντελέστηκε ανοίγει το
δρόµο για περαιτέρω κατεδάφιση των ήδη διαλυµένων εργασια-
κών σχέσεων στα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης, για πολλαπλα-
σιασµό των απολύσεων εργαζοµένων ή και για ανάλογο κλείσιµο
µέσων ενηµέρωσης, επειδή η Κυβέρνηση δεν µπορεί να παρι-
στάνει τον «επιτήδειο ουδέτερο» στα επιχειρηµατικά, εκδοτικά
και πολιτικά παιχνίδια που παίζονται σε βάρος της ενηµέρωσης
και των εργαζοµένων, ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί:

1. Τι πρόκειται να πράξουν για να στηρίξουν την απασχόληση
των πεντακοσίων εργαζοµένων που βρέθηκαν αιφνιδιαστικά στο
δρόµο;

2. Τι πρόκειται να πράξουν για να στηρίξουν τις εργασιακές
σχέσεις, τα δικαιώµατα και την απασχόληση των δηµοσιογρά-
φων και γενικότερα εργαζοµένων στο χώρο των Μέσων Μαζικής
Ενηµέρωσης;».

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Λαφαζάνη θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Εσωτερικών κ. Γκιουλέκας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΚΙΟΥΛΕΚΑΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών):
Ευχαριστώ κυρία Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς, επιτρέψτε µου και από τη θέση αυτή και λόγω της
επαγγελµατικής µου ιδιότητας ως δηµοσιογράφου να εκφράσω
και εγώ τη βαθιά µου λύπη, γιατί µια ιστορική εφηµερίδα, όπως
ο «ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ», που και αυτή µαζί µε τις υπόλοιπες
εφηµερίδες υπηρετούσαν την ενηµέρωση του ελληνικού λαού,
έχει κλείσει. Βεβαίως, θα ήθελα να εκφράσω τη βαθιά µου θλίψη,
γιατί τετρακόσιοι πενήντα εργαζόµενοι χάνουν τις θέσεις εργα-
σίας τους. Αυτό και για τη δηµοκρατία, αλλά και για την κοινωνία
µας είναι µία τραγική εξέλιξη από µόνο του. Αυτό θα ήθελα να το
προτάξω και όσον µε αφορά επιτρέψτε µου να έχω αυτήν την ιδι-
αίτερη ευαισθησία.

Το δεύτερο που θα ήθελα να πω, είναι ότι, παρά την ιδιαιτε-
ρότητα που υπάρχει όσον αφορά στα θέµατα ενηµέρωσης του
ελληνικού λαού, η Κυβέρνηση µε το ίδιο ενδιαφέρον αντιµετωπί-
ζει κάθε εργαζόµενο που χάνει τη δουλειά του, κάθε οικογένεια
που αντιµετωπίζει το πρόβληµα της ανεργίας και όχι επιλεκτικά

και προνοµιακά µόνο ορισµένους εργαζοµένους.
Άρα, λοιπόν, το ίδιο ενδιαφέρον, επαναλαµβάνω, υπάρχει για

όλους τους συµπολίτες µας, οι οποίοι βρέθηκαν στην ίδια δύ-
σκολη θέση µε αυτή που βρίσκονται οι εργαζόµενοι στην εφη-
µερίδα «ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ», τον «ΤΥΠΟ ΤΗΣ ΚΥΡΙΑΚΗΣ» και
το ραδιοφωνικό σταθµό «CITY».

Το τρίτο το οποίο θα ήθελα να τονίσω είναι ότι εµείς, από την
πλευρά µας, µέσα στο πλαίσιο της κείµενης νοµοθεσίας, εξα-
ντλούµε κάθε περιθώριο προκειµένου να µπορέσουµε να αντι-
µετωπίσουµε το πρόβληµα.

Σήµερα επρόκειτο να συζητηθεί η επερώτηση αυτή µε την πα-
ρουσία της πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου Απασχόλησης.
Λόγω, όµως, της επίσκεψης του Πρωθυπουργού στο Υπουργείο
δεν είναι δυνατόν να βρίσκεται κανείς από την πολιτική ηγεσία
του Υπουργείου Απασχόλησης εδώ και απαντώ εγώ. Επίκειται
µία συνάντηση των εκπροσώπων των εργαζοµένων µε την
Υπουργό Απασχόλησης κ. Φάνη Πάλλη-Πετραλιά, προκειµένου
να συζητηθεί και να εξαντληθεί κάθε περιθώριο για να αντιµετω-
πιστεί το πρόβληµα που αντιµετωπίζουν οι απολυµένοι από τον
«ΕΛΕΥΘΕΡΟ ΤΥΠΟ».

Τέλος, αυτό που θα ήθελα να τονίσω είναι ότι όσο µας αφορά,
από τη δική µας πλευρά, γνωρίζει πολύ καλά και ο συνάδελφος
κ. Λαφαζάνης, από το 2007 µε το ν.3592, περί συγκέντρωσης και
αδειοδότησης επιχειρήσεων Μέσων Ενηµέρωσης, για πρώτη
φορά τέθηκε ένα πλαίσιο λειτουργίας των Μέσων αυτών. Ανά-
µεσα στις διάφορες ρυθµίσεις που υπήρξαν, υπήρξε και ο όρος
της αποκλειστικής και πλήρους απασχόλησης συγκεκριµένου
ετήσιου µέσου όρου προσωπικού, σε θέσεις τόσο δηµοσιογρά-
φων όσο τεχνικού και διοικητικού προσωπικού.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

∆εν µπαίνω στα επί µέρους θέµατα, θα τελειώσω σε µισό
λεπτό, κυρία Πρόεδρε.

Είναι γνωστό ότι µε βάση αυτές τις ρυθµίσεις, π.χ. για το προ-
σωπικό των αδειούχων εθνικής εµβέλειας τηλεοπτικών σταθµών,
ενηµερωτικού χαρακτήρα, απαγορεύεται να υπάρχει προσωπικό
κάτω των διακοσίων ατόµων. Αντίστοιχα υπάρχουν και κάποιες
άλλες ρυθµίσεις για τα υπόλοιπα µέσα ενηµέρωσης.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Λαφαζάνης.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Άκουσα µε ιδιαίτερη προσοχή τον κύριο Υφυπουργό. Εξέ-

φρασε τη λύπη του, την αγωνία του αλλά δεν είδα στην παρέµ-
βασή του να υπογραµµίζει πράξεις και ενέργειες που πρέπει να
γίνουν για να στηριχθεί η απασχόληση των περίπου πεντακοσίων
εργαζοµένων και να στηριχθεί η απασχόληση γενικότερα στο
χώρο των Μέσων Ενηµέρωσης σε µία περίοδο που διανύουµε
µία µεγάλη κρίση και που βλέπουµε να γίνονται πράξεις απο-
τρόπαιες.

Είναι περιττό να ξανατονίσω δε αυτό που υπογράµµισα στην
ερώτησή µου και νοµίζω ότι απέφυγε να σχολιάσει ο κύριος Υφυ-
πουργός. Εδώ δεν έχουµε απλώς κάποιες απολύσεις για τις
οποίες άλλωστε πρέπει να τονίσω ότι η Κυβέρνηση δεν δείχνει
ιδιαίτερη ευαισθησία, διότι παντού γίνονται σήµερα απολύσεις, η
ανεργία κλιµακώνεται και έχει φτάσει στα ύψη πλέον, µε µία Κυ-
βέρνηση να βλέπει περίπου απαθώς αυτό το αποτρόπαιο φαινό-
µενο.

Εδώ, λοιπόν, δεν έχουµε µια συνηθισµένη πράξη. Είναι πρω-
τοφανές το γεγονός. Είναι πρωτοφανές και απεχθές το γεγονός
ότι µία εκδοτική επιχείρηση κλείνει αιφνιδιαστικά, κλείνει και πε-
τάει στο δρόµο πεντακόσιους εργαζόµενους χωρίς να έχει προη-
γηθεί στοιχειώδης διάλογος ούτε καν προειδοποίηση. Εγώ δεν
θυµάµαι τόσα χρόνια, από µικρό παιδί που είµαι στην πολιτική, να
έχει κλείσει µία τέτοια µεγάλη επιχείρηση µε τόσο µαζικές απο-
λύσεις σε αυτή τη χώρα.

Εδώ να σηµειώσω κάτι το οποίο δεν λέγεται ή αποφεύγεται να
λεχθεί, κύριε Υφυπουργέ. Έχουµε να κάνουµε µε µία ιδιοκτησία
από τις πιο πλούσιες οικογένειες σε αυτή τη χώρα. Έχουµε να
κάνουµε µε µία εκδότρια, την κ. Γιάννα Αγγελοπούλου η οποία
ήταν συναινετική επιλογή για τη διάδοση του ολυµπιακού πνεύ-
µατος και βλέπουµε απ’ αυτήν ακριβώς, από τις πλουσιότερες
οικογένειες της χώρας, να έχουµε αυτού του είδους τη βαρβα-
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ρότητα.
Το λέω αυτό διότι εδώ στέλνεται ένα µήνυµα, το οποίο αφορά

όλον τον κόσµο της εργασίας. Πρώτα απ’ όλα, το µήνυµα για πε-
ραιτέρω διάλυση των εργασιακών σχέσεων στο χώρο των Μέσων
Μαζικής Ενηµέρωσης, που όπως ξέρετε, δεν ισχύει τίποτα.
Έχουµε δουλεµπόριο στα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης και το
γνωρίζετε πολύ καλά. ∆ελτία παροχής υπηρεσιών, µπλοκάκια,
τετράωρη απασχόληση, τσάµπα εργασία στο όνοµα της εκπαί-
δευσης και της κατάρτισης νέων για πολλά χρόνια. Έχουµε συµ-
βάσεις που δεν τηρούνται, έχουµε υπερωριακή απασχόληση
χωρίς να πληρώνεται.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ξέρετε ότι τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης δεν είναι είκοσι,
τριάντα µεγαλοδηµοσιογράφοι. Είναι οι χιλιάδες από κάτω που
δουλεύουν όπως και εδώ, στη Βουλή που δουλεύουν πολλοί δη-
µοσιογράφοι, οι οποίοι βοηθούν το έργο µας και είναι σε απελ-
πιστική κατάσταση η εργασιακή τους θέση και τα εργασιακά
τους δικαιώµατα.

∆ίνεται επίσης ένα µήνυµα µε αυτήν την πράξη, για να εντα-
θούν οι απολύσεις και ξέρετε, οργιάζουν οι απολύσεις στο χώρο
µαζικής ενηµέρωσης αυτή την περίοδο. ∆ίνεται ένα αποκρου-
στικό µήνυµα να κλείνουν αύριο και άλλα συγκροτήµατα ή άλλα
τµήµατα συγκροτηµάτων, χωρίς κανένα λογαριασµό, χωρίς κα-
νένα διάλογο, χωρίς καµµία διαβούλευση.

Τι κάνετε επί όλων αυτών; Παρατηρείτε αυτή την αποτρόπαιη
κατάσταση, αυτή τη βαρβαρότητα στα Μέσα Μαζικής Ενηµέρω-
σης, χωρίς να πράττετε απολύτως τίποτα. ∆ιότι εδώ έχουµε να
κάνουµε µε βαρόνους, έχουµε να κάνουµε µε µεγάλα εκδοτικά
συµφέροντα, έχουµε να κάνουµε µε µεγάλους επιχειρηµατικούς
οµίλους µε διασυνδέσεις και εποµένως είναι στο απυρόβλητο,
δεν θέλουµε να τους θίξουµε. ∆εν θέλουµε διότι υπάρχουν οι αό-
ρατες, οι αδιαφανείς, «κάτω από το τραπέζι» σχέσεις διαπλοκής.

Εµείς σας λέµε αυτή την ώρα να ξεκινήσετε έναν ουσιαστικό
διάλογο µε τους εργαζόµενους του «ΕΛΕΥΘΕΡΟΥ ΤΥΠΟΥ».
Έχουν ιδέες, έχουν προτάσεις, για να µπορέσει να δοθεί διέξο-
δος.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το επαναληπτικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε συνάδελφε, πρέ-
πει να ολοκληρώσετε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Έχουµε καταθέσει διά του Προ-
έδρου του ΣΥΡΙΖΑ, Αλέκου Αλαβάνου, δέκα σηµεία τα οποία
αφορούν την πορεία των Μέσων Ενηµέρωσης και µία διέξοδο
απ’ αυτή τη νοσηρή κατάσταση που υπάρχει.

Υπάρχει και το άλλο. Υπάρχει η αρµόδια Επιτροπή της Βου-
λής, η οποία είχε ορίσει συνεδρίαση γι’ αυτό το θέµα και δεν την
έκανε, την ανέβαλε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το επαναληπτικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε συνάδελφε, έχει
τελειώσει ο χρόνος σας.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Σας καλούµε, να ασχοληθεί η
Βουλή µε την αρµόδια Επιτροπή για όλο αυτό το θέµα του Τύπου
…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε, κύριε
συνάδελφε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: …και ειδικότερα για το θέµα των
δηµοσιογράφων του «ΕΛΕΥΘΕΡΟΥ ΤΥΠΟΥ». Πρέπει να ξεκινή-
σει ένας ουσιαστικός διάλογος για να δοθούν απαντήσεις, λύ-
σεις και διέξοδοι σ’ ένα πρόβληµα, το οποίο είναι κατ’ εξοχήν
πρόβληµα δηµοκρατίας και όχι µόνο βέβαια απασχόλησης.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Λαφαζάνη, ας
ξεκινήσουµε τη µέρα µας σωστά.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: ∆εν είναι δυνατόν να συνεχίζεται
αυτή η απεχθής βαρβαρότητα, ένα καλό πρόσωπο προς τα έξω,
δήθεν προάσπισης της πολυφωνίας και από µέσα να υπάρχει
αυτή η κατάσταση, η οποία οδηγεί σε απόγνωση καθηµερινά
τους εργαζόµενους.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο Υφυ-

πουργός Εσωτερικών για να δευτερολογήσει.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΚΙΟΥΛΕΚΑΣ (Υφυπουργός Εσωτερικών):
Κυρία Πρόεδρε, συµµερίζοµαι τις αγωνίες του κυρίου συναδέλ-
φου όπως συµµερίζοµαι, κύριε συνάδελφε, την ευαισθησία σας
για τον τρόπο λειτουργίας της δηµοκρατίας.

Επιτρέψτε µου, όµως, να θυµίσω ότι αυτή η ευαισθησία δεν
αποτελεί αποκλειστικό δικό σας προνόµιο, αλλά την ίδια ευαι-
σθησία επιδεικνύουµε όλοι και εσείς και εµείς από τη δική µας
πλευρά. Και νοµίζω ότι επί του προκειµένου, το να γίνονται
απλώς επισηµάνσεις είναι καλό. Παράλληλα, όµως µε τις επιση-
µάνσεις, υπάρχουν και µία σειρά ενέργειες, που έχουν γίνει ευ-
ρύτερα για τα ζητήµατα της ανεργίας. Γιατί –επαναλαµβάνω,
κύριε συνάδελφε- παρά το γεγονός πως υπάρχει πράγµατι µία
ιδιαιτερότητα –και επιτρέψτε µου να το γνωρίζω πολύ καλά ως
προερχόµενος από το χώρο των Μέσων Μαζικής Ενηµέρωσης-
από την άλλη πλευρά µε την ίδια ευαισθησία και την ίδια αγωνία,
αυτή η Κυβέρνηση αντιµετωπίζει τον κάθε άνεργο στην πατρίδα
µας και όχι αποκλειστικά και προνοµιακά κάποιους άνεργους.

Από την άλλη πλευρά, πρέπει να γνωρίζετε –γιατί ήδη πήρε
δηµοσιότητα το θέµα- ότι την προηγούµενη εβδοµάδα υπήρξε
µία συνάντηση µεταξύ του Υπουργού Εσωτερικών και εµού από
την πλευρά της Κυβέρνησης και του νεοεκλεγέντος διοικητικού
συµβουλίου της Ένωσης Συντακτών Ηµερήσιων Εφηµερίδων
Αθηνών ακριβώς για το θέµα αυτό. ∆ιερευνήθηκαν όλες οι περι-
πτώσεις και όλες οι δυνατότητες για να αντιµετωπίσουµε τα προ-
βλήµατα των τετρακοσίων πενήντα συναδέλφων µου –εν τω
επάγγελµα, τι εννοώ- προερχοµένων από την επιχείρηση αυτή.

Σας εξήγησα, επίσης, ότι εξ όσων γνωρίζω, επίκειται µία συ-
νάντηση των εκπροσώπων των εργαζοµένων στον «ΕΛΕΥΘΕΡΟ
ΤΥΠΟ» µε την Υπουργό Απασχόλησης κ. Φάνη Πάλλη Πετραλιά.

Όσον αφορά, όµως, ευρύτερα στα ζητήµατα αυτά, επειδή κά-
νετε κάποιες οξείες παρατηρήσεις ότι η Κυβέρνηση παρατηρεί
αδιάφορη, θα παρακαλούσα πάρα πολύ να µε ακούσετε. ∆εν νο-
µίζω ότι αυτό καθεαυτό το ζήτηµα και οι περιστάσεις επιτρέπουν
µια τέτοια συζήτηση, αλλά απλώς ακροθιγώς αναφέρω ότι πρέ-
πει να θυµηθούµε πού βρισκόταν η ανεργία πριν λίγα χρόνια και
πόσες προσπάθειες γίνονται για την καταπολέµηση της ανερ-
γίας, ενός προβλήµατος που είναι αναµφισβήτητα ένα από τα
σηµαντικότερα που αντιµετωπίζει η ελληνική κοινωνία.

Υπάρχουν και κάποιοι δείκτες οι οποίοι δείχνουν ξεκάθαρα ότι
γίνεται µια σοβαρή προσπάθεια. Και γίνεται προσπάθεια µε σο-
βαρά, ουσιαστικά και απτά αποτελέσµατα. Και από την άλλη
πλευρά, για να έλθω στο θέµα του Τύπου ως καθ’ ύλην αρµόδιος
Υφυπουργός, θα θυµίσω, ότι δυστυχώς, επικρατούσε πράγµατι
ένα άναρχο τοπίο ως το 2004. Και αυτό δεν το λέω αντιπολιτευ-
όµενος τις κυβερνήσεις του χθες. Το λέω διότι αναφέρω µία
απτή και ζοφερή δυστυχώς πραγµατικότητα που επικρατούσε
ως το 2004 στην πατρίδα µας.

Μπήκαν κανόνες. Έχουµε δουλειά. Υπάρχει δρόµος ακόµα.
Μπήκαν, όµως, σηµαντικοί κανόνες. Ανάµεσα σ’ αυτούς τους κα-
νόνες που θεσµοθέτησε η παρούσα Κυβέρνηση, είναι και αυτά
που σας ανέφερα προηγουµένως, κύριε συνάδελφε, σχετικά µε
τις υποχρεώσεις των επιχειρηµατιών που δραστηριοποιούνται
στο χώρο της ενηµέρωσης. Συγκεκριµένα, σχετικά µε την υπο-
χρέωσή τους να διατηρούν αριθµό εργαζοµένων ικανό τουλάχι-
στον για να µπορούν να διατηρούν και κάποια µέσα ενηµερωτικού
χαρακτήρα.

Αυτά ήθελα να πω σε γενικές γραµµές για το τι έχει γίνει. Αγω-
νιούµε, ψάχνουµε να βρούµε κάποιες λύσεις για να µπορέσουµε
να βοηθήσουµε τους ανθρώπους αυτούς. Είναι τραγικό το πρό-
βληµα, αλλά από την άλλη πλευρά, µόνο για αδράνεια δεν µπο-
ρείτε να κατηγορήσετε αυτήν την Κυβέρνηση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Η µε αριθµό 39/29-6-2009 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή του

Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Μαυρουδή Βορίδη προς τον
Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε την άρνηση αποδοχής απόθε-
σης απορριµµάτων του ∆ήµου Μαρκόπουλου στο Χώρο Υγειο-
νοµικής Ταφής Απορριµµάτων Φυλής κλπ., δεν συζητείται λόγω
κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.

Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας ενηµερώνω ότι σήµερα Πέ-

µπτη 2 Ιουλίου 2009 θα συνεδριάσουν οι ακόλουθες Κοινοβου-
λευτικές Επιτροπές:
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Πρώτον, η ∆ιαρκής Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων στις
10.00’ µε θέµα ηµερήσιας διάταξης: Συνέχιση της επεξεργασίας
και εξέτασης του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµίας και
Οικονοµικών: «Κανόνες Τεκµηρίωσης Ενδοοµιλικών Συναλλαγών,
Κανόνες Υποκεφαλαιοδότησης Επιχειρήσεων, ∆ιαδικασία Τα-
χείας Αδειοδότησης και άλλες διατάξεις». Είναι η τέταρτη συνε-
δρίαση.

∆εύτερον, η Ειδική Μόνιµη Επιτροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας
στις 10.30’ µε θέµα ηµερήσιας διάταξης: «Συνέχιση της συζήτη-

σης για την αλλαγή του ν. 3126/2003 (Ποινική ευθύνη των Υπουρ-
γών). Στη συνεδρίαση θα παραστεί ο Υπουργός Εσωτερικών κ.
Προκόπης Παυλόπουλος.

Τρίτον, η Ειδική ∆ιαρκής Επιτροπή Ευρωπαϊκών Υποθέσεων
στις 15.00’ µε θέµα ηµερήσιας διάταξης: «Ενηµέρωση από τον
Υφυπουργό Εξωτερικών κ. Ιωάννη Βαληνάκη: ι) Για τις Προτε-
ραιότητες της Σουηδικής Προεδρίας και ιι) Για τα αποτελέσµατα
του Ευρωπαϊκού Συµβουλίου (18-19 Ιουνίου 2009).
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Πολιτισµού: «Οργανωτική Επι-
τροπή Μεσογειακών Αγώνων - Βόλος 2013 και άλλες διατάξεις».

Στη χθεσινή συνεδρίαση ψηφίστηκαν τα άρθρα 1 έως 31 του
νοµοσχεδίου. Στη σηµερινή συνεδρίαση θα συζητηθούν τα
άρθρα 32 έως τέλος του νοµοσχεδίου και οι τροπολογίες ως µία
ενότητα.

Κύριε Υφυπουργέ, θα θέλατε να συµπληρώσετε κάτι πριν
δώσω το λόγο στον εισηγητή;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, δεν έχουµε και εµείς
το λόγο επί της διαδικασίας;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Θα σας δώσω το λόγο,
κύριε Γκατζή, πριν από τους οµιλητές.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Κυρία

Πρόεδρε, πρέπει πρώτα απ’ όλα να αναφέρω τη νοµοτεχνική
βελτίωση.

Στη µε γενικό αριθµό 627 και ειδικό 39 προσθήκη-τροπολογία
στο σχέδιο νόµου «Οργανωτική Επιτροπή Μεσογειακών Αγώνων-
Βόλος 2013 και άλλες διατάξεις», η παράγραφος 2 του κεφα-
λαίου Γ’ του µόνου αυτού άρθρου αντικαθίσταται ως εξής:

«2. Η παράγραφος 12α του άρθρου 18 του ν. 3708/2008 (ΦΕΚ
210 Α) αντικαθίσταται από τις 8-10-2008 ως εξής:

«12α Αθλητής ή αθλήτρια που σηµείωσαν αγωνιστικές διακρί-
σεις υπό το καθεστώς των ρυθµίσεων του άρθρου 34 του ν.
2725/1999 (ΦΕΚ 121 Α’), όπως αυτό ίσχυε έως και την τροπο-
ποίησή του µε τον παρόντα νόµο, δικαιούνται να ασκήσουν όλα
τα δικαιώµατα που αυτό τους παρείχε εντός προθεσµίας τεσσά-
ρων (4) ετών από την έναρξη ισχύος του παρόντος νόµου ή εάν
είναι ανήλικοι έως και τη συµπλήρωση του 22ου έτους της ηλι-
κίας τους».

Κυρία Πρόεδρε, το καταθέτω για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Πολιτισµού κ. Ιωάννης Ιωαν-

νίδης καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα νοµοτε-
χνική βελτίωση, η οποία έχει ως εξής:

«ΝΟΜΟΤΕΧΝΙΚΗ ΒΕΛΤΙΩΣΗ
Στην µε γενικό αριθµό 627 και ειδικό 39 προσθήκη-τροπολογία

στο σχέδιο νόµου «ΟΡΓΑΝΩΤΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΜΕΣΟΓΕΙΑΚΩΝ
ΑΓΩΝΩΝ-ΒΟΛΟΣ 2013 ΚΑΙ ΑΛΛΕΣ ∆ΙΑΤΑΞΕΙΣ»

Η παράγραφος 2 του κεφαλαίου Γ’ του µόνου αυτού άρθρου
αντικαθίσταται ως εξής:

«2. Η παράγραφος 12α του άρθρου 18 του ν. 3708/2008 (ΦΕΚ
210 Α’) αντικαθίσταται από τις 8-10-2008 ως εξής:

«12α Αθλητής ή αθλήτρια που σηµείωσαν αγωνιστικές διακρί-
σεις υπό το καθεστώς των ρυθµίσεων του άρθρου 34 του ν.
2725/1999 (ΦΕΚ 121 Α’), όπως αυτό ίσχυε έως και την τροπο-
ποίησή του µε τον παρόντα νόµο, δικαιούνται να ασκήσουν όλα
τα δικαιώµατα που αυτό τους παρείχε εντός προθεσµίας τεσσά-
ρων (4) ετών από την έναρξη ισχύος του παρόντος νόµου ή εάν
είναι ανήλικοι έως και τη συµπλήρωση του 22ου έτους της ηλι-
κίας τους».

Ιωάννης Ιωαννίδης
Υφυπουργός Πολιτισµού»)
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Ήταν ο

νόµος δύο χρόνια. Θα το αναλύσουµε όταν θα έρθει. Υπήρχε
πρόβληµα στα δύο χρόνια, ήταν λίγο και γι’ αυτό το επεκτείνουµε
να γίνουν τέσσερα χρόνια.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο κ. Γκατζής.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, επειδή είπατε ότι θα

συζητηθούν και οι τροπολογίες µαζί, θα ήθελα να θέσω το εξής
ζήτηµα. Εµείς διαφωνούµε ριζικά κατ’ αρχάς µ’ αυτή τη διαδικα-
σία το να συζητούνται όλα µαζί. Εφόσον όµως υπάρχει µία τέ-
τοια απόφαση και η πλειοψηφία συνήθως αποφασίζει, αν και
υπάρχουν άλλα δεδοµένα, πρέπει πάντοτε και ένα κόµµα όταν
διαφωνεί, να συζητούνται µε τη διαδικασία που προβλέπει ο Κα-

νονισµός, άρθρο-άρθρο και τροπολογία-τροπολογία, κλπ.
Θέτουµε, όµως, ένα πάρα πολύ σοβαρό ζήτηµα. Κύριε

Υπουργέ, αναφέροµαι σ’ εσάς. Να αποσυρθεί η τροπολογία
613/28 που αναφέρεται στο Μουσείο της Ακρόπολης. Είναι απα-
ράδεκτη πέρα για πέρα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Αυτό, κύριε συνά-
δελφε, να το πείτε στην οµιλία σας επί των άρθρων.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Το βάζω σαν προϋπόθεση, κυρία Πρό-
εδρε. Αν δεν αποσυρθεί, να συζητηθεί ξεχωριστά. Είναι πάρα
πολύ σοβαρό το θέµα και δεν δεχόµαστε µέσα σ’ όλη αυτή ου-
σιαστικά τη συζήτηση να περάσει έτσι και αυτή η σηµαντική τρο-
πολογία που αφορά και καταρρακώνει ουσιαστικά τον πολιτισµό,
τα ιδεώδη του πολιτισµού και όλα τα άλλα τα οποία θα αναφέ-
ρουµε στην τροπολογία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κατανοητό, θα απα-
ντήσει ο κύριος Υπουργός.

Κύριε Υπουργέ, θέλετε να πείτε κάτι;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Όχι, κυρία

Πρόεδρε. Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, ως προς το χρόνο, θα υπάρξει µία ανοχή ιδιαίτερα
στους Εισηγητές και Αγορητές. Αυτό είναι γνωστό. ∆εν φαίνεται
να µπορεί να υπάρξει κάποια αλλαγή.

Το λόγο έχει ο εισηγητής της Πλειοψηφίας κ. Κωνσταντίνος
Αγοραστός.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΓΟΡΑΣΤΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θα συζητήσουµε και τις τροπολογίες ή ξεχωριστά;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και τις τροπολογίες.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, εµείς έχουµε αντίρ-

ρηση ως προς την τροπολογία για το Μουσείο της Ακρόπολης.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Μπορεί αυτή η τροπο-

λογία να συζητηθεί στο τέλος.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΓΟΡΑΣΤΟΣ: Τότε λοιπόν, κυρία Πρόεδρε,

θα συζητηθεί στο τέλος και ξεχωριστά αυτή η τροπολογία µετά
την ολοκλήρωση των άρθρων και των δύο τροπολογιών;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριοι συνάδελφοι,
πάµε λοιπόν µε όλες τις τροπολογίες εκτός από τη µία.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΓΟΡΑΣΤΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
συνεχίζουµε τη συζήτηση επί των άρθρων.

Στο κεφάλαιο «Άλλες διατάξεις» του νοµοσχεδίου υπάρχουν
άρθρα τα οποία ρυθµίζουν κάποια προβλήµατα, τα οποία υπήρ-
χαν και υπάρχουν όσον αφορά σε θέµατα πολιτισµού.

Στο άρθρο 32 ρυθµίζεται η χρήση του υπόγειου χώρου στάθ-
µευσης στο επίπεδο (-3) του νέου Μουσείου της Ακρόπολης, η
οποία χρήση µετατρέπεται σε χώρο αποθήκευσης αρχαιολογι-
κών ευρηµάτων. Και επίσης εγκρίνεται η κατασκευή µεταλλικής
πέργκολας σκίασης επί του στεγάστρου της εισόδου, στο δεύ-
τερο επίπεδο πάνω από το ισόγειο, η οποία τοποθετείται κε-
ντρικά ακολουθώντας περίπου το σχήµα του δηµιουργηθέντος
ανοίγµατος προς την ανασκαφή.

Με το άρθρο 33 συνιστάται στο Υπουργείο Πολιτισµού Συµ-
βούλιο Χορηγιών µε γνωµοδοτικό και συµβουλευτικό χαρακτήρα
σε θέµατα πολιτιστικής χορηγίας και στόχο την προώθηση του
χορηγικού θεσµού.

Είναι µια κίνηση να συµµετέχουν και πρόσωπα ευρείας απο-
δοχής, προσωπικότητες των οποίων η συµµετοχή είναι τιµητική
και δεν συνεπάγεται κανένα δικαίωµα αποζηµίωσης.

Άρθρο 34. Με το άρθρο 34 γίνεται µια αλλαγή όσον αφορά
στον τρόπο µε τον οποίο εκδικάζονται υποθέσεις περιπτώσεων
βίας στα γήπεδα. Μέχρι σήµερα ίσχυαν τα τρία «άνευ». ∆ηλαδή
άνευ αναστολής, άνευ ανασταλτικού αποτελέσµατος, έφεσης
δηλαδή και άνευ µετατροπής της ποινής σε χρηµατική.

Με το άρθρο 34 αλλάζει αυτή η διαδικασία και για πρώτη φορά
γίνεται µετατροπή της ποινής σε χρηµατική και βέβαια είναι στη
διακριτική ευχέρεια του δικαστή η χρηµατική ποινή να είναι υψη-
λότερη…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Είναι η
ίδια µετά την πρόταση και του ΚΚΕ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΓΟΡΑΣΤΟΣ: Είναι η ίδια η οποία ισχύει
µέχρι σήµερα. Είναι δηλαδή µια σηµαντική αλλαγή που έχει
σχέση µε τη βία στα γήπεδα.

Επίσης, µε το άρθρο 35 γίνεται τροποποίηση της παραγράφου
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10 του άρθρου 10 του ν. 3207/2003, σύµφωνα µε την οποία όπου
κατά τις κείµενες διατάξεις που αφορούν σε θέµατα αρµοδιότη-
τας του Υπουργείου Πολιτισµού γίνεται αναφορά σε αρχαιολο-
γικά εν γένει έργα ή εργασίες που εκτελούνται από το Υπουργείο
Πολιτισµού ή τα εποπτευόµενα από αυτό νοµικά πρόσωπα στα
έργα αυτά ή τις σχετικές εργασίες, περιλαµβάνεται και η επι-
στηµονική, τεχνική, λειτουργική, διοικητική και διαχειριστική υπο-
στήριξή τους.

Με το άρθρο 37 δίδεται το δικαίωµα στον Υπουργό Πολιτισµού
να συγκροτεί νοµοπαρασκευαστικές επιτροπές. Οι επιτροπές
αυτές δύνανται να καλούν δια του προέδρου τους υπηρεσιακούς
παράγοντες του Υπουργείου Πολιτισµού και των εποπτευόµενων
από αυτό οργανισµών για την παροχή στοιχείων και πληροφο-
ριών σχετικών µε το συζητούµενο κάθε φορά θέµα.

Με το άρθρο 40 δίνεται η δυνατότητα ο ορισµός των µελών
του ∆.Σ. των ταµείων να ανακαλείται οποτεδήποτε και αζηµίως µε
απόφαση του Υπουργού Πολιτισµού.

Στο άρθρο 41 ρυθµίζονται θέµατα για τη λειτουργία των Σχο-
λών ∆ιεύθυνσης Ορχήστρας, ∆ιεύθυνσης Χορωδίας, Σαξοφώνου
και Παραδοσιακής Μουσικής. Με προεδρικό διάταγµα που εκδί-
δεται µε πρόταση του Υπουργού Πολιτισµού καθορίζονται οι
προϋποθέσεις και η διαδικασία αναγνώρισης τίτλου σπουδών
των Σχολών ∆ιεύθυνσης Ορχήστρας, ∆ιεύθυνσης Χορωδίας, Σα-
ξοφώνου και Παραδοσιακής Μουσικής, που έχουν απονεµηθεί
µέχρι την έναρξη της ισχύος του παρόντος νόµου από αναγνω-
ρισµένα µουσικά εκπαιδευτήρια της ηµεδαπής.

Με το άρθρο 42 στο Κέντρο Γραπτού Τύπου, όπως αυτό εµ-
φανίζεται στο τοπογραφικό διάγραµµα που συνοδεύει τον πα-
ρόντα νόµο, επιτρέπεται στις υπάρχουσες κτηριακές
εγκαταστάσεις, εκτός των χρήσεων που καθορίστηκαν για την
περίοδο των Ολυµπιακών Αγώνων, και η χρήση των υπαρχουσών
εγκαταστάσεων για τη στέγαση των διοικητικών υπηρεσιών του
Υπουργείου Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης ή άλλων Υπουρ-
γείων ή εποπτευόµενων φορέων και υπηρεσιών τους.

Το άρθρο 43 ρυθµίζει µε κάθε σχετική λεπτοµέρεια το έργο
της αποκατάστασης και ολοκλήρωσης του βιοκλιµατιστικού στε-
γάστρου, συµπεριλαµβανοµένων και των επιµέρους µελετών
εφαρµογής αυτού από το Υπουργείο Περιβάλλοντος, Χωροτα-
ξίας και ∆ηµοσίων Έργων και Πολιτισµού, ύστερα από γνώµη του
Κεντρικού Αρχαιολογικού Συµβουλίου για το στέγαστρο που
είναι στη Σαντορίνη.

Είναι ένα σηµαντικό άρθρο, το οποίο δίνει µια λύση στο χώρο
του Ακρωτηρίου Θήρας και συγκεκριµένα στον αρχαιολογικό
χώρο όσον αφορά το στέγαστρο.

Το άρθρο 44 διευκολύνει τις τοπικές εφορίες. Γιατί; Γιατί µπο-
ρούν να ορίζονται και οι αρµόδιοι για την έκδοση των σχετικών
εκτελεστών διοικητικών πράξεων προϊστάµενοι των περιφερεια-
κών ή ειδικών περιφερειακών υπηρεσιών του Υπουργείου Πολι-
τισµού ή οι νόµιµοι αναπληρωτές τους, οι οποίοι σε κάθε
περίπτωση επιτρέπεται να εισηγούνται και τα σχετικά θέµατα.
Αυτοί µπορεί να ορίζονται ως µέλη τοπικών συµβουλίων και έτσι
υπάρχει µια ευελιξία. ∆ιευκολύνονται οι τοπικές κοινωνίες, οι το-
πικές εφορίες και έτσι δεν υπάρχει η χρονική υστέρηση.

Το άρθρο 45 προσπαθεί να ρυθµίσει τις αρρυθµίες της µετα-
ολυµπιακής χρήσης κάποιων ολυµπιακών εγκαταστάσεων. Βέ-
βαια, εκ των υστέρων δηµιουργούνται και προβλήµατα.

Αυτό το άρθρο το οποίο θα συζητηθεί ευρέως και όπου θα
υπάρχουν και κάποιες αντιρρήσεις είναι σηµαντικό. Και εάν
υπάρχουν εδώ είµαστε να τα συζητήσουµε και να συναποφασί-
σουµε.

Τέλος, το άρθρο 48 είναι σηµαντικό. Γιατί; Γιατί για επεµβά-
σεις ελάσσονος σηµασίας σε µνηµεία που αποτελούν οικιστικά
σύνολα, όπως εξωτερικοί χρωµατισµοί κτηρίων, αντικαταστάσεις
πεζοδροµίων, επιχρίσµατα και σχετικές εργασίες που δεν θίγουν
τη µορφή και το κέλυφος των υπαρχόντων κτηρίων, οι αρµοδιό-
τητες του παρόντος ασκούνται από τις τοπικές εφορίες. Έτσι
υπάρχει µια αποκέντρωση και δίδεται µια δυνατότητα στις τοπι-
κές εφορίες, οι οποίες ξέρουν πάρα πολύ καλά το τι συµβαίνει,
προκειµένου να δίνουν λύσεις σε τέτοια προβλήµατα, που τα-
λαιπωρούν τις τοπικές κοινωνίες και τους ανθρώπους.

Επιτρέψτε µου, κυρία Πρόεδρε, να αναφερθώ και σε µια από
τις τροπολογίες και συγκεκριµένα στην τροπολογία που δίνει τη

δυνατότητα σύστασης από τη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού ει-
δικής υπηρεσίας δηµοσίων έργων µε αποκλειστική αρµοδιότητα
τον προγραµµατισµό, τη µελέτη και την εκτέλεση των αθλητικών
έργων που θα ανατεθούν στη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού για
την εξυπηρέτηση των αναγκών τέλεσης των Μεσογειακών Αγώ-
νων του 2013.

Στην ίδια αυτή τροπολογία παρέχεται η δυνατότητα ανέγερ-
σης κτηρίου εργοµετρικού κέντρου εντός των αθλητικών εγκα-
ταστάσεων του Εθνικού Γυµναστηρίου της Μίκρας και του ∆ήµου
Καλαµαριάς για αθλητικούς σκοπούς µε τους ισχύοντες πάντα
όρους δόµησης. Επίσης, µε την τροπολογία υπάρχει µια σηµα-
ντική τροποποίηση που συµπληρώνει τις διατάξεις του αθλητι-
κού ν. 2725/99 που αναφέρεται στις σχετικές παροχές προς τους
αθλητές, που έχουν διακριθεί και επεκτείνει το ευεργέτηµα της
εισαγωγής στα ΤΕΦΑΑ ή σε οποιαδήποτε άλλη σχολή ή τµήµα
πανεπιστηµίων ή ΤΕΙ εντός του προβλεπόµενου ποσοστού και
στους µαθητές-µαθήτριες που κατακτούν δεύτερη ή τρίτη νίκη
σε πανελλήνιους µαθητικούς σχολικούς αγώνες, εφόσον τα
µόρια που συγκεντρώνουν στις πανελλαδικές εξετάσεις προ-
σαυξηµένα µε το προβλεπόµενο ποσοστό είναι ίσα µε τα µόρια
που συγκέντρωσε κατά το ίδιο ακαδηµαϊκό έτος ο τελευταίος ει-
σαχθείς.

Η προθεσµία αυτή καθορίζεται για την άσκηση των δικαιωµά-
των που παρέχονται κατ’ εφαρµογή των διατάξεων του νόµου.
Ορίζεται µέχρι τη συµπλήρωση του 22ου έτους ηλικίας τους µε
τις διάφορες διαφοροποιήσεις.

Στις άλλες διατάξεις του νοµοσχεδίου προσπαθούµε να λύ-
σουµε θέµατα τα οποία ταλαιπωρούν, απασχολούν τους πολίτες
και τις τοπικές κοινωνίες, να αποκαταστήσουµε την ισονοµία και
την ισοπολιτεία και να εναρµονιστούµε µε καταστάσεις οι οποίες
δεν µπορούσαν να είχαν προβλεφθεί στο παρελθόν και οι οποίες
είναι αναγκαίες σήµερα να λυθούν και πρέπει να κατευθυνθούµε
προς αυτές.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει η εισηγήτρια του ΠΑΣΟΚ κ. Σοφία Σακοράφα.
ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Το άρθρο 32, που αφορά το Νέο Μουσείο της Ακρόπολης,

ρυθµίζει την εκτέλεση εργασιών στο Νέο Μουσείο της Ακρόπο-
λης, που σηµειωτέον, έχουν ήδη ολοκληρωθεί. Εκκρεµότητες και
παραλείψεις άλλης φύσεως έρχεται να ρυθµίσει και η τροπολο-
γία που φέρατε, κύριε Υπουργέ και η οποία είναι και γενική και
αόριστη και θα σας προέτρεπα να την εξειδικεύσετε.

Καταλαβαίνουµε ότι ένα τόσο µεγάλο εγχείρηµα παρουσιάζει
και πρωθύστερες νοµιµοποιήσεις και κενά που χρίζουν ρυθµί-
σεων. Ελπίζουµε, όµως, ότι θα τελειώσουµε µε όλα αυτά σήµερα.

Όσον αφορά το άρθρο 33, η παράγραφος από το άρθρο 4 του
ν.3525/2007 που καταργήθηκε είναι η εξής: «γ) γνωµοδοτήσεις
στον Υπουργό Πολιτισµού µε βάση τις εισηγήσεις του Γραφείου
Χορηγιών για τα αποτελέσµατα της εκτέλεσης των συµβάσεων
πολιτιστικής χορηγίας, που έχουν υποβληθεί στο γραφείο και
κρίθηκε ότι εµπίπτουν στο παρόντα νόµο». Είναι φανερό ότι η πα-
ράγραφος που αφαιρέθηκε είναι η µόνη που προέβλεπε κάποιου
είδους έλεγχο στην όλη διαδικασία. Το Συµβούλιο Χορηγιών δη-
λαδή δεν έχει πλέον τη δυνατότητα να ελέγχει την εκτέλεση των
συµβάσεων πολιτιστικής χορηγίας. Οι δύο τακτικές συνεδριάσεις
ανά µήνα είναι επαρκέστατες για να ξεπεράσουν προβλήµατα
κωλυσιεργίας και διχογνωµίας, τα οποία επικαλεστήκατε για την
κατάργηση της παραγράφου.

Η διαχείριση πλέον όλης της διαδικασίας των χορηγιών περνά
ανεξέλεγκτα στα χέρια του Υπουργού, πόσω µάλλον που στη νέα
σύνθεση του Συµβουλίου συµπεριλαµβάνετε και τον Προϊστά-
µενο του Γραφείου Χορηγιών. Και εισηγητής και συναποφασίζων
και χωρίς έλεγχο.

Το καταψηφίζουµε, αν δεν περιληφθεί και πάλι η παράγραφος
γ’, που διάβασα προηγουµένως.

Όσον αφορά το άρθρο 34, προτείναµε να συµµετέχει και ο
Υπουργός Παιδείας στη ∆ιαρκή ∆ιυπουργική Επιτροπή για την
αντιµετώπιση της βίας. Θεωρούµε ότι η πρόληψη και η αντιµε-
τώπιση της βίας είναι κατά κύριο λόγο ζήτηµα παιδείας και εκ-
παίδευσης. Το έχουµε τονίσει και στο προηγούµενο νοµοσχέδιο
που φέρατε στη Βουλή.
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Κύριε Υπουργέ, στην επιτροπή το κάνατε δεκτό, αλλά δεν το
συµπεριλάβατε στην τελική διαµόρφωση του νοµοσχεδίου. Για
µας είναι ακατανόητο γιατί.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Το έχουµε
βάλει.

ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ: Χαίροµαι γι’ αυτό.
Γενικότερα, στον απόηχο του προηγούµενου νοµοσχεδίου δια-

πιστώνετε και εσείς ότι υπάρχουν προβλήµατα σ’ αυτά που µόλις
πριν λίγους µήνες ψήφισε η Βουλή. ∆εν θα µπω στη λογική του
αν τα είχαµε επισηµάνει και τότε και δεν τα κάνατε δεκτά. Γιατί
ακόµη και οι πιο καλοπροαίρετες και κοινά αποδεκτές διατάξεις
ενός νόµου µπορεί να παρουσιάσουν παθογένεια στην εφαρ-
µογή τους.

Η Βουλή έχει υποχρέωση να αφουγκράζεται συνεχώς και στο
µέγιστο βαθµό την κοινωνία, ώστε να παράγει νοµοθετικό έργο
αλλά το κυριότερο είναι να παρακολουθεί µε αγωνία, θα έλεγα
κιόλας, τα αποτελέσµατα της εφαρµογής όσων νόµων ψηφί-
ζουµε ώστε άµεσα να διορθώνει, να βελτιώνει, να επικαιροποιεί.

Θα αναφερθώ στη δευτερολογία µου και θα σας απευθύνω µια
πρόταση µε αφορµή την τροπολογία που καταθέσατε και αφορά
στην πριµοδότηση των αθλητών. Την ψηφίζουµε, κύριε Υπουργέ.

Το άρθρο 35 το ψηφίζουµε.
Όσον αφορά το άρθρο 36 που αφορά στη νοµοπαρασκευα-

στική επιτροπή, είχαµε ζητήσει να προβλεφθούν ελάχιστα αξιο-
κρατικά κριτήρια για τη συγκρότηση των επιτροπών. Είχαµε
προτείνει ενδεικτικά κριτήρια αξιολόγησης της επιστηµονικής κα-
τάρτισης των συµµετεχόντων όπως συγγραφικό έργο, δηµοσι-
εύσεις επιστηµονικών εργασιών, µεταπτυχιακοί τίτλοι κ.λπ. ∆εν
περιελήφθησαν. Επίσης, δεν καθορίστηκε ο ρόλος του γραφείου
Νοµοθετικού Συντονισµού που ήδη λειτουργεί στο Υπουργείο.
Το ψηφίζουµε, για να διευκολύνουµε τουλάχιστον κατ’ αρχάς τη
λειτουργία του Υπουργείου.

Όσον αφορά το άρθρο 37, η αυθαίρετη δυνατότητα που δί-
νετε στον Υπουργό να ανακαλεί όποτε θέλει τα µέλη του διοικη-
τικού συµβουλίου, χωρίς αιτιολογία, καθιστά τα διοικητικά
συµβούλια άβουλα και υπό πλήρη χειραγώγηση όργανα. ∆εν
µπορούν να σχεδιάσουν και να προγραµµατίσουν, εφόσον δεν
ξέρουν αν θα είναι και αύριο στη θέση τους. Κανένα µέλος δεν θα
µπορεί να αρθρώσει λόγο, αφού ανά πάσα στιγµή θα µπορεί να
ανακληθεί. Αντί να συντάξετε κανονισµό, φέρατε αυτό το άρθρο.
Το καταψηφίζουµε.

Όσον αφορά στο άρθρο 38, υπάρχουν πολλές εκκρεµότητες
µε τη διαδικασία αναγνώρισης τίτλου σπουδών µερικών οργά-
νων. Θα µπορούσαν να έχουν αντιµετωπιστεί µε το παρόν άρθρο
συνολικά. ∆υστυχώς το άρθρο αφορά σε ελάχιστες περιπτώσεις.
Πρέπει να ανοίξει, κύριε Υπουργέ, µια συζήτηση για το σύνολο
αυτών των εκκρεµοτήτων, όπως επίσης και για το θέµα του πεν-
θηµέρου στα θέατρα. Το ψηφίζουµε.

Όσον αφορά στο άρθρο 39, µε πολύ µεγάλη καθυστέρηση
αξιοποιείται το ολυµπιακό ακίνητο προς όφελος του δηµοσίου
και έχουν περάσει πέντε χρόνια και το Υπουργείο Υγείας έπρεπε
ήδη να έχει πάει εκεί. Εδώ θα θυµίσω για πολλοστή φορά ότι εκεί
είχε προβλέψει ο νοµοθέτης πριν το 2004 να πάει η Γενική Γραµ-
µατεία Αθλητισµού, αλλά δυστυχώς δεν υλοποιήθηκε µε αποτέ-
λεσµα την παραπέρα τσιµεντοποίηση του Ολυµπιακού Αθλητικού
Κέντρου. Και πάλι θα αναφερθώ στη δευτερολογία µου σε ό,τι
αφορά στα Ολυµπιακά Ακίνητα γενικά στη χρήση τους. Το ψη-
φίζουµε.

Όσον αφορά στο άρθρο 40, η µόνη εγγύηση στο παρόν άρθρο
είναι η γνωµοδότηση του ΚΑΣ. Επικαλεστήκατε στην επιτροπή
ότι αυτό το άρθρο έρχεται ουσιαστικά καθ’ υπόδειξη της πολεο-
δοµίας ώστε να συγκατανεύσει στην έκδοση σχετικών αδειών.
∆εν το χρεώνω σε εσάς και επειδή αφορά διαχρονικά όλες τις
κυβερνήσεις, το θεωρώ τουλάχιστον απαξιωτικό για το κοινο-
βούλιο να υποκαθιστά τη διοίκηση και τα όργανα τα οποία έχει
ορίσει για να εκτελούν τις αποφάσεις του. Παράλληλα -κι αυτό
είναι το πιο επικίνδυνο- αυτή η µέθοδος έχει δώσει την ευκαιρία
σε ύποπτα συµφέροντα να παρακάµπτουν τη διοίκηση και να µας
καθιστούν συνυπόλογους στην εξυπηρέτηση των σκοπών τους.
Αυτό ακριβώς γίνεται και µε τα άρθρα 42 και 43, για τα οποία θα
αναφερθώ παρακάτω. Το ψηφίζουµε λόγω επείγοντος και ανα-
γκαίου.

Όσον αφορά στο άρθρο 41, αυτό κινείται όπως σας είπα και
την προηγούµενη φορά, στα όρια της νοµιµότητας, λύνει όµως
λειτουργικά προβλήµατα. Το ψηφίζουµε.

Άρθρα 42 και 43. Είναι ανεπίτρεπτο και ύποπτο το Υπουργείο
Πολιτισµού να περιλαµβάνει αυτά τα άρθρα στο παρόν νοµο-
σχέδιο, προκειµένου να νοµιµοποιήσει σχεδιασµούς του ΥΠΕ-
ΧΩ∆Ε, για τους οποίους έχουν εκφράσει µε αποφάσεις τους την
αντίθεσή τους τόσο ο ∆ήµος Ελληνικού, όσο και η Νοµαρχία
Αθηνών και έχουν καταθέσει προσφυγές στο Συµβούλιο της Επι-
κρατείας. Καταθέτω τα σχετικά έγγραφα:

Αίτηση ακύρωσης της κοινής υπουργικής απόφασης
104263/15.9.2008 που έχει κατατεθεί στο Συµβούλιο της Επι-
κρατείας από το ∆ικηγορικό Σύλλογο Αθηνών και το ∆ήµο Ελλη-
νικού.

Απόφαση του Νοµαρχιακού Συµβουλίου Αθηνών υπ’ αριθµ.
170/2007.

Απόσπασµα από το πρακτικό της 21ης Ιουλίου συνεδρίασης
του ∆ηµοτικού Συµβουλίου Ελληνικού µε αριθµό απόφασης
240/2007.

Απόσπασµα από το πρακτικό της 15ης Αυγούστου συνεδρία-
σης του ∆ηµοτικού Συµβουλίου Ελληνικού µε αριθµό απόφασης
189/2008.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Σοφία Σακοράφα καταθέτει
για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρί-
σκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Εµείς τονίζουµε ότι σχεδιασµοί που αφορούν τέτοιας κλίµα-
κας παρεµβάσεις δεν µπορούν να γίνονται ερήµην και κόντρα
στην τοπική κοινωνία, ερήµην και κόντρα στα αιρετά αυτοδιοι-
κητικά όργανα, ερήµην και κόντρα αυτών που ονοµάζουµε δη-
µόσιο συµφέρον, κοινωνική διεκδίκηση, τοπική απαίτηση,
εκφρασµένη λαϊκή βούληση. ∆εν µπορούν να είναι επιµέρους και
αποσπασµατικές.

Αναφέρθηκα και προηγουµένως στο άρθρο 40 σε αυτή τη δια-
δικασία που καθιστά συνενόχους όλους τους Βουλευτές στη δια-
δικασία νοµιµοποίησης µέσω της Βουλής πράξεων που αφορούν
αποκλειστικά και µόνο στη διοίκηση. Χθες ο τέως Πρόεδρος της
Βουλής κ. Απόστολος Κακλαµάνης νοµίζω ότι αποκαθήλωσε
οποιοδήποτε επιχείρηµα θα µπορούσε να προβληθεί, όχι για να
συζητήσουµε απλά τα άρθρα αυτά, αλλά ακόµη και να ακου-
στούν εδώ µέσα.

Θα κάνω µια αντιπαραβολή, κύριε Υπουργέ. Καταθέτετε µια
τροπολογία που αφορά σ’ ένα ιδιαίτερης σηµασίας έργο για την
ανάπτυξη του αθλητισµού στη βόρεια Ελλάδα και αφορά το ερ-
γοµετρικό κέντρο στη Μίκρα, ένα αθλητικό έργο πνοής, αποδε-
κτό από όλους σε απόλυτο βαθµό. Είµαι σίγουρη ότι όλοι οι
Βουλευτές θα έπαιρναν την ευθύνη εάν ήταν απαραίτητο να επι-
τρέψουν υπερβάσεις, παρεκκλίσεις κ.λπ.. Για ένα τέτοιο έργο
αυτής της αποδοχής και αυτής της σπουδαιότητας έχετε προ-
σκοµίσει στη Βουλή πλήρη φάκελο, ώστε να µην υπάρχει παρα-
µικρή αµφιβολία για την απόλυτη τήρηση της νοµιµότητας,
τοπογραφικά, οικοδοµικοί όροι κ.λπ. και µπράβο σας γι’ αυτό.
Την ίδια στιγµή όµως, µας ζητάτε να εγκρίνει η Βουλή µε νοµο-
θετική διάταξη τριών γραµµών, ρυθµίσεις που δεν προσδιορίζο-
νται, που δεν απεικονίζονται, που δεν περιορίζονται, που η
σκοπιµότητά τους ούτε καν αιτιολογείται και αφορούν αποκλει-
στικά και µόνο στην εξυπηρέτηση επιχειρηµατικών συµφερόντων
και µάλιστα εις βάρος των ολυµπιακών ακινήτων.

Η παράλληλη ύπαρξη της τροπολογίας για τη Μίκρα και των
άρθρων 42 και 43 σε νοµοσχέδιο που συντάξατε και υπερασπι-
στήκατε στη Βουλή και θα το προσυπογράψετε, δεν σας αξίζει,
κύριε Υπουργέ και δεν αξίζει και στην εικόνα του τόσο εποικο-
δοµητικού διαλόγου, που αναπτύχθηκε αυτές τις µέρες. Σας
ζητώ να τα αποσύρετε, διαφορετικά τα καταψηφίζουµε.

Όσον αφορά στο άρθρο 44, πράγµατι το πράγµα αποσυµφο-
ρίζει το ΚΑΣ και αντιµετωπίζει καθηµερινά προβλήµατα σε ειδικές
περιοχές της χώρας. Είχαµε ζητήσει να προβλέπεται και η δυνα-
τότητα δευτεροβάθµιας κρίσης, για να αποφύγουµε τις οποιεσ-
δήποτε ενδεχόµενες αυθαιρεσίες. Πιθανώς να χρειαστεί να
αντιµετωπιστεί στο µέλλον αυτό. Το ψηφίζουµε.

Όσον αφορά στο άρθρο 45, το ψηφίζουµε.
Τώρα όσον αφορά την τροπολογία για τη Μίκρα, σας είπα ότι
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δεν υπάρχει καµµία αντίρρηση. Πιστεύουµε ότι πρέπει να γίνει
και όχι µόνο στη Θεσσαλονίκη. Μακάρι να µπορούσε να γίνει και
σε άλλα µέρη της Ελλάδας ένα τέτοιο πολύ σοβαρό έργο που
αφορά τα θέµατα του αθλητισµού, γιατί πραγµατικά πιστεύουµε
ότι ο αθλητισµός πρέπει να αναπτύξει πολύ θετικά και πολύ ση-
µαντικά τον τοµέα της επιστηµονικής έρευνας.

Θα ήθελα να αναφερθώ λιγάκι στα κίνητρα των διακεκριµένων
αθλητών, κύριε Υπουργέ. Το έχουµε πει ξανά και το υπογραµµί-
ζουµε και σήµερα ότι η πολιτική για τα κίνητρα δεν µπορεί να
είναι αποσπασµατική, δεν µπορεί να είναι επιµέρους, δεν µπορεί
να είναι πρόχειρη. Και µε αφορµή και τα όσα όχι ευχάριστα συ-
νέβησαν χθες στην Πεσκάρα, θα σας προέτρεπα να δούµε ξανά
τις στρεβλώσεις και τις αδικίες που δηµιούργησε ο τελευταίος
νόµος. Θα πρέπει να δούµε αυτά τα θέµατα συνολικά, ορθά και
λογικά, να τα δούµε προς όφελος των αθλητών, του αθλητισµού
και της ελληνικής κοινωνίας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να ενηµερώσω το

Τµήµα ότι ο Συνασπισµός Ριζοσπαστικής Αριστεράς ορίζει ως
ειδική αγορήτρια για τη σηµερινή συζήτηση την Βουλευτή Β’
Αθήνας κ. Σοφία Ανδριοπούλου.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Κυρία
Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο για µία νοµοτεχνική βελτίωση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ορίστε, κύριε
Υπουργέ, έχετε το λόγο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Βάσει της
συζήτησης που έγινε στην επιτροπή, αλλά εξαιτίας της παρέµ-
βασης του πρώην Προέδρου της Βουλής χθες, ενηµέρωσα τον
Υπουργό σχετικά µε τα άρθρα 42 και 43.

Εµείς τα αποσύρουµε, γιατί θέλουµε να το επαναφέρουµε όχι
πλέον εδώ –δεν γνωρίζω σε ποιο νοµοσχέδιο θα επανέλθει- µε
νοµοτεχνικές βελτιώσεις και µε περισσότερη σαφήνεια. ∆ιότι εγώ
διάβασα χθες για το συγκεκριµένο άρθρο ότι θα είναι τα ίδια τε-
τραγωνικά που ζήτησε το ΚΚΕ, το 30% και ότι δεσµεύθηκαν πως
δεν θα υπάρχει κανένα τετραγωνικό περισσότερο και ότι έχει
εξαντληθεί ο συντελεστής δόµησης και ότι η κατεδάφιση ήταν
στα γραφεία που χρησιµοποιήσουν οι δηµοσιογράφοι στο υπό-
στεγο και ότι θα γινόταν πλέον αποδυτήρια, δηλαδή θα γινόταν
πλέον αθλητικά έργα, τα οποία θα βοηθούσαν τον αθλητισµό.

Επειδή, όµως, λαµβάνουµε πολύ σοβαρά αυτές τις απόψεις
και δεν θέλουµε να κρύψουµε το παραµικρό, γι’ αυτό το λόγο και
για να µην έχουµε και αντιδράσεις, ας έρθει σαφέστερα και ανα-
λυτικότερα, προκειµένου να είναι τελείως καθαρή η κατάσταση
και να την καταλαβαίνουν όλοι οι Βουλευτές.

Γι’ αυτούς τους λόγους, αποσύρουµε τα άρθρα 42 και 43.
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Πολιτισµού κ. Ιωάννης Ιωαν-

νίδης καταθέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα νοµοτε-
χνική βελτίωση, η οποία έχει ως εξής:

«ΝΟΜΟΤΕΧΝΙΚΗ ΒΕΛΤΙΩΣΗ
ΣΤΟ ΣΧΕ∆ΙΟ ΝΟΜΟΥ «ΟΡΓΑΝΩΤΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΜΕΣΟΓΕΙΑ-

ΚΩΝ ΑΓΩΝΩΝ – ΒΟΛΟΣ 2013 ΚΑΙ ΑΛΛΕΣ ∆ΙΑΤΑΞΕΙΣ»
1. Τα άρθρα 42 και 43 καταργούνται και τα άρθρα 44 και 45

αναριθµούνται σε 42 και 43 αντίστοιχα
Ιωάννης Ιωαννίδης
Υφυπουργός Πολιτισµού»)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει τώρα ο

Βουλευτής και ειδικός αγορητής του Κοµµουνιστικού Κοµµουνι-
στικό Κόµµατος Ελλάδος κ. Γκατζής.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Πριν προχωρήσω, θα ήθελα να συγχαρώ τον Υφυπουργό κ. Ιω-

αννίδη που µέσα σ’ αυτό το αντιλαϊκό, το βάρβαρο πολιτικό πλαί-
σιο της Κυβέρνησης, προσπαθεί να διασώσει ορισµένα θέµατα
και να µην περάσουν τελικά στη χρήση και την κερδοσκοπία.
Όµως, αυτή η προσπάθεια θα πρέπει να συνεχιστεί, ώστε αυτός
ο χώρος να αποτελέσει πηγή αναψυχής, άθλησης, πολιτισµού,
περιπάτου, συναντήσεων κ.λπ..

Κυρία Πρόεδρε, όσον αφορά στο άρθρο 32, για το Νέο Μου-
σείο της Ακρόπολης, θα ήθελα να πω τα εξής.

Κύριε Υπουργέ, το πρώτο που θέλω να παρατηρήσω είναι ότι
µας εξευτελίζει όλους µέσα στη Βουλή. Έρχονται ειληµµένες

αποφάσεις, έργα παράνοµα κ.λπ. και η Βουλή συνεχίζει, όπως
και προηγούµενα επί ΠΑΣΟΚ, να αποτελεί τελικά γραφείο έκδο-
σης οικοδοµικών αδειών και, αν θέλετε, όχι απλώς γραφείο έκ-
δοσης οικοδοµικών αδειών, που θα καθίσει να µελετήσει το τι θα
γίνει, τι δεν θα γίνει κ.λπ., αλλά είναι πρωτοκολλητής αποφάσεων
άλλων, οι οποίοι έχουν προβεί σε παρανοµίες κ.λπ..

Θα ήθελα να θυµίσω ότι στο Μουσείο της Ακρόπολης δεν
υπάρχει ουσιαστικά καµµία κανονική άδεια. Εκτός από την άδεια
που βγήκε από την Πολεοδοµία για εκσκαφές και αντιστήριξη –
που και αυτή ανακλήθηκε από το Συµβούλιο της Επικρατείας-
δεν υπάρχει καµµία άδεια. Όλα βγήκαν µέσα από τη Βουλή.

Επίσης, υπάρχει και µια σειρά από άλλα ολυµπιακά έργα που
είχε κάνει το ΠΑΣΟΚ κ.λπ., όπως και αυτό, που έχουν περάσει
από αυτή τη διαδικασία. Όµως, υπάρχουν και κάποιες αλλαγές
που κάνει, που και αυτές έχουν πρόβληµα. Για παράδειγµα, κρί-
θηκε πολύ αναγκαίο να γίνουν χίλια µέτρα γκαράζ. Τώρα έρχεται
και λέει ότι δεν χρειάζονται. Πού θα πάει αυτός ο κόσµος; Τι θα
γίνει µ’ αυτά τα αυτοκίνητα; ∆εν υπήρχε η δυνατότητα να µελε-
τηθεί καλύτερα το θέµα; Υπήρχε.

Όµως, µέσα στις παρανοµίες και µέσα στο ότι η πολιτεία θα τα
«ξεπλύνει» όλα µέσα από τη Βουλή, έχουµε όλες αυτές τις δια-
δικασίες και όλο αυτό το τερατούργηµα του φυλακίου, το οποίο
είναι ογκώδες και πέρα για πέρα έξω από κάθε αντίληψη για το
χώρο, στον οποίο βρίσκεται. Θα µου πείτε, βέβαια, ότι και ολό-
κληρο το κτήριο ήταν κάτι τέτοιο. Επίσης, και η πέργολα είναι
παράνοµη. Είµαστε, λοιπόν, αντίθετοι πέρα για πέρα στο να συ-
νεχίζεται αυτή η διαδικασία.

Όσον αφορά τώρα τις χορηγίες, είπαµε και επί της αρχής την
άποψή µας για το τι σηµαίνει «χορηγία». Έχουµε πολλών ειδών
χορηγίες. Να σας θυµίσω ότι στην Κωνσταντινούπολη, στο Πα-
τριαρχείο, παρουσιάζονται ορισµένοι και κάνουν δωρεές. Ακού-
γαµε παλαιότερα για δωρεές 20.000.000 ευρώ, όταν µέσα στις
επιχειρήσεις τους δεν παίρνουν µέτρα ασφαλείας και έχουµε
δέκα µε δεκαπέντε νεκρούς το χρόνο! Αυτοί είναι οι χορηγοί τε-
λικά. Είναι αυτοί που πίνουν το αίµα του εργαζόµενου και έρχο-
νται στο τέλος και κάνουν δωρεές. Επίσης, είναι αυτοί που
ξεπλένουν µαύρο χρήµα και θέλουν να χειραγωγήσουν και τον
αθλητισµό και τον πολιτισµό και να το διαµορφώσουν στο πλαί-
σιο τα οποία θέλουν, έξω από κάθε ελεύθερη έκφραση της δη-
µιουργίας, ενώ µας παρουσιάζονται σαν αυτοί οι οποίοι
προστατεύουν και ενισχύουν, δήθεν, την τέχνη, τον πολιτισµό,
τον αθλητισµό κ.λπ..

Για µας η λύση είναι, το κράτος να έχει τις απαραίτητες υπο-
δοµές, την απαραίτητη και αναγκαία χρηµατοδότηση για τον πο-
λιτισµό και όχι το 0,51%. Θα πρέπει να φτάσει τουλάχιστον στο
2%, όπως είχαµε προτείνει και κατά τη συζήτηση του προϋπο-
λογισµού. Θα πρέπει να ενισχυθεί η καλλιτεχνική δηµιουργία µε
όλες τις υποδοµές, τις δηµόσιες, θα πρέπει να γίνουν ανοιχτές
και δηµόσιες διοργανώσεις και να υπάρχει ο συλλογικός έλεγ-
χος. Από την άλλη µεριά, θα πρέπει να ενισχυθεί ο κόσµος της
τέχνης και της πολιτιστικής δηµιουργίας, µε δοµές που θα δίνουν
τη δυνατότητα έκφρασης σε όλους. Είµαστε αντίθετοι, λοιπόν
και το καταψηφίζουµε και αυτό.

Ερχόµαστε τώρα στο άρθρο 34 που αφορά τη µετατροπή της
ποινής, το οποίο και ψηφίζουµε και ιδιαίτερα όταν δεχθήκατε την
αλλαγή που ζητήσαµε, να µην κοστολογείται στο διπλάσιο η µε-
τατροπή της ποινής.

Το άρθρο 35 έχει αποσυρθεί.
Όσον αφορά στο άρθρο 36, λέµε ότι το ψηφίζουµε και αυτό.

Έλειπε ουσιαστικά µία λέξη –διοικητική- η οποία µπήκε και δεν εί-
χαµε καµµία αντίρρηση.

Επίσης, δεν έχουµε καµµία αντίρρηση και για το άρθρο 37,
όπου µπορούµε να πούµε ότι έχουµε ορισµένες επιφυλάξεις γι’
αυτήν την παρασκευαστική επιτροπή, η οποία θα έπρεπε να
υπάρχει όλα αυτά τα χρόνια. Κατά την άποψή µας, είναι σοβαρή
έλλειψη και προχειρότητα όλα αυτά τα χρόνια να µην υπάρχει
αυτή η παρασκευαστική επιτροπή µέσα στο Υπουργείο Πολιτι-
σµού.

Ερχόµαστε στο άρθρο 40. Κατ’ αρχάς, λέµε «όχι» σ’ αυτό το
άρθρο και ρωτάµε το εξής: Όταν υπάρχει µία τετραετής θητεία
ενός εργαζόµενου κ.λπ., είναι δυνατόν να απολύεται, χωρίς καµ-
µία αποζηµίωση που θα επιβαρύνει, λέει, εν πάση περιπτώσει, το
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φορέα;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Μήπως

υπάρχει άλλη αρίθµηση και έχουµε µπερδέψει τα άρθρα και το
άρθρο 40 είναι για παράδειγµα για τη Θήρα…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Εγώ λέω το άρθρο 40, το παλαιότερο.
∆εν τα έχω διορθώσει. Πρέπει να πάµε τρία άρθρα πίσω, δηλαδή
στο άρθρο 37. Τρία είχαν αφαιρεθεί.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ - ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Το άρθρο 37 µε τον καινούργιο
νόµο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υφυπουργέ, για
να µη µπερδευόµαστε, πείτε µας τι αφορά το συγκεκριµένο
άρθρο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Το 37 είναι
οι συναυλίες Κρατικής Ορχήστρας και τα λοιπά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Για τα ταµεία µιλάτε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Ναι, για

τα ταµεία.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Λέµε εδώ µέσα στη διάταξη ότι µπορεί

να απολύονται αµισθί, χωρίς να παίρνουν καµµία αποζηµίωση και
τα λοιπά. Επίσης, να ορίζονται από τον Υπουργό τα µέλη του δι-
οικητικού συµβουλίου των ταµείων, ενώ είναι τετραετής η θητεία,
ενδιάµεσα, το ένα, το άλλο και τα λοιπά. Ε, δεν µπορεί να υπάρ-
χουν αυτά, κάθε ένας που έρχεται να αλλάζει. Άλλο αρρώστησε,
συµβαίνει κάτι, παραιτήθηκε, άλλοι λόγοι ανάγκης και τα λοιπά,
το καταλαβαίνω να γίνει µια αντικατάσταση. Αλλά να αλλάζει όλο
το Συµβούλιο, αυτό δεν το καταλαβαίνω. Εποµένως, δεν το ψη-
φίζουµε.

Και περνάµε στο 41 ή το 38, όπως λέτε εσείς, που ζητείται
εξουσιοδότηση από τον Υπουργό να καθορίζει τις προϋποθέσεις
και τη διαδικασία αναγνώρισης τίτλων σπουδών µουσικής. Ε, δεν
µπορούµε να πούµε ότι ο όποιος Υπουργός Πολιτισµού, ακόµα
και µουσικός να είναι, να έχει ασχοληθεί µε τη µουσική…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Το προε-
δρικό διάταγµα, όχι ο Υπουργός.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Ναι, προεδρικό διάταγµα. Εξουσιοδο-
τείται ο Υπουργός να καθορίζει. Λέµε, λοιπόν, ας αφήσουµε και
λίγο τη δουλειά αυτή στους αρµόδιους και ας πάρουµε αυτά τα
απαραίτητα µέτρα που πρέπει να παρθούν. Παραδείγµατος
χάριν, η ∆ιεύθυνση Χορωδιών ή αυτοί που παίζουν ένα σαξό-
φωνο ή άλλοι που παίζουν µουσική, όλες αυτές οι σχολές είναι
αδιαβάθµιστες. Κάντε, λοιπόν, αυτό. Εµείς λέµε ότι και η καλλι-
τεχνική δηµιουργία, η καλλιτεχνική παιδεία και η µουσική, πέρα
από τη δωρεάν που θα πρέπει να παρέχεται, πρέπει να γίνει και
πανεπιστηµιακή, να ενταχθεί -χωρίς να βρίσκεται στο πλαίσιο της
κερδοσκοπίας- η όποια σπουδή τους και να αναγνωριστεί σαν
δηµόσια. Να δηµιουργηθεί δηλαδή δηµόσια σχολή και γι’ αυ-
τούς.

Στο 42 ή το 39 λέµε όχι. Α, είπατε ότι το αποσύρατε, έτσι;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Όχι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το 42 και το 43 απε-

σύρθησαν.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κοιτάξτε να δείτε. Η περιοχή που βρί-

σκεται το Κέντρο Γραπτού Τύπου είναι πολύ κορεσµένη, το
έχουµε πει και επί της αρχής. Λέµε, λοιπόν, ότι σε αυτήν την πε-
ριοχή δεν µπορεί να δηµιουργηθεί άλλη υπηρεσία, να πάει, ξέρω
εγώ, εκεί υπηρεσία του Υπουργείου Παιδείας. Γιατί δεν το δίνετε
σε χρήση πολιτιστικών δραστηριοτήτων στην περιοχή; Στο δήµο,
στους φορείς εκεί, αν και ξέρουµε και ο συγκεκριµένος δήµος
εκεί πόσο έχει ιδιωτικοποιήσει ή έχει εµπορευµατοποιήσει. Και
τα παιδάκια -θα µου πεις τώρα παιδάκια στο Ψυχικό κάποιας λαϊ-
κής οικογένειας; Αλλά, όλο θα υπάρχει και κανένα - θα πρέπει να
πληρώνουν και την έχει κάνει και αυτή ανταποδοτική.

Στο άρθρο 43 λέµε «ναι» για το στέγαστρο της Σαντορίνης. Και
αυτό περνάει χωρίς τη διαδικασία, αλλά ξέρουµε ότι η πολεοδο-
µία δεν διαθέτει τέτοιο πλαίσιο νόµου, που θα µπορεί να νοµιµο-
ποιεί µία άδεια για την αποκατάσταση του στεγάστρου του
Μουσείου.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Είναι το
άρθρο 40. Για να γράφεται στα Πρακτικά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Το 40, αλλά 43 λέω εγώ. Το 40 µε τη
νέα αρίθµηση. Το 40 και το 41. Στο 41 λέµε ναι. Στο 42, όµως,
λέµε όχι. Το έχετε αποσύρει εξάλλου και το 42 και το 43 και τα

λοιπά. Στο άρθρο 48 λέµε ναι.
Ερχόµαστε τώρα στις τροπολογίες και περνάµε κατ’ αρχάς

στην τροπολογία την οποία, κύριε Υπουργέ, έχετε καταθέσει, υπ’
αριθµ. 627/39, στην οποία ζητάτε εδώ την έγκριση ουσιαστικά,
της σύστασης µιας ειδικής επιτροπής, η οποία θα έχει αποκλει-
στική αρµοδιότητα να κατασκευάσει, να µελετήσει, να σχεδιάσει
τα δηµόσια έργα και ιδιαίτερα τα έργα αυτά που πρόκειται να γί-
νουν µε τους Μεσογειακούς Αγώνες, κατ’ αποκλειστικότητα. ∆εν
έχουµε καµµία αντίρρηση. Εξάλλου χρόνια φωνάζουµε ότι πρέ-
πει ο δηµόσιος τοµέας να αναλάβει αυτό. Φυσικά, στη δική µας
αντίληψη…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ναι, κυρία Πρόεδρε, µε την ανοχή σας.
Εµείς φωνάζουµε επί χρόνια ότι θα πρέπει τελικά η παραγωγή

των δηµοσίων έργων, µικρών και µεγάλων, να είναι κρατική υπό-
θεση µέσα από ένα δηµόσιο φορέα, ο οποίος θα µελετά, θα ιε-
ραρχεί, θα σχεδιάζει, θα ελέγχει την ποιότητα, την κατασκευή,
την εκτέλεση και θα χρηµατοδοτεί, αλλά χρειάζεται µια άλλη πο-
λιτική, δεν µπορεί να γίνει σ’ αυτήν την πολιτική της ελεύθερης
αγοράς. Όµως, εδώ είµαστε σύµφωνοι µ’ αυτήν την επιτροπή την
οποία κάνετε.

Σύµφωνοι είµαστε και µε τη δεύτερη παράγραφο που έχετε
για τα εργοµετρικά κέντρα. Όµως, κοιτάξτε, κύριε Υπουργέ. Για
ποιον γίνονται αυτά τα εργοµετρικά κέντρα; Εκατοµµύρια ευρώ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Για τους
αθλητές.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Ποιους αθλητές; Υψηλών επιδόσεων.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Όχι, όχι,

δεν είναι έτσι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-

νετε, κύριε συνάδελφε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Στης Μίκρας; Του ΟΑΚΑ; Τι γίνεται

εκεί; Ποιος το χρησιµοποιεί; Μπορεί να πάει ένας µικρός αθλη-
τής εκεί, να τους προσφέρουν τις υπηρεσίες που πρέπει; Όχι.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Μπορεί.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Όχι, κύριε Υπουργέ. Είναι οι µεγάλες

ΠΑΕ οι επαγγελµατικές, οι πρωταθλητές των οµοσπονδιών. Ούτε
οι µικροί αθλητές των οµοσπονδιών δεν πηγαίνουν.

Έρχοµαι στις τροπολογίες που έχουµε καταθέσει ακόµα και
ζητάµε να τις κάνετε δεκτές, κύριε Υπουργέ. Είναι εµπρόθεσµες.
Αφορούν εργασιακά θέµατα, κοινωνικά θέµατα, καυτά θέµατα.
Και να αναφερθώ στην 615/30, στην οποία έχουµε προσωπικό
που δουλεύει άλλο µόνιµο, άλλο µε αορίστου χρόνου, άλλο µε
συµβάσεις έργου, άλλο µε συµβάσεις χρόνου, άλλο µε συµβά-
σεις µιας ηµέρας. Εµείς λέµε, λοιπόν, αυτοί που είναι αορίστου
και τα λοιπά, κατ’ αρχήν και οι άλλοι που έχουν προσληφθεί οι
µόνιµοι να τους αναγνωριστεί η προϋπηρεσία που δούλευαν
στην ίδια υπηρεσία. ∆ούλευαν στο χώρο αυτό, έγιναν αορίστου
χρόνου, δεν τους αναγνωρίζετε…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε, αγαπητέ συνάδελφε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Ναι, κυρία Πρόεδρε, χθες πήγαµε δε-
καπέντε λεπτά, γιατί ήταν πολλά. ∆εν µπορεί για όλα να πάµε στα
οκτώ λεπτά.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ήδη µιλάτε, κοντεύει
να διπλασιαστεί ο χρόνος σας. Παρακαλώ, ολοκληρώστε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Να διπλασιαστεί, ναι.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Αφήστε να πει, κυρία Πρόεδρε.

Λίγοι είµαστε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας παρακαλώ, κύριε

Βελόπουλε. ∆εν χρειάζεται συνήγορο ο κ. Γκατζής. Παρακαλώ.
Υπάρχει µια διαδικασία. Σεβαστείτε την.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Λοιπόν, να τα κωδικοποιήσω, κύριε
Υπουργέ. Ζητάµε να αναγνωριστεί ο χρόνος προϋπηρεσίας και
σε αυτούς που έχουν γίνει αορίστου και σε αυτούς που είναι µό-
νιµοι, γιατί έχει αναγνωριστεί σε ορισµένους και να περάσει µε
την ίδια διαδικασία που πέρασε µε τη διάταξη που φέρατε για
τους στρατιωτικούς υπαλλήλους. Το ένα είναι αυτό.

Το δεύτερο, έρχοµαι τώρα γι’ αυτούς τους οποίους έχετε χρό-
νια τώρα να δουλεύουν µε σύµβαση µιας ηµέρας. Πρέπει και αυ-
τούς -να µην το αναφέρω, µε πιέζει και η κυρία Πρόεδρος, θα το
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αναπτύξω αν θέλετε και στη δευτερολογία µου- πρέπει και αυ-
τούς, κύριε Υπουργέ, να τους κάνετε αορίστου χρόνου. Ογδό-
ντα άνθρωποι είναι, τους ταλαιπωρείτε χρόνια. Τους πήρε το
ΠΑΣΟΚ, τους είχε δεκαπέντε χρόνια µε αυτές τις συµβάσεις, συ-
νεχίζετε εσείς άλλα πέντε χρόνια. Έως πότε θα πάει; Έλεος.
Κάντε τους αορίστου χρόνου, γιατί καλύπτουν µόνιµες και διαρ-
κείς ανάγκες. Τους έχετε δέκα, δεκαπέντε, είκοσι χρόνια και κά-
νουν την ίδια δουλειά ανασφάλιστοι, χωρίς δικαιώµατα, χωρίς
τελικά ικανοποιητικό µισθό και τα λοιπά. Αυτό είναι για τη σύµ-
βαση µιας ηµέρας.

Και τέλος, έρχοµαι σε µία άλλη που αφορά τελικά τους εργα-
ζόµενους στο Εθνικό Θέατρο, στο Κρατικό Βορείου Ελλάδος,
στην Εθνική Λυρική Σκηνή και εκεί ζητάµε να γίνει πενθήµερο,
κύριε Υπουργέ. Θα διαβάσατε και την αιτιολογική έκθεση, θα δια-
βάσατε και την πρότασή µας. ∆εν είναι σωστό να δουλεύουν έξι
µέρες την εβδοµάδα, να µην µπορούν οι άνθρωποι να έχουν οι-
κογένεια, να έχουν κοινωνική ανταπόκριση στις υποχρεώσεις
τους, να µπορούν να δουν τα παιδιά τους, να µπορούν να ασχο-
ληθούν τελικά και µε κάτι προσωπικό. Έχει καθιερωθεί σε όλο
τον κόσµο πια, στην Ευρώπη, αν θέλετε, που εσείς επαγγέλλε-
στε, το πενθήµερο. ∆εν µπορεί αυτοί οι άνθρωποι σε αυτόν το
χώρο να δουλεύουν εξαήµερο. Ζητάµε, λοιπόν, και εκεί να θε-
σπιστεί το πενθήµερο.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε, για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο κύριος Υπουργός για µία µικρή παρέµβαση.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Στην τρο-

πολογία για τη Μίκρα στην αιτιολογική έκθεση αναφέρονται τα
πάντα. Λέει: «Η ρύθµιση του χώρου για την οικοδοµική γραµµή
είναι αναγκαία, προκειµένου να εκδοθεί οικοδοµική άδεια για το
εργοµετρικό κέντρο, το οποίο θα καλύπτει τις ανάγκες των εθνι-
κών οµάδων που προπονούνται στο Αθλητικό Κέντρο της Μί-
κρας, των φοιτητών αθλητικών σχολείων και ΤΕΦΑΑ, των οµάδων
επαγγελµατικού αθλητισµού, καθώς και των µελών αθλητικών
συλλόγων». Άρα, βλέπετε ότι το κέντρο αυτό, µοναδικό στη βό-
ρειο Ελλάδα, θα καλύπτει την ανάγκη επιστηµονικής υποστήρι-
ξης των αθλητών και εφαρµογής επιστηµονικών µεθόδων για την
αποτελεσµατική αντιµετώπιση αθλητικών θεµάτων. Αντίστοιχο
κέντρο λειτουργεί ήδη στην Αθήνα τα τελευταία τριάντα περίπου
χρόνια µέσα στις εγκαταστάσεις του ΟΑΚΑ και δεν είχε γίνει
µέχρι τώρα αξιολόγηση ποτέ, έγινε τώρα αξιολόγηση. Το ένα
είναι αυτό.

Το δεύτερο είναι…
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Η ίδια η αιτιολογική έκθεση έγραφε για

δηµιουργία του κέντρου του ΟΑΚΑ. Το ίδιο περιεχόµενο αναφε-
ρόταν στο εργονοµικό κέντρο που έγινε στο ΟΑΚΑ. Πηγαίνετε
όµως να δείτε ποιοι το χρησιµοποιούν.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ο κύριος συνάδελφος
δεν ζήτησε το λόγο. Τον πήρε µόνος του!

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): ∆εν λει-
τουργούσε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ να µη γίνε-
ται διάλογος! Απαντήστε, κύριε Υπουργέ, για να ολοκληρώ-
σουµε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Εµείς
έχουµε υποχρέωση, γιατί το ίδιο είπε η κ. Σακοράφα σαν εκπρό-
σωπος του αθλητισµού, όταν κάνουµε ελέγχους για τα ντόπινγκ,
από εκεί και πέρα να βοηθούµε επιστηµονικά τον αθλητή όσο το
δυνατόν περισσότερο και όπως γίνεται σε άλλες χώρες, στο
οποίο υστερούµε. Πρέπει να κάνουµε οτιδήποτε για να µπορέ-
σουµε να βοηθήσουµε και τους αθλητές υψηλού επιπέδου αλλά
και τους αθλητές ήδη από νεαρή ηλικία για να ξέρουν τις αδυ-
ναµίες, να ξέρουν πού είναι δυνατοί και να µπορούν να βελτιω-
θούν, να βοηθούµε τις εθνικές οµάδες.

Το δεύτερο είναι ότι όταν έχετε τέτοια εµπειρία κοινοβουλευ-
τική, ξέρετε πολύ καλά ότι οτιδήποτε είναι θέµα Γενικού Λογι-
στηρίου. Εποµένως, το φέρνετε εδώ, ενώ πρέπει να το φέρετε
στο Υπουργείο Οικονοµικών για να δώσει την έγκριση. Γιατί εµείς
δεν µπορούµε να προσλάβουµε ή να δώσουµε και 1 ευρώ εάν
τυχόν δεν υπάρχει έγκριση του Γενικού Λογιστηρίου του Κρά-
τους.

Εάν θέλουµε εδώ να τα λέµε για να τα ακούµε και να λέµε ότι

ενδιαφερόµαστε, εγώ ενδιαφέροµαι πιο πολύ από εσάς και το
λέω δηµόσια. Αλλά να είµαστε ρεαλιστές και να ξέρουµε τι ζη-
τούµε και από ποιον το ζητούµε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Είναι εργαζόµενοι του Υπουργείου
σας.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Ξέρετε
πολύ καλά γι’ αυτά που λέτε και ζητάτε, ότι πρέπει να δώσει για
το παραµικρό έγκριση το Γενικό Λογιστήριο κι έρχεστε σ’ ένα νο-
µοσχέδιο το οποίο είναι για τους Μεσογειακούς Αγώνες και
αύριο θα γίνει κάτι άλλο και πάλι θα τα ξαναφέρετε. ∆εν τα φέρ-
νετε όµως εκεί που πρέπει. Κάποτε θα πρέπει να τα πηγαίνετε
εκεί που πρέπει, για να πάρουµε την έγκριση.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: ∆εν υπάρχει εισήγηση του αρµόδιου
Υπουργείου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υπουργέ, συγ-
γνώµη που θα πω µία κουβέντα πάνω σε αυτό που είπατε.

Οι Βουλευτές καταθέτουν τις τροπολογίες, οι Υπουργοί τις κά-
νουν δεκτές ή όχι και από εκεί και ύστερα παίρνουν τα πράγµατα
κάποιον δρόµο. ∆εν συµβαίνει αυτό που λέτε.

Η ειδική αγορήτρια του ΣΥΡΙΖΑ κ. Σοφία Ανδριοπούλου έχει
το λόγο.

ΣΟΦΙΑ ΑΝ∆ΡΙΟΠΟΥΛΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σχε-
τικά µε το άρθρο 32 για τη µετατροπή χώρου από το γκαράζ σε
αποθήκες στο νέο Μουσείο της Ακρόπολης, αφού διεθνώς απο-
τρέπεται η δηµιουργία πάρκινγκ εντός µουσείων γιατί έγιναν
υπόγεια πάρκινγκ στο Μουσείο της Ακρόπολης; Η περιοχή είναι
από τις πλουσιότερες σε ανασκαφικά ευρήµατα. ∆εν ξέραµε από
πριν ότι θα υπάρξουν ευρήµατα που τώρα δεν ξέρουν πού να τα
φυλάξουν; Γιατί υπάρχει τέτοια προχειρότητα σε µελέτη κατα-
σκευής;

Τι θα γίνει µε τα άλλα πάρκινγκ εντός του Μουσείου και πώς θα
λυθεί το πρόβληµα της στάθµευσης των πούλµαν; Η περιοχή
είναι ιδιαιτέρως βεβαρυµµένη κυκλοφοριακά.

Για τις υπόλοιπες ρυθµίσεις, για την κατασκευή πέργκολας και
φυλακίου µε άδεια της Βουλής και όχι όπως θα έπρεπε της πο-
λεοδοµίας, πρόκειται για νοµιµοποίηση ήδη υπαρχουσών αυθαί-
ρετων κατασκευών που δεν είχαν προβλεφθεί ώστε να
συµπεριληφθούν στα σχέδια και θα µπορούσαν ακόµα και τώρα
πολεοδοµικά να ελεγχθούν και να νοµιµοποιηθούν. Καταψηφί-
ζουµε ως διαµαρτυρία για την προχειρότητα που διαπιστώνουµε.

Όσον αφορά στο άρθρο 33 για τη σύσταση του συµβουλίου
των χορηγιών, τα έξι από τα έντεκα µέλη είναι προσωπικότητες
κατά την κρίση του Υπουργού και τα υπόλοιπα υπηρεσιακοί πα-
ράγοντες του Υπουργείου. Άρα, µιλάµε για ένα συµβούλιο του
Υπουργού, πράγµα το οποίο δεν αρµόζει σε δηµοκρατία. Να ζη-
τήσουµε να υπάρχουν εκπρόσωποι εργαζοµένων του Υπουρ-
γείου και εκπρόσωποι σωµατείων, συλλόγων των φορέων του
πολιτισµού καθώς και δηµόσιος διάλογος αναφορικά στο πώς
πρέπει να λειτουργεί ένα τέτοιο συµβούλιο. Καταψηφίζουµε το
άρθρο.

Όσον αφορά στο άρθρο 34 τροποποιείται η διάταξη του αθλη-
τικού νόµου του κ. Ορφανού, σύµφωνα µε την οποία δεν υπήρχε
δυνατότητα έφεσης και ανασταλτικού χαρακτήρα σε ποινές που
επιβάλλονταν για περιπτώσεις βίας στους αθλητικούς χώρους.

Με τις διατάξεις αυτές του αθλητικού νόµου πολλοί οπαδοί,
πολλοί εξ αυτών ανήλικοι οδηγήθηκαν στις φυλακές ακόµα και
για πράξεις πληµµεληµατικού χαρακτήρα, ενώ οι εµπλεκόµενοι
στα γνωστά επεισόδια του Λαυρίου και τη δολοφονία του οπα-
δού κυκλοφορούσαν για πολύ καιρό ελεύθεροι και οι ηθικοί αυ-
τουργοί των επεισοδίων και όσοι αθλητικοί παράγοντες και
ιδιοκτήτες των ποδοσφαιρικών ανωνύµων εταιρειών συντηρούν
τους στρατούς βίας, συνήθως παραµένουν στο απυρόβλητο.

Ο ΣΥΡΙΖΑ είχε ασκήσει έντονη κριτική κατά την καταψήφιση
των παραπάνω διατάξεων κατηγορώντάς τους ως αντισυνταγ-
µατικούς και η προτεινόµενη τροποποίηση µπορεί να εκληφθεί
σήµερα ως πολιτική δικαίωση, καθώς έρχεται η Κυβέρνηση σή-
µερα µετά από γνωµοδοτήσεις του Συνηγόρου του Πολίτη και
άλλων έγκυρων συνταγµατικών νοµικών κύκλων ακόµα και στην
αιτιολογική έκθεση του νόµου να παραδεχτεί ότι οι προηγούµε-
νες ρυθµίσεις για τις οποίες επαίρονταν, έθιγαν θεµελιώδη δι-
καιώµατα του ανθρώπου και αντίβαιναν σε βασικές συνταγµατικές
διατάξεις. Ψηφίζουµε τη διάταξη αυτή.
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Είναι όµως ενδεικτικό το πόσο αποσπασµατικά και µε έλλειψη
συγκροτηµένης πολιτικής πρόληψης της βίας στα γήπεδα προ-
σπαθεί η σηµερινή Κυβέρνηση να αντιµετωπίσει σοβαρά κοινω-
νικά φαινόµενα µε παλινωδίες και αλληλοαναιρούµενες αποφάσεις.

Το άρθρο 35 έχει αποσυρθεί απ’ ό,τι ακούσαµε.
Όσον αφορά στο άρθρο 36 σχετικά µε τη συγκρότηση νοµο-

παρασκευαστικών επιτροπών εκ µέρους του Υπουργείου αν και
είναι στη διακριτική και αποκλειστική ευχέρεια του Υπουργού η
συγκρότηση της εκάστοτε επιτροπής, θα θέλαµε στις επιτροπές
αυτές να υπάρχουν και εκπρόσωποι των εργαζοµένων κατά
πάγια θέση µας. Ψηφίζουµε υπέρ.

Όσον αφορά στο άρθρο 37 περί ανάκλησης µελών ∆.Σ. των
Ειδικών Ταµείων Οργάνωσης Συναυλιών, ποιο ∆.Σ. ή ένα µέλος
του θα τολµήσει να αρθρώσει λόγο όχι κατ’ ανάγκην αντιπολι-
τευτικό αλλά διαφορετικό από τις διαφαινόµενες διαθέσεις του
κάθε Υπουργού, όταν µπορεί να ανακαλείται οποτεδήποτε και
αζηµίως µε απόφαση του Υπουργού Πολιτισµού; Αν µέλος ∆.Σ.
εµπλέκεται σε ατασθαλίες, υπάρχουν ή πρέπει να υπάρχουν
άλλοι νοµικώς έγκυροι τρόποι για να λυθεί ποινικά και διοικητικά
και πάντως όχι µε τη δαµόκλεια σπάθη του εκάστοτε Υπουργού.
Άρα καταψηφίζουµε.

Στο άρθρο 38 περί µουσικών πτυχίων η παράγραφος 5 παρα-
πέµπει σε προεδρικό διάταγµα, δηλαδή, σε εν λευκώ εξουσιο-
δότηση του Υπουργού να ρυθµίσει, πράγµα που δεν θέλαµε και
καταψηφίζουµε.

Στο άρθρο 39 περί αξιοποίησης εγκαταστάσεων πρώην Κέ-
ντρου Γραπτού Τύπου Ολυµπιακών Αγώνων στο Μαρούσι θα µε-
ταστεγαστούν εκεί υπηρεσίες του Υπουργείου Υγείας και
Κοινωνικής Αλληλεγγύης. Το πρόβληµα και πάλι είναι η ανοργα-
νωσιά. Το άρθρο προβλέπει την πιθανότητα να πάνε εκεί οι υπη-
ρεσίες και άλλων υπουργείων ή φορέων εποπτευόµενων από
υπουργεία χωρίς να διευκρινίζει ποια γενικώς και αορίστως. Σε
κάθε περίπτωση ψηφίζουµε υπέρ έχοντας και αυτές τις επιφυ-
λάξεις που αναφέραµε.

Όσον αφορά στο άρθρο 40 για την κατασκευή του νέου στε-
γάστρου στο Ακρωτήρι της Σαντορίνης σηµειώνουµε ότι πραγ-
µατοποιείται µε µεγάλη καθυστέρηση. Ψηφίζουµε υπέρ.

Το άρθρο 41 για τη συµµετοχή των προϊσταµένων των ειδικών
περιφερειακών υπηρεσιών του Υπουργείου Πολιτισµού ως µελών
στα τοπικά συµβούλια µνηµείων κατά γενική αρχή του ∆ιοικητι-
κού ∆ικαίου το όργανο που έχει αποφασιστική αρµοδιότητα δεν
επιτρέπεται να συµµετέχει σε γνωµοδοτικό όργανο, τη γνώµη
του οποίου λαµβάνει υπ’ όψιν το αποφασίζον για την έκδοση της
πράξεως όργανο. ∆εν υπάρχει λόγος να παραβιαστεί αυτή η
αρχή, είναι µάλλον επικίνδυνο. Άρα, καταψηφίζουµε.

Χαιρετίζουµε, κύριε Υπουργέ, την απόσυρση των άρθρων 42
και 43, οι οποίες θα δηµιουργούσαν σοβαρά προβλήµατα στην
τοπική κοινωνία και κυρίως θα πρέπει να δούµε συστηµατικά µία
πολιτική σε σχέση µε τους εναποµείναντες ελεύθερους χώρους
στο λεκανοπέδιο της Αττικής.

Στο άρθρο 44 πλέον 42 -µετά την απόσυρση των προηγούµε-
νων άρθρων-για επεµβάσεις ελάσσονος σηµασίας σε µνηµεία
που αποτελούν οικιστικά σύνολα και που δεν θίγουν τη µορφή
και το κέλυφος των υπαρχόντων κτηρίων οι αποφασιστικές αρ-
µοδιότητες να ασκούνται από τις τοπικές εφορείες. Μπορούµε
να ψηφίσουµε υπέρ.

Σχετικά µε τις υπουργικές τροπολογίες:
Σχετικά µε τα θέµατα αρµοδιότητας της Υπηρεσίας ∆ηµοσίων

Έργων, ΕΥ∆Ε, για τον προγραµµατισµό, τη µελέτη και την κατα-
σκευή αθλητικών και λοιπών κέντρων που υπήχθη στη Γενική
Γραµµατεία Ολυµπιακής Αξιοποίησης του Υπουργείου Πολιτι-
σµού και τώρα φαίνεται ότι αποκτά νέα προϊστάµενη αρχή, το
Τεχνικό Συµβούλιο του Υπουργείου Πολιτισµού, καταψηφίζουµε.

Έχουµε κατ’ επανάληψη εκφράσει τη θέση µας ότι πρέπει να
υπάρχει ένα κέντρο επιτελικού σχεδιασµού για τα ζητήµατα του
αθλητισµού και των αντίστοιχων έργων αποκλειστικά στη Γενική
Γραµµατεία Αθλητισµού.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Αυτό κά-
νουµε. Γιατί το καταψηφίζετε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υπουργέ, µη δια-
κόπτετε, σας παρακαλώ. Θα σας δώσουµε το λόγο.

ΣΟΦΙΑ ΑΝ∆ΡΙΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Υπουργέ, σύµφωνα µε τη δική

µας ανάλυση αυτή είναι και η δική µας πρόταση. Μπορούµε να
το ξαναδούµε αν µας δώσετε κάποιες διευκρινίσεις.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Θα σας
τις δώσω.

ΣΟΦΙΑ ΑΝ∆ΡΙΟΠΟΥΛΟΥ: Υπενθυµίζουµε ότι από τις πρώτες
δηλώσεις του Υπουργού Πολιτισµού ήταν η δέσµευση για κα-
τάργηση της Γενικής Γραµµατείας Ολυµπιακής Αξιοποίησης και
τώρα µε την υπουργική τροπολογία προκύπτει αλλαγή πλεύσης
του Υπουργείου και διαιώνιση µιας κατάστασης, η οποία το µόνο
που πετυχαίνει είναι η πολυδιάσπαση υπηρεσιών και αρµοδιοτή-
των, η επικάλυψη ρόλων, η περισσότερη γραφειοκρατία και οι
σηµαντικές δυσλειτουργίες στο σχεδιασµό και την υλοποίηση
της αθλητικής πολιτικής.

Σχετικά µε τη χωροθέτηση κατασκευής του Εργοµετρικού Κέ-
ντρου στη Μίκρα του ∆ήµου Καλαµαριάς, αυτό είναι ένα χρήσιµο
έργο που πρέπει να γίνει και γι’ αυτό ψηφίζουµε υπέρ.

Σχετικά µε την τροπολογία-προσθήκη για τα ευεργετήµατα και
τους µαθητές και αθλητές που σηµειώνουν δεύτερη και τρίτη
νίκη στους πανελλήνιους µαθητικούς σχολικούς αγώνες, είναι
σαφές ότι υπάρχει µία υποχώρηση από προηγούµενη θέση της
Κυβέρνησης. Εµείς είχαµε δηλώσει και σε προηγούµενη συζή-
τηση ότι είµαστε υπέρ του εξορθολογισµού του συστήµατος πα-
ροχών. Έπρεπε να υπάρξει εξορθολογισµός των κριτηρίων και
των ευεργετηµάτων. ∆εν απορρίπτουµε τη νέα ρύθµιση, αλλά τα
όποια ευεργετήµατα πρέπει να αξιοποιούνται απ’ όσους πραγ-
µατικά τα δικαιούνται για να µη δηµιουργηθεί πάλι µία «βιοµη-
χανία» νικών, για να λειτουργήσει ένας αυστηρός ελεγκτικός
µηχανισµός και για να αποτραπούν τα αρνητικά φαινόµενα του
παρελθόντος που, αν θέλετε, προσβάλλουν και αυτούς που
πραγµατικά έχουν κατακτήσει το δικαίωµα να αξιοποιήσουν τις
δυνατότητες που τους δίνει η πολιτεία µετά από µία αθλητική
επιτυχία.

Κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να µιλήσω για τον πολιτισµό γιατί σε
κάθε περίπτωση το Υπουργείο Πολιτισµού πρέπει να δηλώσει την
πολιτική του βούληση για κάποια θέµατα τα οποία είναι σοβαρά
και ταλανίζουν το χώρο.

Αν και το άρθρο 38 αποσύρθηκε, για να µην υπάρχουν περι-
θώρια για πονηρές παρεµβάσεις θα πρέπει να θεσµοθετηθεί νο-
µοθετικά το απαρέγκλιτο του πενθηµέρου για τους
εργαζόµενους στη Λυρική Σκηνή και τις κρατικές σκηνές, αλλά
και για τους εργαζόµενους στο χώρο των θεαµάτων εν γένει. Οι
εργαζόµενοι στο Κρατικό Θέατρο Βορείου Ελλάδος, στο Εθνικό,
στη Λυρική αλλά και εν γένει στο χώρο του θεάµατος, διοικητικοί
και καλλιτέχνες, προσφέρουν σηµαντικό και δύσκολο έργο.

Υπάρχει ένα σηµαντικό ζήτηµα που πρέπει να λυθεί και πρέ-
πει άµεσα η Βουλή να προβεί σε νοµοθετικές ρυθµίσεις. Οι ερ-
γαζόµενοι του Εθνικού, του Κρατικού Θεάτρου Βορείου Ελλάδος
και της Λυρικής, καλλιτέχνες, τεχνικό προσωπικό και διοίκηση,
έπαιρναν ένα επίδοµα, το λεγόµενο πολιτιστικό επίδοµα. Το είχαν
κερδίσει µετά από πιέσεις που είχαν ασκήσει τα συνδικαλιστικά
τους όργανα στο Υπουργείο Πολιτισµού και αφορούσε το σύ-
νολο των εργαζοµένων. Το έπαιρναν και πριν από το 2008 µε ει-
δικό λογαριασµό. Με την κατάργηση του ειδικού λογαριασµού
άρχισαν τα προβλήµατα. Χωρίς ουσιαστική αιτιολόγηση το επί-
δοµα αυτό άρχισε να αποδίδεται µόνο στους συµβασιούχους αο-
ρίστου χρόνου και τώρα βρισκόµαστε µπροστά στο παράλογο
φαινόµενο για δύο εργαζόµενους στον ίδιο κλάδο, παραδείγµα-
τος χάριν δύο ηλεκτρολόγους, ένας αορίστου χρόνου και ένας
ορισµένου, να το παίρνει ο πρώτος και να µην το παίρνει ο δεύ-
τερος. Πρόκειται για παράβαση του Κοινοτικού ∆ικαίου αφού οι
διάφορες κατηγορίες συµβασιούχων γίνονται αντικείµενο δια-
φορετικής µεταχείρισης, ενώ υπάρχουν και θετικές εισηγήσεις
των Επιθεωρήσεων Εργασίας στις οποίες κατέφυγαν οι εργαζό-
µενοι. Εµείς προτείνουµε να υπάρξει σαφής νοµοθετική ρύθµιση
σύµφωνα µε την οποία όλοι οι εργαζόµενοι που το δικαιούνται
να παίρνουν αυτό το πολιτιστικό επίδοµα.

Λαµβάνοντας υπ’ όψιν τις αντιρρήσεις σας, κύριε Υπουργέ,
εµείς θέλουµε σαφέστατη την πολιτική βούληση του Υπουργείου
και τη συνεργασία του Υπουργείου Πολιτισµού µε το Υπουργείο
Οικονοµίας ώστε να λυθεί αυτό το θέµα άµεσα µέσα από το νο-
µοθετικό µας έργο.

Σας ευχαριστώ.
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ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς σας ευχαρι-
στούµε.

Ο κύριος Υφυπουργός έχει το λόγο για µία µικρή παρέµβαση.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Κάνω

αυτήν την παρέµβαση για να µε ακούσουν οι συνάδελφοι µήπως
και αλλάξουν γνώµη για την ΕΥ∆Ε. Τα έργα των Μεσογειακών
Αγώνων θα τα κάνει η Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού και η ΕΥ∆Ε
που γίνεται είναι ΕΥ∆Ε της Γενικής Γραµµατείας αποκλειστικά
για τα έργα των Μεσογειακών Αγώνων. ∆εν έχει καµµία σχέση η
Γενική Γραµµατεία Αξιοποίησης Ολυµπιακών Ακινήτων κ.λπ. µε
την ΕΥ∆Ε. Η ΕΥ∆Ε αυτή είναι της Γενικής Γραµµατείας για να
βοηθήσει το έργο της Γενικής Γραµµατείας στην κατασκευή των
έργων και στη διαµόρφωση των αθλητικών έργων για τους Με-
σογειακούς Αγώνες. Το λέω αυτό γιατί ταυτιζόµαστε στο ότι πρέ-
πει να το κάνει η Γενική Γραµµατεία.

∆εύτερον, τα 150 ευρώ οι πρώτοι που τα δικαιούνται είναι οι
υπάλληλοι της ΓΓΑ. Έχουµε στείλει έγγραφο και περιµένουµε
την απάντηση. Έχουµε πάει στο Νοµικό Συµβούλιο του Κράτος
και περιµένουµε να τα πάρει το προσωπικό της Γενικής Γραµµα-
τείας Αθλητισµού το οποίο ανήκει στο Υπουργείο Πολιτισµού.
∆εν είναι µόνο αυτά που λέτε. Έχουµε πρόβληµα κι εµείς οι ίδιοι
και αυτό το λέω από το Βήµα της Βουλής και περιµένουµε απά-
ντηση εδώ και πολύ καιρό.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Το λόγο έχει ο ειδικός αγορητής του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-

ναγερµού κ. Βελόπουλος.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, είµαι εδώ και περίπου δύο έτη στο ελληνικό

Κοινοβούλιο και για πρώτη φορά µετά λόγου γνώσεως βλέπω
έναν Υπουργό ο οποίος φαίνεται να ακούει. Ακούσατε –και αυτό
είναι προς τιµήν σας- τις όποιες αντιδράσεις, αιτιάσεις, επιση-
µάνσεις, αν θέλετε, και αυτό είναι θετικό. Αλλάξατε πάρα πολλά
πράγµατα σ’ ένα νοµοσχέδιο που ήλθε εδώ µε µία προοπτική η
οποία τουλάχιστον εξαρχής θα µας έβρισκε σύµφωνους, αλλά
λόγω των συγκεκριµένων σηµείων που σας είπαµε χθες και προ-
χθές σε σχέση µε την αδιαφάνεια δεν µπορούµε να το υπερψη-
φίσουµε. Το λέω αυτό γιατί για ακόµα µία φορά πρέπει να
αναφέρω µερικά παραδείγµατα που δεν έγιναν µε δική σας υπαι-
τιότητα αλλά γίνονται κατ’ εξακολούθηση και καθ’ έξιν εδώ µέσα.
Ποια είναι αυτά;

Ερχόµαστε σήµερα να νοµιµοποιήσουµε το στέγαστρο και το
Μουσείο Ακροπόλεως, το φυλάκιο και δεν ξέρω τι άλλο. Άρα, λοι-
πόν, ο ρόλος του Βουλευτού δεν είναι απλά διακοσµητικός, κύριε
Υπουργέ. ∆εν είναι δική σας ευθύνη, το επαναλαµβάνω, αλλά
θέλω αυτά να καταγραφούν στα Πρακτικά. ∆εν θεωρούσα πριν
από δύο χρόνια ότι ο Βουλευτής εδώ µέσα έρχεται να νοµιµο-
ποιεί τυχόν παρανοµίες, τυχόν υπερβάσεις και παραβιάσεις των
νόµων, ώστε να θεωρούµε τη Βουλή «πλυντήριο» παρανοµιών,
για να µπορούµε εµείς να κάνουµε τη δουλειά µας και να κοιµό-
µαστε ήσυχοι σπίτι µας και οι άλλοι να τιµωρηθούν για όσα έκα-
ναν και αναφέροµαι στο Μουσείο Ακροπόλεως. Και υπερβάσεις
έγιναν και πολεοδοµικές παραβάσεις έγιναν και οι εκσκαφές στα-
µάτησαν κι έρχεται σήµερα η Βουλή εκ των υστέρων σαν τις µε-
ταχρονολογηµένες επιταγές να πει «κανένα πρόβληµα, όλα
έγιναν καλώς». ∆εν είναι δική σας η ευθύνη, το λέω ακόµα µία
φορά γιατί θέλω να είµαι ακριβοδίκαιος.

Τι ψηφίζουµε λοιπόν; Να σας πω εγώ τι ψηφίζουµε. Μπορεί σή-
µερα κάποιος να πάει και να χτίσει πάνω στην Ακρόπολη και µετά
από δύο χρόνια να έλθει εδώ ένα νοµοσχέδιο –γιατί βιαζόµαστε
και θέλουµε να κάνουµε ένα µεγάλο σχεδιασµό, ένα µεγάλο
έργο- και µετά από δύο χρόνια οι Βουλευτές χωρίς να ερωτη-
θούν να ψηφίσουν υπέρ. Αυτά είναι απίστευτα πράγµατα και
αυτές οι επιλογές δεν κοσµούν το δηµοκρατικό µας πολίτευµα.
Μιλάµε για δηµοκρατία. Η επίφαση είναι να νοµοθετούµε εκ των
υστέρων; Αυτά είναι τα τραγικά της δηµοκρατίας και αυτά ακού-
γονται και έξω, κύριε Υπουργέ, και αναφέροµαι σε όλους µας.

Επίσης, για να δούµε και τα απλά, επειδή ξέρω ότι έχετε µία αι-
σθητική για την ιστορία και τον πολιτισµό, όστις είναι ικανοποιη-
µένος µε το έκτρωµα που φτιάξαµε για Μουσείο Ακροπόλεως ή
δεν βλέπει καλά, κύριε Υπουργέ, ή δεν ξέρει τι του γίνεται. Ποια

είναι η συνέχεια του Ιερού Βράχου της Ακροπόλεως µε το Μου-
σείο Ακροπόλεως, ποια είναι η αισθητική, η αρµονία αυτού του
πράγµατος; Είναι ένα τετράγωνο κτήριο που µου θυµίζει εποχές
του ’50, του ’60 και του ’70, εποχές ολοκληρωτικών καθεστώτων.
Πήγαµε και το χτίσαµε δίπλα στον Ιερό Βράχο της Ακροπόλεως
και όλοι µε τυµπανοκρουσίες φωνασκούµε και αλαλάζουµε για το
µέγα γεγονός. ∆εν έχουµε αισθητική; ∆εν µας έχει αποµείνει τί-
ποτα επιτέλους;

Πάµε στο στέγαστρο της Σαντορίνης. Πολύ καλώς πράξατε.
Το φέρνετε εδώ. Με αργούς ρυθµούς υλοποιείται. Υπάρχει και
κάτι χειρότερο όµως. Είστε ενήµερος για το τι έγινε µε το στέ-
γαστρο; Τιµωρήθηκε κανείς; Ενενήντα εκατοµµύρια ευρώ δαπα-
νήθηκαν για το πρώιµο στέγαστρο µόνο. Έπεσε. Τι έγινε; Θα
πληρώσει κανείς σ’ αυτόν τον τόπο; Θα τιµωρηθεί κανείς, κύριε
Υπουργέ; Έχουµε µάθει το εξής: Γίνεται ένα συµβάν, το δείχνουν
τα κανάλια, τρέχουµε όλοι, κάνουµε δηλώσεις και µετά από έξι
µήνες το ξεχνάµε όλοι. ∆εν ψάχνουµε να βρούµε τι έγινε δικα-
στικώς και αν τιµωρήθηκε ο υπαίτιος για αµέλεια. Υπάρχει και η
τιµωρία. Είναι χρήµατα του ελληνικού λαού. Έλεος πια! Το ξε-
χάσαµε, δεν ξέρουµε τι έχει γίνει, δεν ξέρουµε τι έγινε η κατα-
σκευάστρια εταιρεία, δεν ξέρουµε αν της πήραν την άδεια γιατί
το θέµα δεν είναι να τιµωρηθεί ένας υπαίτιος µηχανικός. Το θέµα
είναι να πάρουµε πίσω την άδεια και να δείξουµε επιτέλους ότι
υπάρχει κράτος. ∆εν µπορείς να χτίζεις πάνω στον αρχαίο οικι-
σµό και να παίρνεις 90.000.000 ή 70.000.000 ευρώ και µετά να
µην τιµωρείσαι. Αυτή είναι η αλήθεια, κύριε Υπουργέ, είναι τα
έργα που γίνονται άρπα-κόλλα.

Πολιτισµό έχουµε ως χώρα. Αυτό έχουµε, κύριε Υπουργέ, ας
µην κοροϊδευόµαστε. Κύριοι συνάδελφοι, δεν έχουµε τίποτε
άλλο να δείξουµε στον κόσµο, ούτε παραγωγική διαδικασία ούτε
βιοµηχανική παραγωγή. Έχουµε πολιτισµό. Αυτό είναι το µείζον.
Σ’ αυτό το νοµοσχέδιο δεν διαβάζω τίποτα τέτοιο και δεν ξέρω αν
είστε ενήµερος. Υπάρχει σχέδιο ενοποιήσεως των αρχαιολογι-
κών χώρων της περιοχής; Θα έλθει ένα παιδί από το Μαρόκο, ας
πούµε, θα έλθει ο αθλητής από το Ισραήλ, θα έλθει ο αθλητής
από την Τουρκία. Υπάρχει σχέδιο ενοποίησης των αρχαιολογι-
κών χώρων ώστε αυτοί οι άνθρωποι να τους επισκεφθούν και να
δουν τι σηµαίνει αργοναυτική εκστρατεία, Ιωλκός, τι σηµαίνει ∆ι-
µήνι, ∆ισπηλιό;

Είναι οι πρώτοι οικισµοί παγκοσµίως, σ’ αυτήν την περιοχή, στη
Θεσσαλία. Χρονολογούνται από το 5000 π.Χ., από το 6000 π.Χ..
Αν πάτε σε ναυτικά µνηµεία θα καταλάβετε. Η αισθητική του
χώρου, η ακουστικότητα. Έχω επισκεφθεί το χώρο. ∆εν βλέπω τί-
ποτα µέσα στο νοµοσχέδιο, κύριοι συνάδελφοι. Άρα, υπάρχει ένα
πρόβληµα, κύριε Υπουργέ. Τουλάχιστον εκ των υστέρων κάντε
κάτι ώστε να αναδείξουµε αυτούς τους χώρους.

Και λέω τα αυτονόητα για έναν και µόνο λόγο. Γιατί στην Ελ-
λάδα δυστυχώς, λείπουν τα αυτονόητα. Πηγαίνετε τώρα στην
Ακαδηµία Πλάτωνος. ∆εν είστε εσείς υπεύθυνος. Είναι ο κ. Σα-
µαράς. Πάµε τώρα όλοι µαζί στην Ακαδηµία Πλάτωνος να δείτε
πώς είναι. Είναι το πρώτο πανεπιστήµιο παγκοσµίως. Σκουπίδια,
γκέτο αθιγγάνων και ηρωινοµανών. Αυτός είναι ο πολιτισµός µας
και έτσι τους συµπεριφερόµαστε. Και φωνάζουµε για τα Μάρ-
µαρα του Παρθενώνος. Φωνάζουµε, αλαλάζουµε, κραυγάζουµε
όταν δίπλα στην Ακαδηµία του Πλάτωνος έχει γίνει σκουπιδαριό.

Να πάµε στον Κηφισό. Μεγάλο πολυκατάστηµα γκρέµισε αρ-
χαιολογικό χώρο, κύριε Υπουργέ. Κανείς δεν πήρε χαµπάρι σε
ενάµιση µήνα. Έχτισε πάνω σε αρχαιολογικό χώρο. Θέλετε να
πάµε µαζί; Ψάξτε λίγο το ΙΚΕΑ. Και το λέω δηµοσίως. Ψάξτε πώς
χτίστηκε το ΙΚΕΑ στον Κηφισό. Υπήρχαν αρχαία από κάτω; Ελέγ-
χθηκαν ποτέ; Γιατί εµείς λέµε και ονόµατα, κύριε Υπουργέ. Αυτή
είναι η διαφορά µας. Και το κατήγγειλα, το είπα, το φώναξα.

Και ένα τελευταίο γιατί δεν έχουµε πολύ χρόνο πρέπει να πάµε
στα άρθρα. Κύριε Υπουργέ, πριν δεκαπέντε µέρες ο Βουλευτής
Βελόπουλος έκανε µια ερώτηση στον Υφυπουργό Ναυτιλίας, τον
κ. Καµµένο. Του είπε ότι ένα καράβι τουρκικό αρχαίων Φωκαέων
–να ο πολιτισµός µας, κύριε Υπουργέ- έρχεται από την Αλικαρ-
νασσό και από την Σµύρνη και θα κάνει διάπλου µέσω της Αιγί-
νης, του Μεσολογγίου. Καράβι αρχαιοελληνικό τουρκικό. Ήταν
των αρχαίων Φωκαέων. Γιατί οι Φωκαείς –γιατί δεν ξέρουν µάλ-
λον κάποιοι ιστορία- αποίκισαν τη Μασσαλία. Θα πάει µέχρι τη
Μασσαλία ένα αρχαίο ελληνικό καράβι. Έστησαν µια σηµαία
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τουρκική επάνω, έβαλαν αρχαιολόγους, έβαλαν ιστορικούς και
ήρθαν στην Αίγινα, στο Μεσολόγγι και δεν ελέγξαµε τι έκαναν
αυτοί οι άνθρωποι. Και έφυγαν και πήγαν στη Μασσαλία και τους
υποδέχθηκε ο ∆ήµαρχος Μασσαλίας. Τους αρχαίους Φωκαείς,
τους απογόνους. Γιατί οι Τούρκοι είναι απόγονοι των αρχαίων
Φωκαέων. Ύστερα φωνάζουµε για το µακεδονικό και τη Μακε-
δονία.

Ξέρετε, όταν ο πολιτισµός χρησιµοποιείται ως ιµάντας προ-
παγάνδας εµένα µε ενοχλεί. Γιατί αυτό έκαναν οι Τούρκοι και οι
Σκοπιανοί. Και εµείς κοιµόµαστε. Πέρασαν µέσα από το σπίτι µας
και ένας δήµαρχος δεν διαµαρτυρήθηκε. Αυτά είναι, λοιπόν, σε
σχέση µε τα αυτονόητα.

Και πάµε στις χορηγίες. Ξέρετε πολύ καλύτερα από µένα ότι οι
χορηγίες δηµιουργήθηκαν στην αρχαιότητα είτε γιατί έπρεπε
κάποιος να κάνει ένα πλοίο, µια τριήρη, είτε γιατί έπρεπε να
δώσει χρήµατα ως δωροθέτης κ.λπ.. Ξέρετε ότι στους Μεσογει-
ακούς Αγώνες στην Ιταλία, κύριε Υπουργέ, έχουν πρόβληµα να
βρουν χορηγούς; Χθες διάβαζα ότι οι τηλεοράσεις δεν δίνουν
κανένα ενδιαφέρον. ∆ηλαδή, θέλω να είστε προσεκτικός -όχι
εσείς, ο επόµενος, ο µεθεπόµενος, δεν ξέρω ποιος θα είναι- στο
γεγονός της κατάρτισης των χορηγιών και να βρούµε πόρους για
να µπορέσουµε να µην πληρώσει µόνο ο πολίτης. Γιατί υπάρχει
πρόβληµα µε τηλεοπτικά δικαιώµατα. Ούτε η RAI το δείχνει, η
κρατική τηλεόραση της Ιταλίας. Είχε πρόβληµα, έκανε διαγωνι-
σµό, κατέβασε την τιµή, έκανε παζάρια και έπεσε πολύ χαµηλά η
τιµή που πήραν για τους Μεσογειακούς Αγώνες. Αυτά πρέπει να
τα δούµε.

Επίσης, µια και µιλάµε για χορηγίες, γιατί είναι και της µόδας,
κύριε Υπουργέ, θέλω να πω το εξής. Μιλάµε για διαφάνεια. Και
πιστεύω ότι όλοι εδώ µέσα θέλουν διαφάνεια. Και ακούω, κύριε
Υπουργέ -µεταξύ µας τώρα, αλλά να ακουγόµαστε κιόλας- διπλά
και τριπλά βιβλία σε πολιτικά κόµµατα και δεν ιδρώνει κανενός το
αυτί. Όταν ακούω ότι κάποιοι µεγαλοχορηγοί δίνουν 1.000.000
ευρώ –και αναφέροµαι στη «SIEMENS» και τον Χριστοφοράκο-
θέλω να πω το εξής: Καλό είναι να λες για διαφάνεια αλλά βρες
τρόπους να διασφαλίσεις τη διαφάνεια.

Ξέρουµε όλοι εδώ µέσα ότι το ύψιστο αντίτιµο ενός χορηγού
σ’ ένα κόµµα είναι 15.000 ευρώ. Και το λέω αυτό γιατί µας ακούει
ο κόσµος. Μιλάµε όλοι για διαφάνεια αλλά ουδείς παλεύει γι’
αυτήν. Και το κλείνω εδώ. Όταν ένας φορέας έχει διπλά και τρι-
πλά βιβλία και όταν τα µεγαλύτερα κόµµατα εξουσίας ξέρουµε
πολύ καλά, κύριε Υπουργέ, ότι έχουν πενταπλά και εξαπλά βι-
βλία, γιατί δεν φτάνουν τα χρήµατα ή πρέπει να αυξήσουµε την
επιδότηση –εγώ διαφωνώ- ή πρέπει να γίνουµε όλοι διάφανοι.
∆εν µπορεί ούτε ο Τσουκάτος να λέει ότι υπάρχουν διπλά βιβλία
και να εκθέτει όλο το πολιτικό σύστηµα ούτε να τα δίνουν κάποιοι
ως χορηγοί και να τα παίρνουν κάποιοι άλλοι και µετά να κρύβο-
νται. Αυτό είναι για όλο το πολιτικό σύστηµα. Γιατί µιλάµε για Με-
σογειακούς Αγώνες και για διαφάνεια. Είµαστε, δυστυχώς, ένα
κράτος κάθετα διεφθαρµένο από πολύ χαµηλά µέχρι πολύ ψηλά
και υπαίτιοι είµαστε όλοι, κύριε Υπουργέ.

Το δυστύχηµα είναι ότι ούτε εσείς φταίτε, υπό την έννοια ότι
τα πήρατε, ούτε εγώ ούτε οι υπόλοιποι συνάδελφοι. Κάποιοι
όµως τα έχουν πάρει. Και αυτοί που τα έχουν πάρει επιτέλους ή
να φυλακιστούν ή να εξοστρακιστούν από το πολιτικό σύστηµα.
Ξηλώστε τους δικούς σας, ας ξηλώσει το ΠΑΣΟΚ τους δικούς
του. Να µην ξανασχοληθούν µε την πολιτική. Να καθαρίσει ο
τόπος. Έχω κουραστεί και εγώ και οι υπόλοιποι συνάδελφοι φα-
ντάζοµαι να απολογούµαστε για τους κλέφτες. Ε, δεν είναι δυ-
νατόν να είµαστε όλοι ίδιοι! Ε, δεν είµαστε όλοι ίδιοι! Και το λέω
ειλικρινά γιατί πρέπει να ξεκινήσει από τα κόµµατα η διαφάνεια,
κύριε Υπουργέ. Άκου ο Τσουκάτος τα έδωσε, δεν τα έδωσε. Άκου
διπλά και τριπλά βιβλία. Άκου, εν πάση περιπτώσει να µιλάµε για
διαφάνεια όταν τα παίρνουν οι περισσότεροι µέσα στα κόµµατα
για να κάνουν τα όσα κάνουν, προεκλογικές συγκεντρώσεις και
όλα αυτά.

Κοροϊδεύουµε τον κόσµο και µας έχουν πάρει χαµπάρι. Οι
µισοί πήγαν στις θάλασσες στις προηγούµενες εκλογές και οι
άλλοι µισοί µας ψήφισαν µε το ζόρι. Στο τέλος ούτε 10% δεν µας
ψηφίζει, κύριε Υπουργέ. Και αναφέροµαι στην Τσουκάτου λογική
και στην Χριστοφοράκου λογική να τον αµνηστεύσουµε. Άλλη
ιστορία, άλλο παραµύθι. Αµνηστία σε ποιον; Σε αυτόν που «µί-

ζωνε». Που έδινε λεφτά στον κόσµο. Αυτά είναι τραγωδία, για να
µην πω φαρσοκωµωδία.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ ευχαριστώ.
Συνεχίζουµε µε τον κ. Τσούρα, Βουλευτή του ΠΑΣΟΚ.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΟΥΡΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. Εγώ θα

ήθελα να µιλήσω µόνο για την τροπολογία που έχουµε καταθέ-
σει µε αριθµό 611/26 που αφορά τους ογδόντα περίπου εργαζό-
µενους που έχουν προσληφθεί από τον ΟΠΑΠ µε εκείνη την
φοβερή σύµβαση της µιας µέρας και µε διαδοχικούς νόµους
ανανεώνεται η παρουσία τους στην Γενική Γραµµατεία Αθλητι-
σµού.

Κύριε Υπουργέ, ξέρετε και εσείς και εγώ –το έχουµε πολλές
φορές κουβεντιάσει- η πολιτική και η πολιτικοί τα τελευταία ιδι-
αίτερα χρόνια, τον τελευταίο καιρό ακόµα περισσότερο απαξιώ-
νεται και απαξιώνονται συστηµατικά και συνέχεια στα µάτια των
πολιτών. Και βέβαια δεν πρέπει αυτό να ισοπεδώνεται. Προφα-
νώς, δεν είναι όλοι ίδιοι. Και προφανώς όλοι µας θα πρέπει να
κάνουµε πράγµατα για να το ανατρέψουµε αυτό. Και µπορούµε
να το κάνουµε αυτό. Να ανατραπεί αυτή η κατάσταση. Και βέ-
βαια χρειάζεται για να ανατραπεί όραµα, χρειάζονται µεγάλα θέ-
µατα, µεγάλες στρατηγικές.

Ωστόσο ταυτόχρονα για να το πετύχουµε αυτό πρέπει να δεί-
ξουµε και να αποδείξουµε στον Έλληνα πολίτη ότι είµαστε κοντά
του. Ότι είµαστε κοντά στον άνθρωπο. Και αυτή η συγκεκριµένη
περίπτωση νοµίζω ότι ήταν πάρα πολύ καλή ως παράδειγµα να
δείξουµε ότι νοιαζόµαστε γι’ αυτά τα παιδιά. Ότι νοιαζόµαστε
γιατί το αξίζουν. Ότι νοιαζόµαστε γιατί τους το οφείλουµε. Και
βέβαια ότι είναι χρήσιµοι µε τη γνώση και την εµπειρία που έχουν
µαζέψει τόσα χρόνια.

Ας παρατείνουµε, λοιπόν, την παραµονή µέχρι το 2013. Αυτό
είναι το εύκολο, το πρώτο βήµα βέβαια. Αίρουµε µια αδικία που
εµείς οι ίδιοι δηµιουργήσαµε, αίρουµε το δικαιολογηµένο δικαί-
ωµα ανασφάλειας αυτών των παιδιών και το αιχµαλωσιακό κα-
θεστώς εργασίας τους –θα µου επιτρέψετε να πω. Και τι ζητάνε;
Ζητάνε να προσληφθούν; Ζητάνε να νοµιµοποιηθούν; Μπορεί να
το ζητήσουν κάποια στιγµή. Ζητάνε να αλλάξουν εργασιακή
σχέση; Όχι. Ζητάνε απλώς να παραταθεί µια απόσπαση. Αν είναι
δυνατόν. Η παράταση µιας απόσπασης. Αυτό είναι το όλο θέµα.
Και µάλιστα όταν είναι γνωστή η εµπειρία που έχουνε, πόσο χρή-
σιµοι είναι και απαραίτητοι, πόσο ανάγκη τους έχει η χώρα, το
Υπουργείο, η Κυβέρνηση, η πολιτεία γενικότερα. Όταν έχουµε
τους Special Olympics, έχουµε τους Μεσογειακούς Αγώνες,
έχουµε τα ευρωπαϊκά πρωταθλήµατα καράτε κ.λπ.. Τα ξέρετε
καλύτερα από µένα.

Κύριε Υπουργέ, ας προχωρήσουµε σ’ αυτήν τη ρύθµιση της
παραµονής µέχρι το 2013, δηλαδή της απόσπασης, µε συµφωνία
όλων των κοµµάτων. Και εσείς το είχατε πει νωρίτερα. Μπορούµε
να το κάνουµε τώρα. Νοµίζω ότι η πολιτεία τους το οφείλει, εµείς
τους το οφείλουµε. Ας το πράξουµε.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Τµήµα ότι η ∆ιαρκής Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων κα-
ταθέτει την έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Με-
ταφορών και Επικοινωνιών: «Ταυτοποίηση των κατόχων και
χρηστών εξοπλισµού και υπηρεσιών κινητής τηλεφωνίας».

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας κ. Καζάκος.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΖΑΚΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θέλω να επισηµάνω κι εγώ τις αρετές που έχει ο κ. Ιωαννίδης,

που προσπαθεί να αξιοποιήσει ό,τι πρόταση κατατίθεται από τις
µειοψηφίες. Είναι µία ξεχωριστή συµπεριφορά.

Τώρα, όσον αφορά το νοµοσχέδιο αυτό και τις τροπολογίες
για το Μουσείο της Ακρόπολης, θα ήθελα να πω τα εξής:

Έχουµε βαρεθεί πια, από τότε που ήρθε το νοµοσχέδιο -και
στις επιτροπές και στην Ολοµέλεια που συζητήθηκε και τώρα
πάλι µε τις τροπολογίες- να λέµε τα ίδια και τα ίδια και να υπο-
γραµµίζουµε την τεράστια διαφορά αντιλήψεως και φιλοσοφίας
επάνω σε αυτά τα ζητήµατα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΣΟΥΡΛΑΣ)

766 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



Το θέµα των αρχαιοτήτων -το υποστηρίξαµε πολλές φορές-
έχει µία ιδιαίτερη σηµασία για τους Έλληνες εδώ, για τους κα-
τοίκους του τόπου µας, οι οποίοι γεννήθηκαν, µεγάλωσαν και πέ-
θαναν πλάι σε αυτές τις αρχαιότητες, σε αυτήν την κληρονοµιά,
στα αρχιτεκτονικά και στα καλλιτεχνικά, στα αγάλµατα και στους
ναούς. Αυτά έπαιξαν σοβαρό ρόλο στη διαµόρφωση του χαρα-
κτήρα του λαού µας. Πέρασε µέσα στη νοοτροπία, µέσα στον
ψυχισµό του Έλληνα, στα κύτταρά του, η οµορφιά, η αρµονία, το
κάλλος και η δόξα του παρελθόντος, αυτός ο περίφηµος 5ος αι-
ώνας.

Γι’ αυτό καταφέρνουν οι Έλληνες, παρ’ότι ήταν υπόδουλοι
πολλούς αιώνες, να µεγαλουργούν όταν αποφασίζουν να πάρουν
τις τύχες του τόπου στα χέρια τους. Και στις δύσκολες ώρες της
ιστορίας µας καταφέρνουν να κάνουν έπη. Γι’ αυτόν το λόγο.

Τώρα, έγινε αυτό το Μουσείο. Τι να λέµε πάλι; Τα είπαµε ξανά
και ξανά και για την όψη του και για το χώρο που έγινε και για το
πόσο έχουν προβλεφθεί οι συνέπειες αυτού του οικοδοµήµατος
εκεί. Τώρα ξαφνικά λείπουν χώροι, θα αλλάξει η χρήση χώρων
κ.λπ., λες και δεν ήταν γνωστό ότι απέναντι από το θέατρο του
∆ιονύσου ήταν το κέντρο της πόλης και ότι θα είναι γεµάτο αρ-
χαιότητες όπου κι αν σκάψει κανείς. Τώρα, δεν υπάρχει χώρος
για να αποθηκευτούν τα ευρήµατα.

Να σας πω κάτι γι’ αυτές όλες τις διατάξεις για την αξιοποί-
ηση των οικονοµικών δυνατοτήτων που δίνει η χρήση ενός τέ-
τοιου µουσείου µε τα εκθέµατα που έχει; Αυτό είναι ειδικό
µουσείο. Είναι ένα θεµατικό µουσείο. ∆εν είναι όπως τα µεγάλα
µουσεία της Ευρώπης και της Αµερικής, που έχουν µέσα πλήθη
συλλογών. Εδώ είναι ένας χώρος όπου εκτίθενται τα αυθεντικά
έργα του Φειδία και κοµµάτια από το αρχιτεκτόνηµα του Ικτίνου,
τα οποία έφυγαν από το Βράχο και µπήκαν στο µουσείο –πολύ
σωστά- και εκεί πέρα υπάρχουν αντίγραφα. Εκεί είναι ένας
χώρος συγκέντρωσης, σιωπής, ένας χώρος όπου µπορεί να συ-
νοµιλήσει κανείς µε αυτά τα έργα. Ούτε για εκδηλώσεις είναι
ούτε για αναψυκτήρια είναι ούτε για όλα αυτά που προβλέπονται
για να αυξηθούν οι οικονοµικοί πόροι του µουσείου. Και αφού
διαχωρίστηκε και από την εφορεία της Ακρόπολης, οι πόροι δεν
θα πηγαίνουν στην Αρχαιολογική Υπηρεσία, αλλά σε επιχειρη-
µατίες που θα µισθώνουν τους χώρους αυτούς.

Αυτά, λοιπόν, είχαµε πει ότι δεν είναι σωστά.
Μου έρχεται στο µυαλό το εξής: Γιατί δεν γίνεται το ίδιο πάνω

στην Ακρόπολη, που εν πάση περιπτώσει τώρα είναι ερείπια του
Ικτίνου; Ο Φειδίας έφυγε από εκεί. Ο Φειδίας τώρα θα µιλάει
µέσα στο µουσείο µε τους νεοέλληνες! Τώρα, στην Ακρόπολη
υπάρχουν αντίγραφα. Γιατί δεν γίνονται εκεί αναψυκτήρια, δεν
γίνονται νυχτερινές εκδηλώσεις, συναυλίες κ.λπ.; Τι έχει µείνει
από την ιερότητα του Βράχου; Ο βράχος είναι βράχος. Η ιερό-
τητα είναι τα έργα. Είναι τα καλλιτεχνήµατα που ήταν επάνω στο
βράχο, είναι ο 5ος αιώνας, είναι ο Περικλής, είναι ο Πλάτωνας, ο
Αριστοτέλης, ο Σωκράτης, ο Αναξαγόρας και οι λοιποί. Αυτοί
προσδίδουν ιερότητα στο βράχο. Θα µπορούσε, δηλαδή, τώρα
ξαφνικά να αποχωριστεί ο βράχος από την εφορεία της Ακρό-
πολης και να γίνει χώρος συναυλιών -γιατί όχι;- όπως γίνεται µε
τα νταµάρια;

∆εν πρέπει να γίνουν στο Μουσείο της Ακρόπολης αυτά. Είναι
άλλος χώρος. Εκεί υπάρχει πράγµατι η αίσθηση της ιερότητας.
Εκεί που είναι αυτά τα σπαράγµατα του Φειδία, ό,τι έχει αποµεί-
νει, κάποια λίγα χρώµατα που υπάρχουν ακόµα, που µπορεί να
συγκεντρωθεί κανείς εκεί και κάπως να συγκινηθεί και να κάνει
επαφή µε υποτίθεται αυτό που λέµε το πνεύµα του πολιτισµού
κ.λπ..

Αυτά είναι αεριώδη πράγµατα και καταστρέφονται µε τη
δράση των εµπόρων. ∆εν πρέπει να µπαίνουν έµποροι σε αυτά τα
πράγµατα.

Από την άλλη µεριά τώρα, γιατί αφήνετε και χρονίζουν ορι-
σµένα προβλήµατα στα τρία κρατικά θέατρα, τη Λυρική Σκηνή,
το Εθνικό και το Κρατικό της Θεσσαλονίκης; Συνέχεια ζουν µέσα
σε µία µιζέρια, σ’ ένα καθεστώς οικονοµικής δυσπραγίας, µε συ-
νεχόµενα χρέη. Και ποιοι τα πληρώνουν όλα; Οι εργαζόµενοι.

Τους εργαζόµενους στα κρατικά θέατρα, καλλιτέχνες, τεχνι-
κοί και όλο το προσωπικό που δρα εκεί, τους µεταχειρίζεται η
πολιτεία σαν να είναι καθυστερηµένα παιδιά. Υπάρχει και αυτό
το επίδοµα της πολιτιστικής επιµόρφωσης. Χαρά στο πράγµα!

Να επιµορφωθούν πολιτιστικά, να πάνε, δηλαδή, ταξίδια στην Ευ-
ρώπη, να δουν παραστάσεις, να παρακολουθήσουν σεµινάρια µε
90 ευρώ το µήνα, που είναι τα καθαρά που µένουν από τα 150.
Και αυτά ξαφνικά, εσύ είσαι αορίστου χρόνου, α, είσαι δικός µας.
ωραία, πάρε το. Εσύ είσαι ορισµένου χρόνου, α, είσαι ξένο παιδί.
Θα τελειώσει ο χρόνος, θα φας µία κλωτσιά και θα φύγεις, δεν
σου το δίνουµε το επίδοµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Με συγχωρείτε. Τελειώνω.
Θα φτάσει κάποια ώρα το προσωπικό των οργανισµών αυτών

να πάρει µέτρα, διότι έχουν αγανακτήσει. Είναι απλήρωτοι.
Έχουν καθυστερούµενα δεδουλευµένα. Θα αγανακτήσουν και
θα κλείσουν τα θέατρα. Θα κινδυνεύσει η Επίδαυρος και το Ηρώ-
δειο. Και είναι αστεία τα ποσά. Τι είναι; Είναι σαν κακοδαιµονία.
Είναι σαν να θέλει κανείς να µένουν άλυτα χρόνια προβλήµατα,
να δυστυχούν οι άνθρωποι, να ταλαιπωρούνται, ενώ είναι πολύ
απλό να λυθούν. Είναι ελάχιστα τα ποσά. Και µε το Συµβούλιο
της Επικρατείας να τους δικαιώνει. Τι θα γίνει, δηλαδή; ∆εν θα
ακολουθούµε ούτε τις αποφάσεις του Συµβουλίου της Επικρα-
τείας; Τι είναι πια αυτή η Εκτελεστική Εξουσία; Τι Φαναριωτι-
σµός, Μαυροκορδατισµός είναι αυτός; Πρέπει να λυθούν αυτά
τα προβλήµατα και τα άλλα αιτήµατα που έχουν. Παλεύουν τόσα
χρόνια να γίνουν εσωτερικοί κανονισµοί λειτουργίας και οργανι-
κές θέσεις. Μπορούν να λειτουργήσουν αυτοί οι οργανισµοί
χωρίς κανονισµό λειτουργίας; Πώς επιτρέπεται αυτό το πράγµα
και πόσο δύσκολο είναι πια να γίνει ένας κανονισµός λειτουρ-
γίας, να αναρτηθεί εκεί και να ξέρουν όλοι πού πατάνε;

Και πρέπει να σταµατήσει, βέβαια και αυτό το πράγµα µε τους
καλλιτεχνικούς διευθυντές, αυτές τις απόλυτες εξουσίες, που
τους φέρνουν πάντα σε σύγκρουση µε τα διοικητικά συµβούλια.
∆ιότι αφήνετε µία κατάσταση που ροκανίζει τα πόδια και των δι-
ευθυντών και των συµβούλων. Ε, κάπως πρέπει να λυθούν αυτά
τα προβλήµατα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ. Κα-

ζάκο.
Ο κ. Σγουρίδης έχει το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΣΓΟΥΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πραγµατικά ο λόγος του κ. Καζάκου, ακούστηκε ως βάλσαµο

µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα γιατί ήταν ένας λόγος πραγµατικά
ευαίσθητος, ενός ανθρώπου που έχει γνώση γύρω από τα θέ-
µατα της τέχνης και του πολιτισµού. Νοµίζω ότι σε πολλές πα-
ρατηρήσεις, ακόµα και αν δεν συµφωνείς µαζί του, δεν µπορείς
παρά να τις πάρεις ως προβληµατισµό.

Πραγµατικά ο Ιερός Βράχος της Ακρόπολης θα µπορούσε να
αποτελέσει ένα µέρος εκδηλώσεων, παράλληλα µε το Ηρώδειο.
Θα ήταν κάτι το οποίο θα αναδείκνυε τη χώρα. Και αυτό δεν ση-
µαίνει ότι δεν θα πρέπει να υπάρχει προστασία των υπολοίπων
µνηµείων που είναι πάνω στο Ιερό Βράχο. Γιατί κάποια στιγµή τα
µνηµεία και αυτός ο πολιτισµός που µας άφησαν οι αρχαίοι πρό-
γονοι, θα πρέπει να επικοινωνεί µε το σύγχρονο Έλληνα, αλλά
θα πρέπει να επικοινωνεί αν θέλετε και µε το σύγχρονο παγκό-
σµιο πολίτη.

Ας έρθουµε όµως στα πεζά και τα τετριµµένα.
Κύριε Υπουργέ, στο άρθρο 33 για τις χορηγίες γιατί αλλάζετε

το διοικητικό συµβούλιο και τη σύνθεσή του; Σας καλύπτουν
αυτά που λένε στην αιτιολογική έκθεση ότι θα είναι πιο προσιτό
και θα υπάρχει και για τους υπαλλήλους το κίνητρο; Γιατί ο εκά-
στοτε Υπουργός θα διορίζει τον εκάστοτε κολλητό του υπάλ-
ληλο. Εµείς γι’ αυτόν το λόγο το καταψηφίζουµε.

Έρχοµαι στο άρθρο για τη βία στα γήπεδα. Πράγµατι κινείται
προς τη σωστή κατεύθυνση γι’ αυτό και το ψηφίζουµε. Αλλά πριν
από κάποια χρόνια που ψηφίστηκε το άρθρο αυτό, ο λόγος ο
οποίος εξεφράσθη από την Αντιπολίτευση στο ζήτηµα αυτό δεν
σας συγκίνησε; Σας είχαµε πει τότε ξεκάθαρα, ποτέ δεν πρέπει
να νοµοθετείς εν θερµώ. Νοµοθετώντας εν θερµώ πολλές φορές
κάνεις υπέρβαση της λογικής. ∆ιότι όταν τότε ήταν τα ζητήµατα
της βίας στα γήπεδα µε τον κ. Ορφανό ως Υφυπουργό Αθλητι-
σµού και υπήρχε τότε µια έξαρση, ήρθαµε και νοµοθετήσαµε εν
θερµώ. Εκ των υστέρων το διορθώνουµε. Η διάταξη κινείται προς
τη σωστή κατεύθυνση γι’ αυτό και την ψηφίζουµε. Αλλά εµείς οι
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τριακόσιοι της Βουλής, η εκάστοτε κυβέρνηση δεν θα πρέπει να
επηρεάζεται από την επικαιρότητα, δεν πρέπει να νοµοθετεί από
την επικαιρότητα. Πρέπει να νοµοθετεί µε τη λογική και για
βάθος χρόνου. Τέλος πάντων, τέλος καλό όλα καλά!

Έρχοµαι στο άρθρο 37. Τι θα πει, ανακαλεί ο Υπουργός όποιον
θέλει; ∆ηλαδή τον «τσιµπάει» και λέει εσύ ανακαλείσαι, δεν σε
γουστάρω και σε παίρνω και σε βγάζω. Αυτό το θεωρώ απαρά-
δεκτο. Θα πρέπει να υπάρχει µια συγκεκριµένη διαδικασία, γι’
αυτό εµείς καταψηφίζουµε το άρθρο 37.

Σωστά απεσύρθη η διάταξη για το κανόε-καγιάκ. Υπήρχε δια-
µαρτυρία από το ∆ήµο Ελληνικού, από τους φορείς και σωστά
απεσύρθη.

Έρχοµαι τώρα στα θέµατα των τροπολογιών.
Ως προς την τροπολογία την οποία φέρατε µε γενικό αριθµό

627 και ειδικό 39 θα ήθελα να πω ότι έχετε δύο θετικές διατάξεις
και µια διάταξη για την οποία εµείς σας είπαµε να την αποσύρετε
και να την κατεβάσετε ως ολοκληρωµένη πρόταση. Και οµιλούµε
για τα κίνητρα για τους αθλητές και µαθητές που σηµειώνουν
δεύτερη και τρίτη νίκη σε Πανελλήνιους Αγώνες κ.λπ.. Αυτή η
διάταξη εµείς θα θέλαµε να κατέβει ως ένα ολοκληρωµένο νο-
µοθέτηµα επιβράβευσης αυτών που ασχολούνται µε τον αθλητι-
σµό και γι’ αυτό ακριβώς λέµε να µη γίνει πρόχειρα, να το δούµε
πιο σωστά, πιο ολοκληρωµένα, µε µεγαλύτερη λογική. Και λέµε
ότι θα ψηφίζαµε την τροπολογία αυτή για τις δύο άλλες θετικές
ειδικές διατάξεις για το εργοµετρικό κέντρο κ.λπ., αλλά εξαιτίας
του ότι εµείς ζητάµε ολοκληρωµένη πρόταση για το θέµα αυτό,
λέµε ότι δεν την ψηφίζουµε.

Για το θέµα της τροπολογίας την οποία ανέπτυξαν και τα άλλα
κόµµατα της ελάσσονος Αντιπολίτευσης, την τροπολογία που
έφεραν ο κ. Λιντζέρης, η κ. Σακοράφα, ο κ. Αηδόνης και ο κ. Καρ-
τάλης, µε γενικό αριθµό την 611 και ειδικό 26, αυτήν την τροπο-
λογία όταν την είχαν ξαναφέρει εδώ στη Βουλή υπήρξε η
υπόσχεση από τον κύριο Υπουργό ότι αυτό το θέµα θα λυθεί.

Έχουµε µπροστά µας το καράτε, το Ευρωπαϊκό Πρωτάθληµα
2010, τους Ολυµπιακούς Αγώνες Νέων το 2010, τα Special
Olympics το 2011. Έχουµε το Παγκόσµιο Πρωτάθληµα του ΟΧΕ
το 2011, έχουµε τους 22ους Ολυµπιακούς Αγώνες Κωφών το
2013, έχουµε τους Μεσογειακούς Αγώνες το 2013. Αυτοί οι άν-
θρωποι έχουν µια εξειδίκευση. Αυτοί οι άνθρωποι τι ζητάνε; Μια
παράταση µέχρι το τέλος του 2013. ∆ώστε την παράταση. Είναι
αν θέλετε ηθικό, είναι ανθρώπινο θέµα. Πρόκειται για κάτι που οι
άνθρωποι αυτοί δεν το κλέβουν, το προσφέρουν. Έχουν την
εµπειρία. ∆εν τους χρειάζεστε; Γιατί τους έχουµε σε οµηρία;
Όλοι µας τους έχουµε σε οµηρία. Αυτήν την κατάσταση τη βρή-
κατε, δεν τη δηµιουργήσατε, αλλά τέλος πάντων ας δοθεί µια
λύση.

Εγώ πιστεύω ότι και εσείς καταλαβαίνετε, κύριε Ιωαννίδη, ότι
πρέπει να δοθεί λύση στο ζήτηµα αυτό. ∆εν ξέρω µε το θέµα το
χρηµάτων, µε το Υπουργείο Οικονοµικών τι γίνεται, αλλά όµως
πολλά άλλα ζητήµατα πώς τα λύνουµε; Και υπάρχει η βούληση
αν θέλετε και από την πλευρά της Συµπολίτευσης.

Για όλους αυτούς τους λόγους εµείς θεωρούµε θετικό το νο-
µοσχέδιο στο σύνολό του και το ψηφίσαµε επί της αρχής, κατα-
ψηφίσαµε κάποιες διατάξεις και προτείναµε και κάποιες άλλες.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ.

Σγουρίδη.
Το λόγο έχει ο κ. Καρτάλης για προτασσόµενη δευτερολογία.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

συζητάµε τα τελευταία άρθρα του νοµοσχεδίου και αυτά γίνο-
νται στο νέο θόρυβο που έχει προκύψει από τα νέα κρούσµατα
φαρµακοδιέγερσης, τα οποία καταγράφονται από δύο αθλητές
που συµµετέχουν στους Μεσογειακούς Αγώνες του 2009, τη
στιγµή που συζητάµε για τους Μεσογειακούς Αγώνες του 2013.
Και αποδεικνύεται, κύριε Υπουργέ, ότι η διοίκηση δεν διδάσκεται.
Γιατί απ’ ότι διαβάζουµε στα δηµοσιεύµατα και θέλουµε να µας
απαντήσετε, το κύριο εργαστήριο αντιµετώπισης φαρµακοδιέ-
γερσης του ΟΑΚΑ καταγγέλλει και καταθέτει ότι δεν υπάρχει
επαρκές προσωπικό και επαρκείς πιστώσεις για να κάνει τη δου-
λειά του. Και παρατηρούµε και πάλι ένα σπάσιµο των κρίκων συ-
ντονισµού της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης. Η ΟΑΒ ενηµερώνεται µε
καθυστέρηση, ο κ. Πύρος ∆ήµας ο Πρόεδρος της Οµοσπονδίας

Άρσης Βαρών καταγγέλλει ότι η πολιτεία δεν τον βοηθά. Είµαστε
πολύ προβληµατισµένοι. Και πάνω απ’ όλα είµαστε προβληµατι-
σµένοι γιατί διαπιστώνουµε ότι οι ουσίες που ανιχνεύθηκαν ανή-
κουν στο ίδιο κύκλωµα που ταλαιπώρησε τη χώρα µε τα
προηγούµενε κρούσµατα φαρµακοδιέγερσης πριν από οχτώ πε-
ρίπου µήνες, πριν από ένα χρόνο, δεν θυµάµαι πόσος καιρός έχει
περάσει. Κάτι δεν πάει καλά και η διοίκηση φαίνεται ότι δεν πήρε
το µήνυµα. Αυτό είναι το πρώτο θέµα.

Το δεύτερο είναι ότι έχετε καταθέσει µια τροπολογία για τη
δηµιουργία ειδικής υπηρεσίας αθλητικών έργων στους Μεσο-
γειακούς. Σας το είχαµε πει και πριν από έξι, επτά µήνες ότι
υπάρχει ειδική υπηρεσία στο Υπουργείο Πολιτισµού που έκανε
τα ολυµπιακά αθλητικά έργα. Σας είχαµε πει να γίνει η µετονο-
µασία της µε νοµοθετική διάταξη και δεν το κάνετε. Την πήρε η
Γενική Γραµµατεία Ολυµπιακής Αξιοποίησης η οποία όµως στο
τέλος του καλοκαιριού κλείνει. Και σε άλλη τροπολογία που έχει
έρθει από το Υπουργείο Πολιτισµού αναφέρεται ότι αυτή η άλλη
ειδική υπηρεσία εντάσσεται στο τεχνικό συµβούλιο της Γενικής
Γραµµατείας Αθλητισµού της οποίας προΐσταστε.

Υπάρχει, λοιπόν, µια ειδική υπηρεσία που λειτουργούσε από
τους Ολυµπιακούς Αγώνες, την οποία την πήρε η Γενική Γραµ-
µατεία Ολυµπιακής Αξιοποίησης. Μας φέρνετε τροπολογία και
µας λέτε ότι έρχεται υπό την αιγίδα σας, -αφού µπαίνει στο τε-
χνικό συµβούλιο της Γ.Γ.Α είναι υπό την αιγίδα σας- αφού και η
Γενική Γραµµατεία Ολυµπιακής Αξιοποίησης κλείνει το καλο-
καίρι, µια άλλη ειδική υπηρεσία τώρα µε άλλη τροπολογία.

Εµείς δεν τα καταλαβαίνουµε αυτά τα πράγµατα. Πρόκειται
για σπατάλη ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης! Για να µην πω για σπατάλη πι-
στώσεων, θα πω ότι πρόκειται για σπατάλη ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης.

Έρχοµαι τώρα στο θέµα του πολιτισµού. Επισκεφθήκαµε χθες
το µουσείο και νοµίζω ότι όλοι συνειδητοποιήσαµε τις µεγάλες
υποχρεώσεις που µας δηµιουργεί το µουσείο. Το µουσείο πρα-
κτικά ήταν µία υποχρέωση των Ελλήνων να αποκαταστήσουν ένα
στοίχηµα, µια υποχρέωσή τους προς την ιστορία και νοµίζω ότι
αξίζει τον κόπο να επαναφέρουµε στη συζήτηση στη Βουλή το
ζήτηµα που είχαµε συζητήσει, όταν είχε έρθει το νοµοσχέδιο –
τώρα πια νόµος του κράτους- για την ίδρυση του νοµικού προ-
σώπου του µουσείου. Είχαµε υποστηρίξει –και νοµίζω ότι όσοι
πήγαµε χθες στο µουσείο το συνειδητοποιούµε ακόµη περισσό-
τερο σήµερα- ότι ο αρχαιολογικός χώρος και το µουσείο πρέπει
να είναι µία ενιαία ενότητα. Το µουσείο έλκει την ύπαρξή του από
τον όµορο αρχαιολογικο χώρο. Χωρίς τον αρχαιολογικό χώρο,
παραµένει αυτοτελές. Σπουδαίο µεν, αυτοτελές δε. Πρέπει να
επανέλθουµε στο σκεπτικό της νέας λειτουργίας µουσείων, τα
οποία, όταν έλκουν την καταγωγή τους από έναν όµορο αρχαιο-
λογικό χώρο, αποτελούν ενιαία ενότητα µε το χώρο αυτό. Γιατί το
µουσείο αυτό πρακτικά τι διασφαλίζει; ∆ιασφαλίζει και διεκδικεί
την ακεραιότητα, το όλον, την ενότητα. Είναι ένα µουσείο, το
οποίο αποτυπώνει, εάν θέλετε, την ύπαρξη της Ακρόπολης στο
διάβα των αιώνων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Εγώ δεν είµαι σύµφωνος στο να γίνουν εκδηλώσεις πάνω στον
Ιερό Βράχο της Ακρόπολης, δεν είµαι σύµφωνος στο να χρησι-
µοποιηθεί το παλιό µουσείο που υπάρχει πάνω το Βράχο της
Ακρόπολης για αναψυκτήριο, όπως υπάρχουν σκέψεις στο
Υπουργείο Πολιτισµού. Αυτός ο Βράχος θέλει απόλυτη προστα-
σία και δεν έχουµε περιθώρια για πειραµατισµούς πάνω σε µία
τόσο κρίσιµη πολιτιστική κληρονοµιά.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, δώστε µου ένα λεπτό ακόµη.
Από εκεί και πέρα, κύριε Υπουργέ, νοµίζω ότι πρέπει το Υπουρ-

γείο Πολιτισµού –το έχουµε θέσει επανειληµµένα, κύριε
Υπουργέ- να πάρει πρωτοβουλία, διά του Υπουργού κ. Σαµαρά -
που έπρεπε να είναι σήµερα στη Βουλή και το λέω, χωρίς να σας
υποτιµώ- για µία διακοµµατική συνεννόηση για το θέµα της διεκ-
δίκησης των Μαρµάρων του Παρθενώνα. Η διεκδίκηση δεν µπο-
ρεί να είναι νοµική, ούτε δικαστική. Η διεκδίκηση έχει να κάνει µε
την ακεραιότητα του µνηµείου, µε τη διόρθωση ενός λάθους της
ιστορίας και θα πρέπει αυτό να γίνει µε πολύ προσεκτικά βήµατα,
µε συντονισµό των πολιτικών φορέων, των ανθρώπων του πνεύ-
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µατος, µε συντονισµό του Μουσείου της Ακρόπολης, µε το
Υπουργείο Πολιτισµού µε µία ανοιχτή, γενναία, φιλότιµη και φι-
λόδοξη πρωτοβουλία από πλευράς της Ελλάδος. Αυτά δεν µπο-
ρούν να γίνουν µε την προσωπική πολιτική ενός Υπουργού ή µίας
κυβέρνησης. Είναι πολύ µεγάλο το στοίχηµα, για να το διακυ-
βεύουµε σήµερα που έχουµε τη φαρέτρα µας γεµάτη µε νέα πυ-
ροµαχικά. Και αναφέροµαι στην ύπαρξη του µουσείου, που
διεκδικεί µε τον καθαρότερο τρόπο την επιστροφή των Μαρµά-
ρων.

Έρχοµαι στα άρθρα. Αναφέρθηκαν και οι προηγούµενοι οµι-
λητές στο άρθρο 33 για το Συµβούλιο των Χορηγιών. Πρέπει να
επαναφέρετε τη διάταξη. ∆εν είναι δυνατόν να µην υπάρχει ένας
απολογισµός της πορείας υλοποίησης της χορηγικής πολιτικής.
Αυτό είναι αυτονόητο.

Στο άρθρο 38 ο νοµοθέτης έρχεται και λέει, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, ότι θα πρέπει µε προεδρικό διάταγµα να αναγνωρι-
στούν τίτλοι σπουδών για µία σειρά από κατηγορίες που συναρ-
τώνται µε τον πολιτισµό. Την ίδια στιγµή, ο Υπουργός Παιδείας,
ο κ. Σπηλιωτόπουλος, εκδίδει υπουργική απόφαση µε την οποία
επιτρέπει στα περίφηµα κολέγια ελευθέρων σπουδών να γίνουν
πανεπιστήµια. Τους επιτρέπει το 10% µόνο του προσωπικού τους
να είναι κάτοχοι διδακτορικού τίτλου σπουδών, το υπόλοιπο 30%
να είναι κάτοχοι µάστερ και το 60% να είναι απόφοιτοι ΑΕΙ ή ΤΕΙ
και να διδάσκουν και τα θεωρεί ισότιµα µε τα ελληνικά πανεπι-
στήµια. Τους επιτρέπει να φιλοξενούνται σε κτήρια τριακοσίων
τετραγωνικών µέτρων. Τα πεντάρια της πλατείας Κλαυθµώνος
και Κάνιγγος είναι τα νέα ελληνικά πανεπιστήµια. Εδώ είναι η
αντίφαση της πολιτείας. Από τη µία, µε προεδρικό διάταγµα, που
τυγχάνει του προληπτικού ελέγχου του Συµβουλίου της Επικρα-
τείας, επιχειρεί να δώσει τίτλους σπουδών σε αποφοίτους µου-
σικών σπουδών και από την άλλη, µε προσπάθεια του κ.
Σπηλιωτόπουλου, επιχειρεί να εφαρµόσει ένα νόµο που κατήγ-
γειλε η Αντιπολίτευση, όταν ήρθε στη Βουλή, για τα κολέγια
ελευθέρων σπουδών και αποδεικνύει την έλλειψη κεντρικού συ-
ντονισµού και κεντρικής πολιτικής αυτής της Κυβέρνησης σε ό,τι
αφορά στα δηµόσια αγαθά.

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, µε την έκκληση προς το Υπουργείο
Πολιτισµού να σεβαστεί το νόµο που ψήφισε. Αναφέροµαι στο
επίδοµα πολιτιστικής επιµόρφωσης για τους ανθρώπους που ερ-
γάζονται στην Εθνική Λυρική Σκηνή, στο Εθνικό Θέατρο, στο
Κρατικό Θέατρο Βορείου Ελλάδος. Σας αναφέρω τη διάταξη, η
οποία λέει ότι η παροχή της πρόσθετης ειδικής αποζηµίωσης πο-
λιτιστικής επιµόρφωσης εφαρµόζεται και για τους υπαλλήλους
που ασχολούνται µε σύµβαση εργασίας ιδιωτικού δικαίου σε αυ-
τούς τους φορείς που ανέφερα. Και όµως, διεκδικούν τις πιστώ-
σεις, γιατί δεν τους παρέχονται και τώρα έχουν καταθέσει αίτηση
εργατικής διαφοράς µε τις διοικήσεις των φορέων τους, για να
πάρουν αυτό που προβλέπει η νοµοθεσία. Εφαρµόστε, επιτέ-
λους, τους νόµους.

Σε ό,τι αφορά την τροπολογία του Μουσείου της Ακρόπολης,
νοµίζουµε ότι παρέλκει η δηµιουργία αυτοτελούς γραφείου παρά
τω προέδρω, όταν µάλιστα δεν έχει γίνει ακόµα ο οργανισµός
του Μουσείου και ξαφνικά έρχεται µία τροπολογία, η οποία λέει
ότι θα φτιαχτεί ένα αυτοτελές γραφείο παρά τω προέδρω, στε-
λεχωµένο µε προσωπικό που εργάζεται στο µουσείο ή αποσπά-
ται από τον ευρύτερο δηµόσιο τοµέα, χωρίς αριθµητικό
περιορισµό, χωρίς αρµοδιότητες χωρίς να καταλάβουµε τι ακρι-
βώς θα κάνει αυτό το αυτοτελές γραφείο. ∆εν µπορεί να λει-
τουργήσει αυτό το κόσµηµα, το µουσείο, µε πειραµατισµούς που
φέρνετε στη Βουλή. Πρέπει να αποδείξετε ότι είστε σοβαροί για
να συντηρήσετε –και δεν εννοώ τεχνικά- ως πλούσια υποδοµή
και πολιτιστική κληρονοµιά της χώρας αυτό το µουσείο.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε, κύριε

Καρτάλη.
Το λόγο έχει ο κ. Λιντζέρης.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΛΙΝΤΖΕΡΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Κύριε

Πρόεδρε, κύριε Λιντζέρη, µε συγχωρείτε µισό λεπτό, γιατί θέλω
να κάνω µία νοµοτεχνική βελτίωση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ορίστε, κύριε Υπουργέ,
έχετε το λόγο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Στην πα-
ράγραφο 2 του άρθρου 34 και στον τρίτο στίχο αυτής µετά τη
φράση «ο Υπουργός Εσωτερικών» προστίθεται η φράση «ο
Υπουργός Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων». Το καταθέτω
για τα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Πολιτισµού κ. Ιωάννης Ιωαν-
νίδης καταθέτει στα Πρακτικά την προαναφερθείσα νοµοτεχνική
βελτίωση, η οποία έχει ως εξής:

«ΝΟΜΟΤΕΧΝΙΚΗ ΒΕΛΤΙΩΣΗ
Στο Σχέδιο Νόµου «Οργανωτική Επιτροπή Μεσογειακών Αγώ-

νων –Βόλος 2013 και άλλες διατάξεις»
Στην παράγραφο 2 του άρθρου 34 και στον τρίτο στίχο αυτής

µετά τη φράση «ο Υπουργός Εσωτερικών,» προστίθεται η φράση
«ο Υπουργός Εθνικής Παιδείας και Θρησκευµάτων»

Ιωάννης Ιωαννίδης
Υφυπουργός Πολιτισµού»)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριε Λιντζέρη, έχετε το

λόγο.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΛΙΝΤΖΕΡΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Για να είναι ζωντανός ο διάλογος εδώ στη Βουλή, οφείλω να

πω και εγώ την άποψή µου για ένα θέµα που έβαλε ο κ. Καζά-
κος, τον οποίο εκτιµώ ιδιαίτερα και θαυµάζω ως ηθοποιό και νο-
µίζω ότι θα συµφωνήσουµε όλοι πως είναι ίσως από τους
τελευταίους µεγάλους ηθοποιούς. Όµως, διαφωνώ µε τον πιο
έντονο τρόπο µε την προοπτική ότι είναι δυνατόν στο Βράχο της
Ακρόπολης, δηλαδή, µέσα στον Παρθενώνα, να δούµε θεατρι-
κές παραστάσεις ή άλλα δρώµενα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΖΑΚΟΣ: ∆εν είπα αυτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριε Λιντζέρη, νοµίζω

ότι δεν είπε αυτό ο κ. Καζάκος, ίσως τον αδικούµε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΖΑΚΟΣ: Ειρωνικά το είπα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Έθεσε ερωτήµατα, απ’

ό,τι κατάλαβα: Αφού συµβαίνει αυτό, µήπως θα µπορούσε να
συµβεί και το άλλο; Επειδή είναι πολύ ευγενικός ο κ. Καζάκος, θα
ήθελα να µας πει εάν αυτό εννοούσε ή κάτι άλλο;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΖΑΚΟΣ: Αυτό ειρωνικά το είπα.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΛΙΝΤΖΕΡΗΣ: Συµφωνούµε απολύτως τότε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Να µη γίνει παρεξή-

γηση, γιατί αυτά είναι σηµαντικά.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΛΙΝΤΖΕΡΗΣ: Εάν ακούσατε, όµως, και οι προη-

γούµενοι οµιλητές, που µίλησαν πριν από εµένα, τοποθετήθηκαν
επ’ αυτού. Ευτυχώς που το λέµε για να διευκρινιστεί.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΖΑΚΟΣ: ∆εν το κατάλαβα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Τι είπατε, κύριε Καζάκο,

ακριβώς;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΖΑΚΟΣ: Εγώ είπα ότι, αφού στο Μουσείο

της Ακρόπολης είναι τα αυθεντικά καλλιτεχνήµατα του βράχου
και θα γίνεται εκεί ένα πλήθος εκδηλώσεων για την οικονοµική
ανεξαρτησία του µουσείου, µε αυτήν τη λογική θα µεταφέρουµε
και στην Ακρόπολη…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Εσείς θα συµφωνού-
σατε να γίνουν τέτοιες εκδηλώσεις;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΖΑΚΟΣ: Όχι, βέβαια. Ειρωνικά το είπα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Άρα, κύριε Λιντζέρη, να

αποκατασταθεί αυτή η παρανόηση.
∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΛΙΝΤΖΕΡΗΣ: Άρα, λοιπόν, συµφωνούµε. Άλλω-

στε, αναµφίβολα ο Βράχος της Ακρόπολης είναι µία ζώσα πραγ-
µατικότητα, µία ακτινοβολούσα πραγµατικότητα, ένα σηµείο
αναφοράς της τέχνης, του πολιτισµού, της αισθητικής, της φι-
λοσοφίας και της δηµοκρατίας και έτσι πρέπει να αντιµετωπίζε-
ται, ως σύµβολο. Γι’ αυτό πρέπει να έχει και την κατάλληλη
προστασία.

Κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να σχολιάσω την απουσία του
Υπουργού Πολιτισµού. Μέχρι σήµερα συζητούσαµε για ζητήµατα
που αφορούν αµιγώς τον αθλητισµό και ο κ. Ιωαννίδης επάξια
εκπροσωπεί την Κυβέρνηση. Όµως, όταν συζητάµε ένα νοµο-
σχέδιο, που είναι αποκλειστικά αρµοδιότητας του Υπουργείου
Πολιτισµού, θεωρώ ότι σήµερα η Κυβέρνηση σε αυτά τα ζητή-
µατα και θεσµικά δεν εκπροσωπείται. ∆εν ξέρω γιατί ο κ. Σαµα-
ράς απουσιάζει. Ίσως βρίσκεται στο Μουσείο της Ακρόπολης,
ίσως ξεναγεί, ίσως προσπαθεί µε κάθε τρόπο να άρει τις όποιες
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αδικίες δηµιουργήθηκαν µε τις ελλιπείς προσκλήσεις την ηµέρα
των εγκαινίων. Πάντως, σήµερα όφειλε να είναι εδώ.

Κύριε Πρόεδρε, εγώ θα αναφερθώ µόνο σε ένα άρθρο, στο
άρθρο 34, το οποίο αφορά τη βία στα γήπεδα και θα πω ότι πολύ
ορθά –και πιστεύω ότι πιστώνεται αυτήν την αλλαγή προσωπικά
ο κ. Ιωαννίδης- έρχεται να θεραπεύσει ένα λάθος που η ίδια η
Κυβέρνηση µόλις πριν από δύο χρόνια νοµοθέτησε.

Τι έκανε, λοιπόν, η Κυβέρνηση µε το ν. 3472/2006; Όπως και η
ίδια η σηµερινή εισηγητική έκθεση αναφέρει, δηµιούργησε το λε-
γόµενο ιδιώνυµο. ∆ηλαδή απαγόρευσε τη µετατροπή σε χρηµα-
τική ποινή της στερητικής της ελευθερίας ποινής αφ’ ενός και
αφ’ ετέρου η άσκηση της έφεσης δεν µπορούσε να αναστείλει
την ποινή.

Είναι απορίας άξιο, κύριε Πρόεδρε, διότι αν διαβάσετε την ει-
σηγητική έκθεση του συγκεκριµένου νοµοσχεδίου, η ίδια η Κυ-
βέρνηση λέει ότι αυτό που νοµοθέτησε είναι αντισυνταγµατικό.
Αυτό βέβαια δεν είναι το µοναδικό αλαλούµ που παρακολου-
θούµε απ’ αυτήν την Κυβέρνηση, όπου βλέπουµε να έχει καταρ-
γήσει το κράτος δικαίου, να έχει καταργήσει την αρχή της
αναλογικότητας. Για ίδια αδικήµατα σε διαφορετικούς χώρους
υπάρχουν διαφορετικές ποινές, διαφορετικές αντιµετωπίσεις και
βέβαια δηµιουργεί µία µεγάλη αίσθηση ανοµίας σε όλο τον ελ-
ληνικό λαό.

Συγχαρητήρια, λοιπόν, που αλλάζετε αυτό που κακώς νοµο-
θετήσατε, επιτρέψτε µου, όµως, να σας πω ότι αυτό ούτε ως νη-
σίδα εν µέσω µιας γενικότερης ανοµίας δεν θα µπορούσε να
ερµηνευτεί. Γιατί µόλις πριν από µερικές ηµέρες, σε αυτήν εδώ
την Αίθουσα, ενοχοποιήθηκαν οι κουκούλες, σε µερικές ηµέρες
ενοχοποιείται και ο κάτοχος καρτοκινητού τηλεφώνου.

Επιτέλους, επειδή στην πολιτική όλα έχουν µία συνέχεια, θα
πρέπει, κύριοι της Κυβέρνησης, όσο είσαστε ακόµη Κυβέρνηση,
να επιδιώξετε µε κάθε τρόπο να εφαρµόσετε τουλάχιστον την
ισονοµία, κάτι που είναι αφετηρία και συγχρόνως βάση στο δη-
µοκρατικό πολίτευµα στο οποίο βιώνουµε.

Κυρίες και κύριοι, η βία στα γήπεδα δεν είναι φαινόµενο µε-
µονωµένο ούτε ελληνικό. ∆εν είναι αποτέλεσµα της τύχης. Είναι
κοινωνική συνέπεια που αναµφίβολα σχετίζεται µε την οικονο-
µική και πολιτιστική ανάπτυξη. Είναι παγκόσµιο φαινόµενο. ∆εν
είναι ατύχηµα της κοινωνίας, αλλά συνέπειά της. Γι’ αυτό σε µία
εποχή που πληθαίνουν τα φαινόµενα της βίας παντού, στις διε-
θνείς σχέσεις, µέχρι και το επίπεδο της οικογένειας, αλλά συγ-
χρόνως σε µία εποχή που ελλείπει ή τείνει να ελλείψει, εν πάση
περιπτώσει, κάθε αρχή και αξία, που λείπουν τα πρότυπα, αυτός
ο χώρος, δηλαδή, ο χώρος των ανταγωνιστικών σπορ αποτελεί
πρόσφορο έδαφος ούτως ώστε να επικρατήσουν ή να εµφανί-
ζονται φαινόµενα βίας. Πολλώ δε µάλλον όταν αυτό που πλέον
έχει παγιωθεί σαν καθεστώς στην κοινωνία είναι ότι δεν επικρα-
τεί η ισχύς του δικαίου, αλλά το δίκαιο του ισχυρού.

Κυρίες και κύριοι, αποτελεί ουτοπία να πιστεύει κανείς ότι
ελαττώνοντας ή αυξάνοντας τις ποινές, τη βαρύτητα του νόµου,
να τον κάνουµε δρακόντειο ή όχι, είναι δυνατόν να αρθούν αυτά
τα φαινόµενα µε τέτοιου τύπου νοµοθετικές παρεµβάσεις.

Χρειάζεται –και εδώ δεν έχει γίνει τίποτα, κύριε Υπουργέ- διαρ-
κής διάλογος µε τους συνδέσµους, µε τις ΠΑΕ, όπου ιδιαίτερα οι
σύνδεσµοι φιλάθλων δεν πρέπει να αντιµετωπίζονται ενοχικά,
ούτε να σπρώχνονται να γίνουν υπάλληλοι των ΠΑΕ, αλλά ως άν-
θρωποι που αγαπούν την οµάδα τους, που επιδιώκουν το καλό
της και που εν πάση περιπτώσει, χρειάζονται µία παιδαγωγική
παρέµβαση από την πολιτεία και τους αντίστοιχους φορείς.

Σ’ αυτή, λοιπόν, την κατεύθυνση ναι µεν ψηφίζουµε το άρθρο,
ναι µεν επαινούµε τον Υπουργό, ο οποίος ως άνθρωπος του
αθλητισµού µπόρεσε να καταλάβει την αδικία η οποία επιτελείται,
όµως, επισηµαίνουµε τη γενικότερη ανοµία, το γενικότερο αλα-
λούµ που επικρατεί ως κυβερνητική πράξη σε οτιδήποτε νοµο-
θετεί σε σχέση µε το δικαιικό σύστηµα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε τον κ. Λι-

ντζέρη.
Κύριε Υπουργέ, κλείνοντας τη συζήτηση της πρώτης ενότη-

τας, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Ξεκινώ

από το άρθρο 34.

Το νόµο τον είχε κάνει το Υπουργείο ∆ικαιοσύνης, δηλαδή επί
υπουργίας κ. Παπαληγούρα και ήταν το άρθρο 20 του ν.
3472/2006. Θρηνήσαµε θύµα, ήταν οξυµένα τα πνεύµατα και
έγινε ένας πολύ αυστηρός νόµος ο οποίος, εγώ πιστεύω, είχε
αποτέλεσµα γιατί για ένα διάστηµα είχε σταµατήσει η βία.
Έφερα το ίδιο το Σεπτέµβριο, στον ν. 3708/2008 και πέρασε οµό-
φωνα από την επιτροπή. ∆εν το έφερα στην Ολοµέλεια γιατί
µπήκε η ∆ικαιοσύνη και είπε ότι πιστεύει ότι θα είχαµε έξαρση
της βίας και θα έφταιγα εγώ γι’ αυτό.

Τα φετινά αποτελέσµατα είναι τα εξής: Είχαµε πέρυσι εκατόν
εξήντα τέσσερις περιπτώσεις συλλήψεων και φέτος έχουµε τρια-
κόσιες τρεις. Σχεδόν το διπλάσιο. Απ’ αυτές τις τριακόσιες τρεις
περιπτώσεις που ήταν επεισόδια στα γήπεδα και επενέβην η
Αστυνοµία, οι πενήντα επτά έφτασαν στο δικαστήριο. Από τις πε-
νήντα επτά έχουµε δεκαέξι περιπτώσεις που είτε εκτίουν ποινή,
είτε την εξέτισαν, είτε που προφυλακίστηκαν. Οι παρεπόµενες
ποινές είναι δεκαπέντε.

Άρα, λοιπόν, αυτό αποδεικνύει ότι υπήρχε έξαρση της βίας και
η έξαρση της βίας αυτής ήταν γιατί δεν εφαρµοζόταν ο νόµος.
∆ιότι ένας νόµος µπορεί να είναι πολύ καλός, αλλά να µην εφαρ-
µόζεται.

Εµείς, λοιπόν -µπορεί να υπήρξαν και αδικίες πράγµατι- δεν εί-
χαµε ανήλικο ποτέ, γιατί ανέφερε και για ανηλίκους. Ο νόµος
ήταν για ενηλίκους. Εµείς τι λέµε τώρα; Ότι την πρώτη φορά για
ένα παιδί το οποίο µπορεί να πέσει θύµα, αφήνουµε το δικαστή
να δικάσει αυτόν ο οποίος έχει συλληφθεί ανάλογα µε τη βαρύ-
τητα του αδικήµατος που θα το κρίνει αυτός και να λειτουργήσει
σαν να είχε γίνει η σύλληψη σε οιοδήποτε χώρο της Ελλάδας και
όχι ιδιαίτερα στο γήπεδο. Εάν τυχόν πιστεύει ο δικαστής ότι είναι
βαρύ το αδίκηµα και πρέπει να του επιβληθεί ποινή οκτώ µηνών
φυλακή, χωρίς µετατροπή κ.λπ., είναι δηλαδή δικαίωµα του δι-
καστή να το κρίνει. Θα κάνει χρήση του Ποινικού Κώδικα, όπως
γίνεται στα δικαστήρια για όλες τις υποθέσεις. Εάν θέλει να
δώσει αναστολή, να δώσει αναστολή. Όσο για την εξαγορά –δε-
χόµενοι αυτό που είπε το Κ.Κ.Ε.- ισχύει ό,τι λέει ο Ποινικός Κώ-
δικας.

Άρα, λοιπόν, µπορεί να εξαγοράσει την ποινή του και µπορεί
να έχει αναστολή δύο ή τρία χρόνια, ανάλογα το τι θα πει ο δι-
καστής.

Τη δεύτερη φορά, όµως, δεν δικαιολογείται γιατί πλέον ξέρει
ότι ξεπέρασε ένα συγκεκριµένο όριο, το οποίο ήταν ότι η δικαιο-
σύνη τον έκρινε σαν να είναι εκτός γηπέδου. Γι’ αυτό το λόγο πι-
στεύουµε το βασικότερο που είναι ότι η παρεπόµενη ποινή –και
αυτό έγινε σε όλη την Ευρώπη- δεν παίρνει αναστολή ποτέ. Τι
σηµαίνει αυτό; Ότι αν θα του επιβληθεί ποινή τριών µηνών φυ-
λάκισης, όπου µπορεί να την εξαγοράσει κ.λπ., αυτούς τους
τρεις µήνες θα πρέπει να πηγαίνει στο Αστυνοµικό Τµήµα και να
παραµένει εκεί κατά τη διάρκεια που αγωνίζεται η οµάδα του.
Εποµένως, δεν θα έρχεται στο γήπεδο.

Εγώ σαν άνθρωπος του αθλητισµού δεν δέχοµαι ότι ο χώρος
αυτός που είναι χώρος χαράς, γύµνασης και υγείας, αυτός ο
ίδιος χώρος δηµιουργεί και µεγαλύτερη βία. Μεγαλύτερη από
ό,τι δηµιουργεί έξω η κοινωνία. Υπάρχει εισαγόµενη βία στον
αθλητισµό, που είναι κοµµάτι της παιδείας και όχι εξαγόµενη από
τον αθλητισµό προς τα έξω. Από έξω µπαίνει η βία στον αθλητι-
σµό και αυξάνεται. Εποµένως, δεν µπορώ να δαιµονοποιήσω τον
ιερό χώρο του αθλητισµού. ∆εν µπορώ να το δεχτώ µε τίποτα
αυτό. Ο χώρος του αθλητισµού είναι ιερός.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΛΙΝΤΖΕΡΗΣ: Αυτό λέµε και εµείς.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Η έξαρση,

λοιπόν, της βίας δεν προέρχεται από τον αθλητισµό. Είναι εισα-
γόµενη, προέρχεται απ’έξω. ∆υστυχώς βρίσκουν χώρους και
µπαίνουν. Είναι οι χώροι µαζικής άθλησης τους οποίους εµείς
φτιάχνουµε, για να είναι ένα κοµµάτι της παιδείας µας και να έχει
άµεση σχέση µε την υγεία και ούτω καθεξής.

Είπε κάτι ο κ. Καρτάλης και λυπούµαι, διότι δεν περίµενα να
βλέπετε έτσι το θέµα. ∆εν νοείται να λέγονται τέτοια πράγµατα
µέσα στο Κοινοβούλιο, όπως δηλαδή το γεγονός ότι την οποια-
δήποτε δικαιολογία κάποιος να τη ρίχνει αλλού εκτός από εκεί
πού πρέπει, για θέµατα µάλιστα πολύ σοβαρά.

Εδώ υπάρχει µια Ανεξάρτητος Αρχή που είναι το ΕΣΚΑΝ, και
δεν µπορούµε επ’ουδενί να επέµβουµε σε καµµία περίπτωση. Τη
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δυναµώσαµε και της δίνουµε ό,τι χρειάζεται. Εµείς είχαµε τη βού-
ληση να πιάνουµε αυτούς οι οποίοι είναι ντοπαρισµένοι και γι’
αυτό το 2008 έγινε τροµερός αγώνας. Και αυτό έγινε για πρώτη
φορά. Το εργαστήριο είναι διαπιστευµένο από τη WADA. Το 2008
που είχαµε και τη µεγαλύτερη κίνηση των δειγµατοληπτών, δεν
υπήρχε πρόβληµα διότι είχαµε τους Ολυµπιακούς Αγώνες. Υπήρ-
χαν εργαζόµενοι οι οποίοι απελύθησαν; Ενώ κόψαµε από παντού,
εδώ δεν υπήρξε καµµιά περικοπή. Ανήκει στο ΟΑΚΑ. ∆ώσαµε
22.000.000 ευρώ, διότι για τέτοια σοβαρά θέµατα δεν θέλουµε να
προβούµε σε καµµιά περικοπή. ∆ώσαµε, λοιπόν, 22.000.000
ευρώ γι’ αυτό το σκοπό. Πώς γίνεται λοιπόν, στις αρχές του
2009, γι’ αυτό που λειτούργησε άψογα το 2008, να υπάρχει η δι-
καιολογία ότι δεν έχουν υπαλλήλους; Απελύθησαν υπάλληλοι;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: Εµείς το λέµε αυτό;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Εγώ,

κύριε συνάδελφε, οµιλώ στη Βουλή. Αναφέρεστε στη διοίκηση
και σας απαντώ. ∆εν απελύθη κανένας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: Μα, δεν τα λέµε εµείς. Τα λέει
ο αρµόδιος διευθυντής.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Κύριε συ-
νάδελφε, εγώ οµιλώ στη Βουλή. ∆εν θέλετε σαφή απάντηση επί
του θέµατος; Εσείς το φέρατε. Γι’ αυτό και σας απαντώ.

Η απάντηση είναι ότι τα ίδια χρήµατα παίρνει το ΟΑΚΑ. ∆εν
απολύσαµε κανέναν. Άρα, αφού το 2008 κατάφερε να λειτουρ-
γήσει, τότε που είχαµε πολύ περισσότερες υποθέσεις για διεκ-
περαίωση, δεν µπορεί να λειτουργήσει το 2009, όπου οι
υποθέσεις είναι λιγότερες και µε τη δικαιολογία ότι δεν έχει ερ-
γαζόµενους;

Εµείς δεν αναµειγνυόµαστε καθόλου στο εργαστήριο καθό-
λου και ποτέ. ∆εν αναµείχθηκε ποτέ η Γενική Γραµµατεία στο
ΕΣΚΑΝ. Και λέγω ότι δεν θέλω να µαθαίνω. Θα µάθω µόνον όταν
και το δεύτερο δείγµα είναι θετικό. ∆εν θέλω να ξέρω πιο µπρο-
στά. Θέλω να ενηµερώνοµαι µόνο όταν κάτι είναι τετελεσµένο.

Το πρόβληµα είναι -µάλιστα ήρθε και ο Πρόεδρος της Άρσης
Βαρών, ο Πύρρος ο ∆ήµας και µου εξέφρασε την απορία του γι’
αυτό- πώς γίνεται ένα δείγµα να είναι αρνητικό –µάλιστα του είπα
να στείλει γράµµα στο εργαστήριο, έστειλα δε και εγώ- να βγαί-
νει έξω, να το πιάνουν θετικό και µετά, κατά το δεύτερο έλεγχο
να βρίσκεται ότι είναι θετικό και στο δικό µας εργαστήριο. Αυτό
ήταν και το ερώτηµα του Πύρρου του ∆ήµα. Γι’ αυτό ζήτησε να
βγαίνουν γρήγορα τα αποτελέσµατα, όταν έχουµε αποστολές,
ώστε η αποστολή να γνωρίζει εκ των προτέρων τα διάφορα απο-
τελέσµατα, έτσι ώστε να µην πηγαίνουν έξω οι αθλητές µας και
να δηµιουργούµε προβλήµατα. Ας τα λύνουµε εδώ τα προβλή-
µατα.

Αυτό είναι το θέµα το οποίο θέσατε. Το εργαστήριο ανήκει στο
ΟΑΚΑ. ∆εν κόβουµε καµµιά παροχή από το ΟΑΚΑ. Το άλλο, το
ΕΣΚΑΝ, είναι Ανεξάρτητη Αρχή και δεν αναµειγνυόµαστε που-
θενά. Η διοίκηση κάνει το καθήκον της παραπάνω από ό,τι πρέ-
πει. Ό,τι θέλουν θα το έχουν. Εποµένως, ας αφήσουµε τη
διοίκηση απέξω.

Έρχοµαι τώρα στην τροπολογία. Ανέφερε κάτι, νοµίζω, ο κ. Λι-
ντζέρης. Έφερα εγώ µία τροπολογία αναφορικά µε την ΕΥ∆Ε.
Είπε ο κ. Καρτάλης ότι η ΕΥ∆Ε θα γίνει, θα και θα… Αυτός που
έλεγε το «θα» πέθανε και το «θα» έµεινε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: Μα, τι λέτε τώρα;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Αφήστε µε

να τελειώσω.
Το Υπουργείο Πολιτισµού ήθελε να έχει µία ΕΥ∆Ε για το Μου-

σείο, για το έργο του Καλατράβα και τα λοιπά. Αυτά είναι δύ-
σκολα πράγµατα. Το έργο του Καλατράβα θέλει ειδικευµένους
ανθρώπους που ασχολούνται και ασχολούνταν µε αυτό το αντι-
κείµενο. Εµείς πήραµε τους υπαλλήλους πίσω, γιατί η ΓΓΑ έχει
πολλή δουλειά. Η ΓΓΑ λόγω των συγκεκριµένων αγώνων κάνει
µία ΕΥ∆Ε, δηλαδή «ΕΥ∆Ε Μεσογειακών Αγώνων». Με τη δηµι-
ουργία της δεν υπάρχει επιβάρυνση ούτε ενός ευρώ. Θα ασχο-
λούνται αποκλειστικά µε αυτό το αντικείµενο. Εκτός αν θεωρείτε
ότι οι Μεσογειακοί Αγώνες δεν είναι τόσο σοβαροί, οπότε να
ασχοληθούν και µε άλλα θέµατα. Τους θέλουµε µόνο να ασχο-
ληθούν µε τους Μεσογειακούς Αγώνες, για να είµαστε σωστοί,
έτσι ώστε να τελειώσουν εγκαίρως και στους χρόνους που πρέ-
πει όλες αυτές οι εγκαταστάσεις τις οποίες ανέλαβε η ΓΓΑ.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: Ένα χρόνο µετά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Ερχόµα-

στε τώρα στα bonus που παίρνουν οι αθλητές.
Ένας που κάνει πανελλήνια πρώτη νίκη παίρνει 15% στα

ΤΕΦΑΑ, 10% στα πανεπιστήµια σε ποσοστό 1%. Η δεύτερη θέση
παίρνει 8% και η τρίτη θέση 7%.

Στους πανελλήνιους µαθητικούς αγώνες βάλαµε µόνο την
πρώτη θέση, το 10%. Και για να µη µειώνουµε -παρόλο που δεν
υπάρχει µε τη σωστή έννοια µαθητικός αθλητισµός, γιατί ο µα-
θητικός αθλητισµός υλοποιείται δια µέσου αυτών οι οποίοι έχουν
δελτία στις διάφορες οµάδες, δεν είναι όπως ισχύει σε άλλα
κράτη, όπου ο αθλητισµός υπάρχει µέσα στην παιδεία και έτσι
πρέπει να γίνεται, αυτής της αρχής είµαι εγώ- για να δώσουµε
την ίδια βαρύτητα µε το πανελλήνιο πρωτάθληµα των σωµα-
τείων, λέµε να βάλουµε και τη δεύτερη και την τρίτη θέση, γιατί
µπορεί να χάσει στο µπάσκετ, π.χ. µε έναν πόντο και ο πρώτος να
πάρει 10% και ο δεύτερος τίποτα. Κάναµε λοιπόν αυτήν τη ρύθ-
µιση. Παράλληλα, έδωσα και τα bonus που υπάρχουν ως προς τα
πανεπιστήµια, ώστε να µπορούν τα παιδιά µας να εντάσσονται
στην κοινωνία και να τους βοηθήσουµε να πάρουν µεγαλύτερα
bonus ως προς την είσοδο στα πανεπιστήµια.

Ζήτησα από τους εισηγητές και του Κοµµουνιστικού Κόµµα-
τος Ελλάδος και του ΠΑΣΟΚ να µου πουν τι θέλουν, να το συζη-
τήσουµε και να το φέρουµε όλοι µαζί.

Τώρα ακούω να λέει το ΠΑΣΟΚ ότι θα φέρει µόνο του ολο-
κληρωµένη πρόταση. Μα, εγώ ήδη έφερα το θέµα. Θα φέρετε
τώρα θέµα και εσείς, µόνοι; Άρα, δεν θέλετε διάλογο. Εγώ, κύριοι
συνάδελφοι, θέλω διάλογο. Εγώ είµαι υπέρ του διαλόγου, γιατί
πιστεύω ότι όταν βγάλουµε τη σωστή συνισταµένη, αυτό θα είναι
και το καλύτερο. Το ιδανικό είναι να καθίσουµε και να συζητή-
σουµε. Εδώ ερχόµαστε να συζητήσουµε, προκειµένου να βοη-
θήσουµε τα παιδιά µας και γενικότερα τον αθλητισµό.

Τώρα η αντίληψη ότι το θέµα το ξέρω µόνο εγώ, ενώ οι άλλοι
δεν το ξέρουν είναι λάθος. Το σωστό είναι να κάθονται να συζη-
τούν, να ενώνουν τις γνώσεις, να ενώνουν τη θέληση για το καλό,
έτσι ώστε η κατάληξη να είναι το ιδανικότερο αποτέλεσµα το
οποίο θα προέρχεται από την προσφορά όλων των κοµµάτων.
Αυτό πιστεύω εγώ.

Έρχοµαι τώρα στο Μουσείο. Χαίροµαι που ο κ. Καρτάλης είπε
–γιατί ακούω µόνο άσχηµες κουβέντες για το Μουσείο- ότι βρή-
καµε το ρόλο µας στην ιστορία µας, για να µπορέσουµε να ανα-
δείξουµε το τι έκαναν οι αρχαίοι ηµών πρόγονοι. Και στην αρχαία
Αθήνα, κύριοι συνάδελφοι, για να µπορεί κάποιος να έχει δικαι-
ώµατα, να ψηφίζει και λοιπά, έπρεπε να υπηρετήσει στο στρατό
και να έχει προσφέρει τη χορηγία που έπρεπε.

Η χορηγία είναι θεσµοθετηµένη από την Αρχαία Αθήνα. Έτσι
έκαναν οι αρχαίοι. Έπρεπε ο πολίτης να προσφέρει τη χορηγία
και να υπηρετήσει στο στρατό, για να µπορέσει από εκεί και πέρα
να έχει δικαιώµατα στην πόλη.

Για να πω, λοιπόν, εγώ τη δική µου άποψη –και δεν δεσµεύω
κανέναν- αυτό το Μουσείο είναι ιδανικό στο να αναδεικνύει το τι
υπάρχει µέσα. Εµείς δεν θέλουµε το Μουσείο για να δείχνουµε
το κτήριο του Μουσείου. Εµείς θέλουµε το Μουσείο να αναδει-
κνύει το µεγαλείο αυτών που υπάρχουν µέσα. Αυτό είναι το ιδα-
νικό. Εµένα δεν µε ενδιαφέρει αν είναι καλό ή κακό. Όµως, είναι
τέλειο στο να αναδεικνύει το τι υπάρχει µέσα. Και αυτό είναι πολύ
βασικό, γιατί µας δίνει τεράστια όπλα για να µπορέσουµε να πο-
λεµήσουµε προκειµένου να επιστρέψουν εδώ πράγµατα τα οποία
µας ανήκουν 100% και µας τα έκλεψαν. ∆εν τα πήρε το δηµόσιο.
Τα έκλεψαν για να τα βάλουν στη βίλα, κ.λπ. και στο τέλος κατέ-
ληξαν όπως κατέληξαν, γιατί άνθρωποι ήθελαν να τα έχουν στο
σπίτι τους και στη βίλα τους.

Και επειδή έχουµε τελειώσει µε τα άρθρα, ήθελα να πω ότι εγώ
χαίροµαι που πραγµατικά και σήµερα πάλι µιλήσαµε µε πνεύµα
κατανόησης, δεχθήκαµε ορισµένα πράγµατα και αποσύραµε δύο
άρθρα, τα οποία θα ήταν προτιµότερο να έρθουν µε καλύτερο
τρόπο, γιατί πιστεύω ότι είναι υπέρ του αθλητισµού. Αυτό πι-
στεύω. Όµως, όταν θα είναι πιο αναλυτικά και πιο εµπεριστατω-
µένα και όταν δουν και τα άλλα κόµµατα ότι δεν πάει κάποιος να
κερδίσει, από εκεί και πέρα πιστεύω ότι τότε θα συµφωνήσουν
και θα τα ψηφίσουν.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
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(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κύριοι συνάδελφοι, ολο-

κληρώνουµε τη συζήτηση της πρώτης ενότητας. Θα ήθελε κά-
ποιος να λάβει το λόγο επί της πρώτης ενότητας, για να
συζητήσουµε µετά την τροπολογία µε αριθµό 613;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ - ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να λάβω
το λόγο ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ορίστε, κυρία Μελά,
έχετε το λόγο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ - ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα σταθώ στα άρθρα. Πραγµατικά, γίνεται πολλή κουβέντα

για το Μουσείο της Ακρόπολης, τα είπαµε άλλωστε και στην επι-
τροπή. Τα φώτα των εγκαινίων έσβησαν. Μένει το τεράστιο σε
βάρος και πολυτιµότητα περιεχόµενο του Μουσείου. Μένει,
όµως, η επιθετική µορφή του και τα προβλήµατά του. Μένουν
επίσης οι τεράστιες ελλείψεις σε προσωπικό της Αρχαιολογικής
Υπηρεσίας. Μένουν οι τρεισήµισι χιλιάδες συµβασιούχοι του
Υπουργείου Πολιτισµού. Μένει το 0,51% του Κρατικού Προϋπο-
λογισµού για τον πολιτισµό, κύριε Υπουργέ, που είναι ένα ποσό
ψίχουλα που δεν φθάνει. Το να βγάζει κάποιος, δηλαδή, κραυ-
γές ικανοποίησης για το Μουσείο, όταν ο πολιτισµός στην Ελ-
λάδα πνίγεται, πραγµατικά δεν ξέρω πώς να το χαρακτηρίσω.

Ας έρθω, όµως, στα συγκεκριµένα. Το είπε και ο εισηγητής
µας. Πρώτα απ’ όλα, ευτελίζεται η Βουλή όσον αφορά στο άρθρο
32. Ερχόµαστε εκ των υστέρων να παίξουµε το ρόλο της αρχής
που δίνει άδειες νοµιµοποίησης σε έργα που έχουν ήδη τελεσθεί.
Και εδώ να βάλω ένα ζήτηµα. Ξέρετε ίσως ότι το ένα υπόγειο του
Μουσείου, χίλια τετραγωνικά µέτρα, είναι µαγειρεία-παρασκευ-
αστήρια.

Επίσης, ειπώθηκε ότι το Μουσείο έχει δοµηθεί µε σωρεία πο-
λεοδοµικών παραβάσεων. Καµµία πολεοδοµία δεν έδινε άδεια
για τέτοιες παρεµβάσεις για να χωροθετηθεί εκεί, για να γίνει
όπως έγινε και αυτή τη στιγµή ξέρουµε όλοι –και το έχουµε κα-
ταγγείλει- ότι έχει µπει το ίδιο το Μουσείο σε µία διαδικασία ιδιω-
τικοποίησης αλλά και απόσχισής του από την Αρχαιολογική
Υπηρεσία. Είµαστε, λοιπόν, συνολικά αντίθετοι σ’ αυτήν τη ρύθ-
µιση του άρθρου.

Θα µου επιτρέψετε τώρα να πω δύο λόγια για τις χορηγίες.
Αναφέρθηκε και ο εισηγητής µας. Κοιτάξτε, καθαγιάζει η Κυ-
βέρνηση, αλλά και η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, το ρόλο των χο-
ρηγών, το ρόλο των ιδιωτών, όταν εµπλέκονται µε τα ζητήµατα
του πολιτισµού.

Κατ’ αρχάς, µην επικαλείσθε την αρχαιότητα, κύριε Υπουργέ,
διότι στην αρχαιότητα δεν «ξέπλεναν» χρήµα οι χορηγοί. Στην
αρχαιότητα συνεισέφεραν ως δωρητές στο δηµόσιο συµφέρον
για την ανάπτυξη της τέχνης. Έχει τεράστια διαφορά.

Με αφορµή το θέµα των χορηγιών, θα µου επιτρέψετε να πω
ότι τα τελευταία χρόνια δίνετε τη χαριστική βολή στις κρατικές
σκηνές, όπως έγινε µε το νόµο που ψηφίστηκε επί ΠΑ.ΣΟ.Κ. για
τη µετατροπή τους σε νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου, πα-
ραδίδοντας τις κρατικές σκηνές στα χέρια των χορηγών, µετα-
τρέποντας την τέχνη σε εµπορικό προϊόν και αφαιρώντας από
τον ελληνικό λαό τη δυνατότητα να συµµετέχει και να χαίρεται τα
πολιτιστικά αγαθά.

Θα πω ένα παράδειγµα. Στη Λυρική Σκηνή, στην Αΐντα, παρα-
γωγή στο Ηρώδειο, το φθηνότερο εισιτήριο σήµερα είναι 48
ευρώ. Είναι 48 ευρώ το φθηνότερο εισιτήριο! Και έχετε ευθύνη
γι’ αυτά και εσείς και οι προηγούµενοι.

Την ίδια στιγµή, οι εργαζόµενοι στις κρατικές σκηνές έχουν πε-
ρικοπή δικαιωµάτων, µη καταβολή δεδουλευµένων και αναδρο-
µικών –αυτά που προέβλεπαν οι συλλογικές συµβάσεις το 2008
και το 2009- µη καταβολή του πολιτιστικού επιδόµατος, επέκταση
των συµβασιούχων.

Εµείς έχουµε καταθέσει και ιδιαίτερη τροπολογία. Στις κρατι-
κές σκηνές και στο ελεύθερο θέατρο να θεσµοθετηθεί το πεν-
θήµερο, µε αργία τη ∆ευτέρα και την Τρίτη. Να έχουν αυτό το
δικαίωµα, όπως όλοι οι εργαζόµενοι.

Όµως, θέλω να σταθώ στο εξής: Ειδικά για τις κρατικές σκη-
νές, µε αφορµή τις χορηγίες, να ξέρουµε ότι υπάρχει «χαρτί» –
και θα το καταθέσω στα Πρακτικά- της Επιθεώρησης Εργασίας,
ένα δελτίο εργατικής διαφοράς που λέει ότι βάσει του άρθρου 77
του νόµου που ψηφίσατε το 2008, είστε υποχρεωµένοι να δώ-

σετε το πολιτιστικό επίδοµα σε όλους τους συµβασιούχους, σε
όλους τους εργαζόµενους µε συµβάσεις ιδιωτικού δικαίου, ορι-
σµένου ή αορίστου χρόνου. Και πραγµατικά, εδώ καταγγέλλουµε
την Κυβέρνηση, που µε προσφυγές στο Ελεγκτικό Συνέδριο ή
στο Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους κωλυσιεργεί µε σκοπό «να
φάει» αυτό το πολιτιστικό επίδοµα από µία µερίδα εργαζοµένων.

Επίσης, µε αφορµή πάλι το θέµα των χορηγιών, να πούµε ότι
οι θεσµοί διαφάνειας είναι ανύπαρκτοι στις κρατικές σκηνές.
Είναι «ενός ανδρός αρχή»! Θα σας πω ένα πράγµα. Από το 2004
εκκρεµεί η κατάταξη έξι χιλιάδων εργαζοµένων όπως και το θέµα
του εσωτερικού Κανονισµού το οποίο αναφέρθηκε.

Για να µην επεκταθώ περισσότερο, θα θυµίσω επίσης ότι η κα-
τάσταση που έχετε διαµορφώσει, έχει φέρει τον κ. Κυριακό-
πουλο να είναι επικεφαλής της Λυρικής Σκηνής! Τι δουλειά «έχει
η αλεπού στο παζάρι»; Έτσι λέει ο λαός!

Όσον αφορά τα άρθρα, ειπώθηκαν κάποια πράγµατα. Θα µου
επιτρέψετε µόνο να σχολιάσω το θέµα της µουσικής εκπαίδευ-
σης. Είπαµε και στην Επιτροπή ότι το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελ-
λάδας δεν θα δώσει λευκή επιταγή για να εκδοθεί προεδρικό
διάταγµα που θα θέτει τους όρους και τις προϋποθέσεις των
µουσικών σπουδών. Είναι απαράδεκτο το 2009 να µιλάµε ακόµα
για ελλείψεις σε σχέση µε την ανωτατοποίηση των καλλιτεχνικών
σπουδών!

Είναι δυνατόν, κύριε Υπουργέ, να λειτουργούν στην Κέρκυρα
τα Μουσικά Τµήµατα µε ευθύνη σας και να προσπαθούν µε µέσο
οι φοιτητές να βρουν καθηγητή στα όργανα, γιατί σαν Κυβέρ-
νηση έχετε τεράστιες ελλείψεις σε προσωπικό; Και είναι αδια-
βάθµητες οι µουσικές σπουδές!

Και τώρα µε προεδρικό διάταγµα και σε συνδυασµό µε το γε-
νικό προσανατολισµό της ιδιωτικοποίησης της παιδείας και της
αναγνώρισης των Κέντρων Ελευθέρων Σπουδών, ερχόµαστε να
διαµορφώσουµε το τοπίο κυριολεκτικά για τη βορά του καλλιτε-
χνικού χώρου και της µουσικής εκπαίδευσης. Εµείς λέµε ένα
ισχυρό «όχι», σ’ αυτό!

Τέλος, χαίροµαι που αποσύρατε τα άρθρα. Θα µου επιτρέψετε
στο χρόνο που µου αποµένει να σταθώ στα ζητήµατα των τρο-
πολογιών. Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας έχει καταθέσει
τρεις τροπολογίες. Πρώτα απ’ όλα, έχει καταθέσει την τροπολο-
γία µε αριθµό 615/30, µε την οποία ζητάµε να αναγνωριστεί η
προϋπηρεσία όσων προσλήφθηκαν µε την προκήρυξη 18641 το
2003, όλων των µονιµοποιηθέντων στην Εκτελεστική Επιτροπή
Προετοιµασίας των Ολυµπιακών Αγώνων και στον Οργανισµό
Υποψηφιότητας και έχουν προϋπηρεσία στη Γενική Γραµµατεία
µε σχέση εργασίας ιδιωτικού δικαίου ορισµένου χρόνου. Εµείς
ζητάµε να αναγνωριστεί αυτή η προϋπηρεσία.

Με την τροπολογία µε αριθµό 616, κύριε Υπουργέ, ερχόµαστε
σε διαφωνία µε την άλλη τροπολογία που καταθέτουν τα άλλα
Κόµµατα της Αντιπολίτευσης σχετικά µε τη Γενική Γραµµατεία
Αθλητισµού και το αίσχος των συµβάσεων της µίας ηµέρας,
καθώς το γεγονός ότι για τόσα χρόνια ογδόντα εργαζόµενοι τα-
λαιπωρούνται και ενώ έχουν πλήρες ωράριο και δουλεύουν το
ίδιο µε τους µόνιµους καλύπτοντας µόνιµες ανάγκες, βρίσκονται
σ’ αυτήν την τραγική θέση.

Θέλουµε εµείς να πούµε ότι δεν είναι το νόηµα να παραταθεί
η σύµβασή τους µέχρι το 2013 και µετά να τους ξαναπετάξετε
σαν στηµένες λεµονόκουπες, πενήντα χρονών ανθρώπους, στα
σκουπίδια. Είναι εδώ και τώρα να προωθήσετε ρύθµιση να µονι-
µοποιηθούν αυτοί οι άνθρωποι. ∆ουλεύουν ήδη έξι χρόνια.

Όσον αφορά το πενθήµερο, αναφέρθηκε και ο Νίκος ο Γκα-
τζής.

Για την υπουργική τροπολογία µε αριθµό 614 που αυξάνει τον
αριθµό, δηλαδή φθάνει στους δέκα το προσωπικό της ∆ιεύθυν-
σης Τεκµηρίωσης και Προστασίας των Πολιτιστικών Αγαθών, δεν
έχουµε αντίρρηση σ’ αυτήν την αύξηση του αριθµού, έχουµε
αντίρρηση µόνο στην πρόσληψη µε σχέση εργασίας ιδιωτικού δι-
καίου. Εµείς λέµε ότι σ’ αυτές τις υπηρεσίες πρέπει να δουλεύει
µόνιµο προσωπικό πλήρους απασχόλησης µε πλήρη εργασιακά
και ασφαλιστικά δικαιώµατα.

Επίσης, ένα σοβαρό ζήτηµα είναι ότι βάζετε θέµατα επιλογής
χωρίς κριτήρια. ∆εν υπάρχουν εχέγγυα διαφάνειας, κύριε
Υπουργέ. Ορίζετε µια επιτροπή επιλογής χωρίς να ορίζετε κρι-
τήρια. Λέτε ότι οι πίνακες ελέγχονται από το ΑΣΕΠ αλλά ξέρετε

772 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



ότι αυτό είναι κενό περιεχοµένου. Και µάλιστα θα πω ότι αυτή η
πενταµελής επιτροπή, για µια εργασία θα πάρει 44.000 ευρώ
όπως διαβάσαµε στην οικονοµική έκθεση.

Έχω το εξής ερώτηµα: Το τεχνικό συµβούλιο έχει τη δυνατό-
τητα και την υποδοµή να γνωµοδοτεί για θέµατα δηµοσίων
έργων; Θα ήθελα µία εξήγηση, γιατί τα θέµατα αρµοδιότητας της
ειδικής υπηρεσίας δηµοσίων έργων θα πρέπει να πάνε στο τε-
χνικό συµβούλιο;

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, τα ζητήµατα του πολιτισµού που
συζητάµε σήµερα φαίνονται να είναι διαδικαστικά. Όµως, η ζωή
έχει αποδείξει ότι πίσω απ’ αυτά τα διαδικαστικά ζητήµατα στην
πράξη υλοποιείται το µεγάλο θέµα της παρέµβασης των ιδιωτι-
κών συµφερόντων στο χώρο του πολιτισµού.

Θα κλείσω µόνο µε µία φράση. Η λέξη «ιδιώτης» στην αρχαιό-
τητα σήµαινε ηλίθιος, κάτι που το έχουν δανειστεί οι λατινογε-
νείς γλώσσες, το περίφηµο «idiot» που λένε. Πολλοί εδώ µέσα
και σ’ αυτήν την Αίθουσα, δηλαδή οι πολιτικές δυνάµεις, θεω-
ρείτε ότι τα ιδιωτικά συµφέροντα πρέπει να τα προασπίζεστε.

Εµείς είµαστε αντίθετοι σ’ αυτήν τη λογική και καλούµε το λαό
να παλέψει για τα ζητήµατα του πολιτισµού, γιατί είναι η δική του
«προίκα». Είναι η ιστορία του, είναι η µνήµη του, είναι η αυτο-
γνωσία του.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Κυρία Μελά, θα µου επι-

τρέψετε να πω ότι το «ιδιώτης» είναι ειδικότερη έννοια, αλλά η
«ιδιωτική ζωή» µπορεί να σηµαίνει ηλιθιότητα; Όχι φαντάζοµαι.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ - ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Όχι βέβαια.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Αυτό προς διευκρίνιση.

Ο συντοπίτης κ. Γκατζής έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, τοποθετήθηκα, αλλά

δεν πρόλαβα να πω δυο λόγια για µία τροπολογία που ανέφερε
και η συντρόφισσά µου η κ. Μελά.

Η τροπολογία µε γενικό αριθµό 627 και ειδικό 39 αφορά την ει-
δική επιτροπή, την ΕΙ∆Ε, η οποία θα διενεργήσει ουσιαστικά και
θα φροντίσει για τα µεσογειακά έργα.

Επίσης, όσον αφορά το κέντρο στη Μίκρα, το οποίο θα γίνει,
είπαµε την άποψή µας. Να µη λειτουργήσει όπως λειτουργεί σή-
µερα το παρόµοιο κέντρο στο ΟΑΚΑ, που είναι µόνο για τον πρω-
ταθλητισµό και για υψηλών επιδόσεων αθλητές, αλλά και για τον
αθλητισµό και ιδιαίτερα τον ερασιτεχνικό.

∆εν βρίσκουµε λόγους να υπαναχωρήσουµε από τη θέση µας
που είχαµε πάρει στον προηγούµενο νόµο σε σχέση µε τη µο-
ριοδότηση. ∆εν συµφωνούµε, γιατί απ’ ό,τι βγήκε από τη συζή-
τηση που είχαµε, φαίνεται ότι µπορεί να αποτελέσει ένα
έναυσµα, µία αιτία, µία αφορµή και από τους γονείς ακόµη, τα
παιδιά να πάρουν πρωτιές πάση θυσία, χωρίς αυτό να αποκλείει,
πολλές φορές και εν αγνοία τους, τη λήψη ενισχυµένων φαρµά-
κων κ.λπ..

Μένουµε στην προηγούµενη θέση που είχαµε, που οµόφωνα
τότε είχε ψηφιστεί ο νόµος αυτός.

Όσον αφορά τις προσλήψεις, είπατε προηγουµένως ότι δεν
δίνετε δεκάρες σ’ αυτές τις επιτροπές, το ένα, το άλλο κ.λπ..
Συµφωνούµε µε την τεκµηρίωση που έχετε και είναι αναγκαίο, µε
την πρόσληψη πέντε ειδικών επιστηµόνων για τη διαφύλαξη του
κύρους των αρχαιοτήτων µας, ιδιαίτερα από το λαθρεµπόριο
κ.λπ. ∆εν έχετε βάλει κριτήρια στην πρόσληψη και δεν ξέρω αν
θα τα βάλετε.

Όµως, ιδρύετε µια επιτροπή. Για πόσες συνεδριάσεις θα πάρει
αυτά τα 43.000 ευρώ;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Για ποια
επιτροπή µιλάτε;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Γι’ αυτήν την επιτροπή που θα κάνει τις
προσλήψεις των πέντε ατόµων, δηλαδή των πέντε ειδικών επι-
στηµόνων. ∆ίνετε 43.000 ευρώ αποζηµίωση. Και αναφέρετε και
έναν ακόµη χωρίς να προσδιορίζετε ποιος θα είναι αυτός, τι ρόλο
θα παίζει, ποια αρµοδιότητα θα έχει, για ποιο λόγο θα συµµετέ-
χει, τι επιστηµονική κατάρτιση θα έχει. Λέει η οικονοµική έκθεση
του Λογιστηρίου, ότι ένας άλλος που θα συµµετέχει, θα πάρει
για τις συνεδριάσεις αυτές 8.500 ευρώ. Έτσι πετάµε τις χιλιάδες
τα ευρώ, όταν ο άλλος δουλεύει τετράωρα και παίρνει 300 ευρώ
το µήνα;

Θέλω, κύριε Υπουργέ, µε την εντιµότητα που σας διακρίνει, να

δείτε αυτό το θέµα. Να το δείτε και να το απαλείψετε. Είναι απα-
ράδεκτο. Εγώ να πω ότι θα κάνουν και πέντε συνεδριάσεις για
να αποφασίσουν για τους πέντε. Ε, λοιπόν, θα πάρουν από 8.500
ευρώ ο καθένας γι’ αυτές τις πέντε συνεδριάσεις και ο άλλος
8.500 ευρώ χωρίς να ξέρουµε τι θα προσφέρει;

Γι’ αυτούς τους λόγους καταψηφίζουµε την τροπολογία αυτή,
παρ’ όλο που θεωρούµε ότι το προσωπικό αυτό δεν είναι απα-
ραίτητο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Κύριε
Πρόεδρε, το λόγο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ορίστε έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Εµµένετε

για τις παραγράφους 7 και 8 και το καταλαβαίνω. Αλλά έχουµε
βάλει διάταξη ότι δικαιούνται και αυτοί που αποκλείστηκαν µε
τον παλιό νόµο του κ. Φούρα, τον ν.2725/99. Μέχρι το 1999
υπήρχε το προεδρικό διάταγµα, αλλά µε το νόµο δεν δόθηκε
αναδροµικότητα.

Εµείς, λοιπόν, στο νόµο που είχαµε φέρει, αναφέραµε ότι οι
παλιοί δικαιούνται. ∆ώσαµε εµείς την αναδροµικότητα γιατί ήταν
άδικο σε ένα αγώνα δικαίου που ο ένας να έχει το κίνητρο και ο
άλλος να µην το έχει. Είπαµε ακόµα και ότι οι παλιοί αθλητές που
πέτυχαν αγωνιστικές διακρίσεις πριν τον ν. 3708/2008 να έχουν
το δικαίωµα σε δύο χρόνια να καταθέσουν τα χαρτιά τους για να
πάρουν αυτό που δικαιούνται. Όµως στη συνέχεια απεδείχθη ότι
πολλοί άνθρωποι δεν προλάβαιναν στα δύο χρόνια να καταθέ-
σουν τα χαρτιά και θα διοριζόντουσαν σαν κατώτεροι υπάλλη-
λοι, ενώ ήταν φοιτητές. Γι’ αυτό το αλλάξαµε σε τέσσερα χρόνια
και ένας ανήλικος να είναι µέχρι τα 22, ώστε να µπορέσει να δρο-
µολογήσει τη ζωή του και να µην αναγκάζεται να µπαίνει παρα-
δείγµατος χάρη να προσλαµβάνεται ως υποχρεωτικής
εκπαίδευσης ή να µην έχει τελειώσει το πανεπιστήµιο. Θα τελει-
ώνει τις σπουδές και θα παίρνει τη θέση που του αρµόζει.

Είναι άδικο να µην ψηφιστεί αυτό. Και επειδή ξέρω ότι θέλετε
διαφάνεια, τα δύο χρόνια τα κάναµε τέσσερα χρόνια.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΓΚΑΤΖΗΣ: Συµφωνούµε σ’ αυτό.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Ξέρω το

πνεύµα σας.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστώ, κύριε

Υπουργέ.
Το λόγο έχει ο κ. Καρτάλης κατά παρέκκλιση για τρία λεπτά

λόγω της συνεχούς παρουσίας του στο Τµήµα και της ουσιαστι-
κής συµµετοχής και όχι λόγω εντοπιότητος.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΤΑΛΗΣ: Σας ευχαριστώ πολύ.
Αναφέρθηκε ο κ. Ιωαννίδης σε δύο πράγµατα στα οποία το-

ποθετήθηκα. Πρώτον, κύριε Υπουργέ, δεν είστε ένα Υπουργείο
άλλης χώρας. Το ΟΑΚΑ και το Εργαστήριο της Αντιµετώπισης
Φαρµακοδιέγερσης είναι νοµικό πρόσωπο του ελληνικού κράτος,
όπως επίσης δεν είναι οι οποιοιδήποτε αυτοί που έκαναν τις ανα-
φορές ότι υπάρχουν προβλήµατα µε το προσωπικό και τις µι-
σθώσεις. Εγώ άκουσα τις απαντήσεις σας, τις καταγράφω, τις
αξιολογώ. Είναι ο ∆ιευθυντής του εργαστηρίου και ο Πρόεδρος
της Οµοσπονδίας Άρσης Βαρών που έχει τιµηθεί κατ’ επανάληψη
από την ελληνική κοινωνία, ο κ. Πύρρος ∆ήµας. Άρα, λοιπόν,
πρόκειται για ανθρώπους τους οποίους πρέπει να λαµβάνουµε
σοβαρά υπ’ όψιν. Στη θέση σας εγώ θα είχα συγκαλέσει ήδη συ-
σκέψεις προκειµένου να διαπιστώσω γιατί υπήρχε καθυστέρηση.
Μπορεί να το έχετε κάνει και να µην µας το είπατε. Θα είχα εν-
δεχοµένως διατάξει ένορκη διοικητική εξέταση. Θα είχα πάρει
πρωτοβουλίες να ελέγξω γιατί πάλι ο κρίκος, η αλυσίδα των
ενεργειών έσπασε. Γιατί προφανώς έσπασε.

∆εύτερον, µου είπατε ότι αν ενδιαφέροµαι για τους Μεσογει-
ακούς Αγώνες δεν θα ήµουν αρνητικός για την ΕΥ∆Ε. Είναι προ-
φανές ότι ενδιαφέροµαι και ενδεχοµένως -χωρίς να θέσω θέµα
πλειστηριασµού- πολύ περισσότερο από πολλούς άλλους, για
πολλούς και διάφορους λόγους. Και αν δεν ενδιαφερόµουν, δεν
θα υποστήριζα εδώ και ένα χρόνο -και σας το είχαµε θέσει επι-
σήµως στη Βουλή- ότι θα έπρεπε να ορίσετε την προηγούµενη ει-
δική υπηρεσία που ήταν έτοιµη µε ετοιµοπόλεµο προσωπικό και
να την χρησιµοποιήσετε για την προετοιµασία των µεσογειακών
αθλητικών έργων. Αν µας είχατε ακούσει ένα χρόνο πριν, σήµερα
θα είχατε προκηρύξει και τα τέσσερα αθλητικά έργα για τα οποία
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µας είπατε ότι είναι ακόµα σε εκκρεµότητα και θα είχατε προ-
χωρήσει και τις ανακαινίσεις των υπαρχόντων γυµναστηρίων.
∆εν µας ακούσατε. Τώρα, το Υπουργείο Πολιτισµού αποκτά µια
ακόµα ειδική υπηρεσία. Καλώς να την αποκτήσει. Κάθε σύστηµα
του Υπουργείου έχει τη δική του ειδική υπηρεσία. Αν αυτό λέγε-
ται συντονισµός µέσα στο ίδιο Υπουργείο, εγώ δεν νοµίζω ότι
είναι έτσι τα πράγµατα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ευχαριστούµε, κύριε
Καρτάλη.

Κύριε Υπουργέ, θέλετε να απαντήσετε;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Ναι, κύριε

Πρόεδρε.
Είναι άποψή σας. Σεβαστή. Η άποψή µας είναι ότι πρέπει να

κάνουµε ειδική επιτροπή η οποία θα µεριµνά για τους Μεσογει-
ακούς Αγώνες και αυτό κάνουµε. Αυτό είναι το ένα.

∆εύτερον, ο φάκελος αναφέρει συγκεκριµένα τα χρονοδια-
γράµµατα των έργων. Λέει, λοιπόν, ότι η υλοποίηση των έργων
είναι για το 2011 και το 2012. Μέχρι τότε γίνονται οι µελέτες.
Εµείς, λοιπόν, υλοποιούµε ένα φάκελο και τον υλοποιούµε όσο
πιο γρήγορα µπορούµε γιατί τα γήπεδα του τένις ήδη έχουν αρ-
χίσει και κατασκευάζονται, το δε γήπεδο του ποδοσφαίρου που
ήδη κατασκευάζεται, είναι µεσογειακό έργο. Έχουν πάει οι δικοί
µας οι υπάλληλοι, σαν γραµµατεία για να δούνε την Κάρλα, να
καθίσουν να µελετήσουν πώς θα γίνει το έργο στην Κάρλα. Το
κολυµβητήριο στη Λάρισα συνεχίζεται. Εποµένως στα χρονοδια-
γράµµατα είµαστε κανονικά και γι’ αυτόν ακριβώς το λόγο µε την
παρουσίαση που έγινε από την επιτροπή που πήγε στην Πε-
σκάρα, η ∆ΕΜΑ, έµεινε απόλυτα ικανοποιηµένη και καταφέραµε
και απεδέχθη το να «σπάσει» και το Μεσογειακό Χωριό, στο
οποίο δεν έφταιγε η πολιτεία, έφταιγαν άλλοι. Να σπάσει το Με-
σογειακό Χωριό, γιατί µπορούσε να µην το αποδεχθεί η ∆ΕΜΑ.
Εποµένως, πιστεύω ότι βοηθούµε τη Λάρισα κατ’ αυτόν τον
τρόπο, που έχει πάρα πολλά αγωνίσµατα. Έτσι οι αθλητές αυτοί
οι οποίοι θα συµµετέχουν στα αγωνίσµατα της Λάρισας να µέ-
νουν και στη Λάρισα, να µην ταλαιπωρούνται και να µείνουν αυτά
τα σπίτια γι’ αυτούς, οι οποίοι µετά έχουν το δικαίωµα να τα πά-
ρουν. Έτσι, λοιπόν, έχουµε και το Μεσογειακό Χωριό στο Βόλο
και το Μεσογειακό Χωριό στη Λάρισα. Και το βασικότερο που
ήταν και το πιο έντονο πρόβληµα όλο αυτό το διάστηµα ήταν το
Μεσογειακό Χωριό. Εκεί ήµασταν µε δεµένα τα χέρια. Καταφέ-
ραµε, λοιπόν, αυτό το πρόβληµα που δηµιουργήθηκε από την το-
πική κοινωνία εµείς να το λύσουµε και θα περιµέναµε να πείτε
και ένα µπράβο σε όλα αυτά που δώσαµε λύση και ειδικά σε ότι
αφορά το Μεσογειακό Χωριό.

Και όσο για το ΟΑΚΑ, ήδη είχε προγραµµατίσει η ΕΟΕ σήµερα
να καλέσει και το ΕΣΚΑΝ και τη διοίκηση του ΟΑΚΑ, Πρόεδρό
του την κ. Μανού και το Εργαστήριο. Λοιπόν, δεν γίνεται να τους
καλούµε όλοι. Ας πουν ότι στην ΕΟΕ αυτήν τη στιγµή, γιατί η
ΕΟΕ ήταν επικεφαλής γι’ αυτούς που βγήκαν έξω και από κει και
πέρα είναι θέµα δικό µας για να ερευνήσουµε. Γιατί όποιος λαµ-
βάνει αποφάσεις «εν βρασµώ», τότε κάνει λάθος. ∆εν θα γίνει µε
µία µέρα ή µε δύο µέρες, λοιπόν, για να έχουµε να λέµε εδώ.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Το λόγο έχει η κ. Σακο-

ράφα και µετά ο κ. Βελόπουλος και να προχωρήσει ο κ. Αγορα-
στός.

ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ: Κύριε Υπουργέ, είπατε τη µαγική λέξη «εν
βρασµώ». Και θα σας θυµίσω ότι νοµοθετήσαµε πέρυσι το Σε-
πτέµβρη για το συγκεκριµένο θέµα που είναι τεράστιο ζήτηµα
για τον ελληνικό αθλητισµό όντως «εν βρασµώ» και σας το εί-
χαµε επισηµάνει τότε. Σας είχαµε επισηµάνει ότι κατασταλτικά
µέτρα του είδους που παίρναµε είναι σίγουρο και βέβαιο ότι δεν
θα φέρουν κανένα αποτέλεσµα. Και να λοιπόν το αποτέλεσµα.

Εγώ δεν θα µιλήσω για «ντροπή» για τον ελληνικό αθλητισµό,
γιατί δεν το βλέπω έτσι και δεν το έβλεπα και τότε, γιατί έχουµε
για πολλά περισσότερα πράγµατα να ντρεπόµαστε σαν ελληνική
κοινωνία. Θα πω όµως ότι αυτό που έγινε από πέρυσι το Μάη
µέχρι και τώρα, θεωρώ -και το λέω µέσα από την καρδιά µου
αυτό, γιατί και εσείς και εγώ µεγαλώσαµε και αφήσαµε κοµµάτια
από τον εαυτό µας µέσα στου στίβους και στους χώρους του
αθλητισµού- ότι ήταν πραγµατικά η «ταφόπλακα» του ελληνικού
αθλητισµού γιατί το χειριστήκαµε, το χειριστήκατε κυρίως εσείς

που ήσασταν Κυβέρνηση, µε το χειρότερο δυνατό τρόπο. Το ίδιο
έκαναν και τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης και αυτήν τη στιγµή
κανένας γονιός δεν έχει τη διάθεση και έχει πολύ µεγάλο φόβο
να αφήσει το παιδί του ελεύθερο να πάει σε ένα χώρο που θεω-
ρείται και είναι και παραµένει και θα παραµένει ίσως ο αγνότερος
όλων.

Θέλω να προσθέσω και κάτι άλλο γι’ αυτό που είπατε ότι δη-
λαδή εσείς «αποκαλύψατε» και αφήνατε αιχµές ότι το ΠΑΣΟΚ
έκρυψε. Λέω ότι κανένας δεν θέλει να κρύψει τίποτα απ’ αυτό.
Και σίγουρα όλοι θέλουµε να δώσουµε λύση, γιατί πραγµατικά
είναι µάστιγα για τον αθλητισµό το ντόπινγκ. Θα πρέπει λοιπόν να
το δούµε από την πλευρά και µόνο της υγείας των αθλητών. Και
θέλω να πω ότι για µένα το ΕΣΚΑΝ δεν εξυπηρετεί το σκοπό για
τον οποίο έχει δηµιουργηθεί, δεν είναι µόνο ο έλεγχος, είναι η
προστασία, είναι η ενηµέρωση και αυτά δεν γίνονται. Η ενηµέ-
ρωση, κύριε Υπουργέ, δεν γίνεται σε σεµινάρια που συµµετέχουν
µεγάλοι άνθρωποι, η ενηµέρωση γίνεται στους χώρους που
πραγµατικά χρειάζεται, στα σχολεία, στους αθλητικούς χώρους.
Εκεί δεν γίνεται τίποτα απολύτως και να κλείσω µε αυτό.

Θέλω να πάω σε δύο τροπολογίες, κύριε Υπουργέ, τις οποίες
καταθέσαµε και αφορούν εργαζόµενους στη Γενική Γραµµατεία
Αθλητισµού. Επανειληµµένα σας έχουµε ενοχλήσει άλλωστε ανα-
φέρθηκαν και άλλοι συνάδελφοι εδώ µέσα γι’ αυτές. Αφορούν
ενενήντα εργαζόµενους µε συµβάσεις εργασίας οι οποίες ανα-
νεώνονται κάθε τόσο, άνθρωποι οι οποίοι βρίσκονται πραγµατικά
σε οµηρία. Φταίνε πολλοί, φταίµε και εµείς, φταίτε και εσείς. Πρέ-
πει να λυθεί κάποια στιγµή αυτό το πρόβληµα. Έχουµε µεγάλες
διοργανώσεις µπροστά µας. Έχουν την τεχνογνωσία, έχουν την
εµπειρία, έχουν τις γνώσεις, τη διάθεση, είναι νέα παιδιά, µπο-
ρούν να χρησιµοποιηθούν και στους Μεσογειακούς Αγώνες,
αλλά και στους Αγώνες του 2011, που είναι µπροστά µας. Όπως
επίσης πρέπει να δούµε και ένα µεγάλο θέµα που αφορά εργα-
ζόµενους σε οµοσπονδίες που, επειδή ακριβώς θεωρούνται υπε-
ράριθµοι ή οι οµοσπονδίες δεν µπορούν αυτήν τη στιγµή να τους
πληρώσουν, αρχίζουν και τους απολύουν σιγά-σιγά. Νοµίζω ότι
µε κάποιες µετατάξεις θα µπορούσαµε να λύσουµε και αυτό το
θέµα. Και υπάρχει και µία άλλη κατηγορία ανθρώπων που ανή-
κουν στη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού οι οποίοι έχουν προϋ-
πηρεσία σε άλλες υπηρεσίες και δεν τους αναγνωρίζεται. ∆εν
νοµίζετε ότι πρέπει κάποια στιγµή στα πλαίσια της ισονοµίας και
της ισότητας να δοθεί µία λύση και σε αυτό;

Κύριε Πρόεδρε, θα µου δίνατε ένα λεπτό φαντάζοµαι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ορίστε.
ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ: Ευχαριστώ πολύ.
Θα ήθελα να πω για την τροπολογία που ανέφερε ο κ. Καρτά-

λης και αφορά στη σύσταση αυτοτελούς γραφείου, ότι θα θέ-
λαµε πολύ να την ψηφίσουµε, αλλά ακριβώς γι’ αυτήν την
παράγραφο που για εµάς δεν είναι επαρκής, δεν δίνει εξηγήσεις,
δεν µας λέει πόσα άτοµα χρειάζονται κ.λπ., εάν κύριε Υπουργέ,
δεν την διορθώσετε, εµείς νοµίζω ότι δεν θα την ψηφίσουµε.
Θέλω να πω ότι όντως η διαδικασία η χθεσινή και η προχθεσινή
ήταν µέσα σ’ ένα συναινετικό κλίµα και ήταν σ’ ένα συναινετικό
κλίµα, ακριβώς γιατί προσπαθήσαµε και οι δύο πλευρές. Από την
πρώτη στιγµή η διάθεσή µας ήταν να βοηθήσουµε, όσον αφορά
τη διοργάνωση των Μεσογειακών Αγώνων, γιατί πραγµατικά πι-
στεύουµε ότι είναι εθνική υπόθεση, δεν είναι µόνο υπόθεση της
Θεσσαλίας και δεν είναι µόνο υπόθεση της Κυβέρνησης, είναι
υπόθεση όλων.

Θα ήθελα, κύριε Υπουργέ, κάποια στιγµή πραγµατικά να ανοί-
ξει µία συζήτηση -και µας το οφείλετε αυτό σε θέµατα αθλητι-
σµού- σχετικά µε αυτά που είπατε προηγουµένως και αφορούν
τα κίνητρα των αθλητών. Να είναι µία ολοκληρωµένη συζήτηση
και που να αφορά τόσο τα κίνητρα όσο και το ντόπινγκ, γιατί
αυτά δεν πάνε χωριστά. Θα πρέπει να τα δούµε µαζί. Όπως επί-
σης θα πρέπει, επιτέλους, να ανοίξουµε τη συζήτηση, για τα ολυ-
µπιακά ακίνητα που αυτήν τη στιγµή -το γνωρίζετε καλύτερα από
µένα- αλλάζουν χρήση και πάνε στους ιδιώτες, δηλαδή ξεφεύ-
γουν από το σκοπό για τον οποίο τα φτιάξαµε. Ο κάθε Έλληνας
αυτήν τη στιγµή αισθάνεται ότι η περιουσία του γίνεται βορά των
επιχειρηµατιών. Θα πρέπει, λοιπόν, επειδή γνωρίζετε ότι υπάρχει
και πολύ µεγάλη έλλειψη αθλητικών χώρων, να δούµε µε ποιο
τρόπο µπορούν αυτές τις αθλητικές εγκαταστάσεις, συναινώ-
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ντας, προσπαθώντας ο ένας να βοηθήσει τον άλλο και δίνοντας
λύσεις, να γίνουν αυτήν τη στιγµή λειτουργικές για τον κάθε Έλ-
ληνα πολίτη.

Τελειώνοντας, κύριε Πρόεδρε, θα µου επιτρέψετε µε δυο
λόγια ακριβώς όσον αφορά τη διαδικασία να καταλήξω µε µία
φράση του Αφροαµερικανού Jessie Jackson, που νοµίζω ότι
αντανακλά πλήρως τη διαδικασία αυτών των τριών ηµερών µέσα
στη Βουλή: «Στην πολιτική µία οργανωµένη µειοψηφία είναι µια
πολιτική πλειοψηφία», κύριε Πρόεδρε.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Το λόγο έχει ο κύριος

Υπουργός.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Εγώ έχω

δεσµευθεί ότι θα κάνουµε και για τους Μεσογειακούς Αγώνες
µία συζήτηση στην Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων την οποία
θα προκαλέσω εγώ, αλλά και για τα Special Olympics. Μάλιστα,
θα καλέσω την Πρόεδρο, τη Γιάννα ∆εσποτοπούλου, για να έρθει
και να αναλύσουµε το θέµα και να µπει υπό έλεγχο. Βέβαια, είναι
υπό έλεγχο, αλλά πρέπει να κάνουµε ακριβώς τη συγκεκριµένη
συζήτηση για να ενηµερώσει τη Βουλή, όσον αφορά αυτή την τε-
ράστια διοργάνωση των Special Olympics.

Χαίροµαι που ο Υπουργός έδωσε στα Special Olympics µία
εγκατάσταση των ολυµπιακών ακινήτων στην περιοχή Γουδή,
ώστε να κάνουµε κάτι τουλάχιστον, όσον αφορά στα αθλητικά.

Επίσης, θα κάνουµε και τη συζήτηση –γιατί πρέπει να την κά-
νουµε- όσον αφορά στα κίνητρα των αθλητών και σ’ αυτό το θλι-
βερό πλέον φαινόµενο του ντόπινγκ, το οποίο «βιάζει» τον
αθλητισµό. Καταστρέφει την υγεία του αθλητή, ο οποίος δεν
µπορεί να αντιληφθεί τον κίνδυνο, γιατί πιστεύει ότι δεν θα πάθει
τίποτα και γι’ αυτό το λόγο δεν µπορεί να καταλάβει και πόσο
κακό κάνει στον εαυτό του, αλλά και στον αθλητισµό. Θα πρέπει
να καθίσουµε όλοι µαζί να το συζητήσουµε. ∆εν έχω κανένα πρό-
βληµα επ’ αυτού.

Επίσης, όσον αφορά το θέµα της βίας –στο οποίο αναφέρθη-
καν προηγουµένως ο κ. Λιντζέρης και ο κ. Καρτάλης- ξέχασα
προηγουµένως να πω ότι µέχρι τώρα εµείς φέρνουµε νοµοσχέ-
δια τα οποία αφορούν τους πολίτες.

Εποµένως, ο πολίτης στον αθλητικό χώρο είναι ο θεατής και ο
θεατής είναι αυτός που την «πληρώνει». Μέχρι τώρα, δεν υπήρχε
καµµία συζήτηση µε την ΕΠΟ, προκειµένου να βρούµε µία κοινή
γραµµή. Η Super Leagul είχε το δικαίωµα να βάζει πρόστιµο στις
οµάδες που συµµετείχαν στο πρωτάθληµά της και στο τέλος, τα
λεφτά που µάζευαν από τις ποινές, τα µοίραζαν πάλι οι οµάδες
µεταξύ τους. ∆ηλαδή, η ΕΠΟ είχε εκχωρήσει το δικαίωµα στη
Super Leagul.

Εδώ λοιπόν τώρα αν θέλουµε πράγµατι να µειωθεί η βία και να
µην έχουµε βία στους αθλητικούς χώρους –κάτι που έχει βάλει
τώρα η ΕΠΟ- είναι ότι θα πρέπει να τιµωρούνται τα σωµατεία.
∆ηλαδή, θα πρέπει να γίνει αυτό που κάνει η UEFA. Στα ευρω-
παϊκά παιχνίδια δεν γίνονται επεισόδια, γιατί ξέρουν ότι η ποινή
θα είναι σκληρή στο σωµατείο. Τώρα λοιπόν βάζοντας η ΕΠΟ
αυτά τα της UEFA, πιστεύω ότι δεν θα γίνονται επεισόδια. ∆ιότι
όταν η οµάδα παίξει κεκλεισµένων των θυρών, θα χάσει πρώτα
απ’ όλα τα έσοδα από τα εισιτήρια –που είναι µεγάλη απώλεια-
αλλά και την αγωνιστική δύναµη που της δίνει ο κόσµος της, γιατί
δεν θα µετακινηθεί κόσµος από τη φιλεξενούµενη οµάδα. Επο-
µένως χάνει πάρα πολλά και βαθµολογικά, αλλά και οικονοµικά.
Και είναι το ίδιο ακριβώς που γίνεται στην Ευρώπη. Εποµένως,
ένας βασικός λόγος –τον οποίο και ξεχάσαµε να αναφέρουµε
εδώ- για τη βία στους αθλητικούς χώρους είναι ότι µέχρι τώρα
δεν υπήρχε ποινή στα σωµατεία στο ποδόσφαιρο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Και όσον αφορά στη βία, δηλαδή ότι ήταν ανεφάρµοστος ο
νόµος, θα ήθελα να σας θυµίσω ότι όταν έπαιξε τελικό Ολυµπια-
κός-Παναθηναϊκός –µιλάω για το δικό µου άθληµα- εξαιτίας των
επεισοδίων που είχαν γίνει και στο ένα γήπεδο και στο άλλο, τι-
µωρήθηκαν αυτές οι οµάδες για δύο αγωνιστικές κεκλεισµένων
των θυρών. Όµως, δεν τιµωρήθηκε ούτε ένας θεατής. Μ’ αυτό
θέλω να δείξω ότι πράγµατι πολλές φορές ο νόµος ήταν ανε-
φάρµοστος.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Το λόγο έχει ο κ. Βελό-

πουλος, ειδικός αγορητής του ΛΑΟΣ, για τέσσερα λεπτά.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, ήταν σώφρον

αυτό που κάνατε σε σχέση µε τη Λυρική Σκηνή.
Όµως, θα ήθελα να σας αναφέρω ότι έχω µπροστά µου µία

ανακοίνωση από την Πανελλήνια Οµοσπονδία Θεάµατος-Ακροά-
µατος. Θα ήθελα να σας ρωτήσω εάν γνωρίζετε ότι στο Κρατικό
και Εθνικό Θέατρο Βορείου Ελλάδας υπάρχουν είκοσι επτά, εί-
κοσι επτά εργαζόµενοι οι οποίοι απασχολούνται κανονικά, ενώ
υπάρχουν και εκατόν δεκαέξι και εκατόν δεκαεπτά µε συµβάσεις,
κάτι που αποτελεί ένα µοχλός πίεσης. Αυτό αποτελεί ένα χρόνιο
πρόβληµα, το οποίο ξεκίνησε από το 2004 και πριν –γιατί εγώ
θέλω να είµαι ακριβοδίκαιος- αλλά δυστυχώς συνεχίζεται και από
εσάς. Εσωτερικός κανονισµός δεν υπάρχει στα συγκεκριµένα θέ-
ατρα δηλαδή στο Κρατικό Θέατρο Βορείου Ελλάδας και στο
Κρατικό Θέατρο Ελλάδος.

Επίσης, στο Κρατικό Θέατρο Βορείου Ελλάδας είχαν µία κα-
κοδιαχείριση. Κάτι που ξέρετε πολύ καλά και απεδείχθησαν ορι-
σµένα πράγµατα µε την αποποµπή του κ. Τσακίρολου. Και το λέω
αυτό, γιατί ειλικρινά οι υπάλληλοι ή οι συµβασιούχοι του Κρατι-
κού Θεάτρου Βορείου Ελλάδας φωνάζουν εδώ και χρόνια γι’
αυτό το θέµα. Πιστεύω ότι µπορείτε να δώσετε µία λύση.

Επίσης, καλό θα ήταν να ερευνήσετε λίγο ό,τι αφορά τη Λυ-
ρική Σχολή και τις συµβάσεις που έγιναν από το ∆εκέµβριο. Έγι-
ναν συµβάσεις µε ένα συγκεκριµένο ίδρυµα και ουδέποτε
ανακοινώθηκε οτιδήποτε. Έγιναν συµβάσεις µε το Υπουργείο
Παιδείας, µε το Οικονοµικών, µε το ΥΠΕΧΩ∆Ε και Πολιτισµού, το
Ίδρυµα Νιάρχου. ∆εν γνωρίζει κανείς, τι συµβάσεις είναι αυτές.
Έχω κάνει ερώτηµα και περιµένω την απάντηση.

Ξέρετε, είναι µερικά πράγµατα που δεν µπορείτε να τα γνωρί-
ζετε. ∆εν µπορείτε να τα γνωρίζετε όλα εσείς. Όµως, αυτά εκ-
θέτουν το πολιτικό σύστηµα.

Επίσης, επειδή µιλάµε για τη βία, θα ήθελα να σας πω, κύριε
Υπουργέ, ότι διαφωνώ µαζί σας, αλλά και µε την κ. Σακοράφα. Πι-
στεύω ότι η αντιµετώπιση της βίας δεν είναι θέµα ποινών. Πι-
στέψτε µε! Και αυτό το λέω, διότι νόµοι υπάρχουν. Στην Ελλάδα
υπάρχουν οι νόµοι, αλλά δεν εφαρµόζονται, κύριε Υπουργέ. Αυτό
φωνάζω καθηµερινά.

Η βία δεν είναι ένα θέµα που µπορεί να αντιµετωπιστεί µόνο
κατασταλτικά και δεν αφορά µόνο το δικό σας Υπουργείο.
Αφορά το Υπουργείο Παιδείας, κύριε Ιωαννίδη. Αυτή είναι η
πραγµατικότητα. ∆ιότι η παιδεία µας σήµερα δεν καλλιεργεί
«έθος», κύριε Ιωαννίδη, αλλά στέλνει τα παιδιά µας στα γήπεδα
για να τα κάνει «χουλιγκάνους». Γιατί; Γιατί ούτε «έθος» υπάρχει
ούτε αγωγή από την πλευρά της παιδείας.

Άρα λοιπόν αν ψάχνουµε να βρούµε τη βία, πρέπει να τη ψά-
ξουµε στην καθηµερινότητά µας, µέσα στην κοινωνία. Εµείς
παίρνουµε αποκοµµένα ένα ζήτηµα και προσπαθούµε να το αντι-
µετωπίσουµε. Μου θυµίζει το «πονάει δόντι, κόβω κεφάλι». ∆εν
είναι έτσι. Και οι ποινές είναι απαραίτητες, γιατί είναι αποτρεπτι-
κές. Όµως, αν δεν φτιάξεις το χώρο της παιδείας ώστε να καλ-
λιεργείται στον πολίτη το «έθος», η νοµιµότητα, η ευταξία, η
κοινωνική γαλήνη, δεν µπορείς να πετύχεις τίποτα. Άρα, η βία
δεν είναι µόνο δικό σας θέµα, κύριε Υπουργέ και σ’ αυτό θα συµ-
φωνήσω και µαζί σας.

Όσον αφορά το ντόπινγκ, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να σας πω
τα εξής. Για µένα άλλο είναι ο αθλητισµός και άλλο ο πρωτα-
θλητισµός. Ο πρωταθλητισµός έχει ως σκοπό την επιτυχία και το
κέρδος. Άρα, λοιπόν, αυτός που πάει να κάνει πρωταθλητισµό,
θα κάνει τα αδύνατα δυνατά να διακριθεί και οι µεγάλες οµάδες
που κάνουν επεισόδια, τιµωρούνται λιγότερο από τις µικρότερες.
∆υστυχώς αυτή είναι η αλήθεια. Και αυτό το φαινόµενο δεν
υπάρχει µόνο στην Ελλάδα, αλλά ισχύει παντού.

Το ντόπινγκ είναι ένα φαινόµενο το οποίο αφορά τον πρωτα-
θλητισµό και επειδή πολλοί θέλουν να γίνουν πρωταθλητές και
όχι πραγµατικοί αθλητές του στίβου και άνθρωποι, παίρνουν χη-
µικά.

Εµένα µε ενόχλησε όµως αυτό που είπε ο Πρόεδρος, ο κ. Πύρ-
ρος ∆ήµας. Είπε, «ήµουν δίπλα τους και τώρα είµαι απέναντι».
Τι; Στην απέναντι πολυκατοικία είναι; Τι θα πει, «είµαι απέναντι»;
Άρα, λοιπόν, πρέπει να δούµε µε σοβαρότητα το θέµα του ντό-
πινγκ. Ξέρω ότι υπάρχουν προβλήµατα µε τα κονδύλια που έχετε,
δεδοµένου ότι δεν παίρνετε πολλά κονδύλια. Όµως, δεν είναι ένα
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φαινόµενο που εκθέτει το Υπουργείο σας, αλλά την Ελλάδα διε-
θνώς.

Ας βρει, λοιπόν, ποσά ο Υπουργός Εθνικής Οικονοµίας, ώστε
και εσείς να κάνετε καλά τη δουλειά σας. Γιατί θέλετε να κάνετε
καλά τη δουλειά σας, αλλά δεν υπάρχουν τα χρήµατα. Αυτή είναι
η πραγµατικότητα και το ξέρουµε καλά. Μακάρι να υπήρχαν τα
κονδύλια!

Βρείτε, λοιπόν, από κάποιες ελαστικές δαπάνες, βγάλτε κον-
δύλια –όχι εσείς, αλλά ο Υπουργός σας- για να δοθούν εκεί που
πρέπει να δοθούν. Προσέξτε το Κρατικό Θέατρο Βορείου Ελλά-
δας, κύριε Υπουργέ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Κύριε
Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Αφήστε, κύριε Υπουργέ, να µιλή-
σουν πρώτα όλοι.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Σούρλας): Ορίστε, κύριε Υπουργέ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Θα ήθελα

να µιλήσω τώρα, γιατί η κ. Σακοράφα όσον αφορά το θέµα των
προσλήψεων στο Μουσείο, είπε ότι δεν θα το ψηφίσουν. Αυτό
έχει φύγει από τον Υπουργό Πολιτισµού και έχει πάει στον Πρό-
εδρο της ∆ηµοκρατίας. Μπορεί να ξέρει ο κ. Βενιζέλος πόσοι
είναι αυτοί που θα προσληφθούν. Και το έχει ζητήσει ο Πρόε-
δρος του Μουσείου ο οποίος είναι άνθρωπος που ήταν και στο
δικό σας ψηφοδέλτιο επικρατείας. ∆ηλαδή, εκεί είναι ένας άν-
θρωπος του πολιτισµού που έχει προσφέρει τα µέγιστα τόσα
χρόνια. Για το γραφείο του Προέδρου µιλάω.

Τώρα, από εκεί και πέρα, έχει φύγει το θέµα από τον Υπουργό
Πολιτισµού και ζητάει προεδρικό διάταγµα από τον Πρόεδρο της
∆ηµοκρατίας για τους υπαλλήλους οι οποίοι θα προσληφθούν.
Είναι συγκεκριµένα. Όµως, επειδή αναφερθήκατε στο πόσα θα
είναι τα άτοµα, θα σας πω ότι δεν ξέρω πόσοι θα είναι. Όµως,
είναι ήδη στο δρόµο και έχει πάει στον Πρόεδρο της ∆ηµοκρα-
τίας.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΝΕΡΑΝΤΖΗΣ)

Όσον αφορά τώρα το ΕΣΚΑΝ –γιατί είναι πολύ σοβαρό το
θέµα- και τον Πύρρο ∆ήµα, έχει γίνει ενηµέρωση, έχουν βγει ενη-
µερωτικά φυλλάδια, έχουµε στείλει και εµείς. Και ο ίδιος ο Πύρ-
ρος ∆ήµας έχει πάει στα σχολεία να ενηµερώσει τους µαθητές,
γιατί πράγµατι αν θέλουµε να γλιτώσουµε από όλα αυτά, θα πρέ-
πει το παιδί να ενηµερώνεται από τη νηπιακή ηλικία ακόµα και σε
σοβαρά θέµατα, τα οποία θα βρει µπροστά του στη ζωή. Έχει
γίνει, λοιπόν, αυτό και µε φυλλάδια και µε την παρουσία Ολυ-
µπιονικών στα διάφορα σχολεία για να ενηµερώσουν τους µα-
θητές τόσο για τη βία όσο και για το ντόπινγκ.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Έχει ζητήσει να

κάνει µία δίλεπτη παρέµβαση ο κ. Αγοραστός.
Επιµένετε, κύριε Αγοραστέ;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΓΟΡΑΣΤΟΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε. Πρέπει

ορισµένα πράγµατα να απαντώνται.
Πρώτον, όσον αφορά τις καθυστερήσεις ακούω συνέχεια να

µιλάνε γι’ αυτές στο θέµα των Μεσογειακών Αγώνων, Λάρισα –
Βόλος ή Βόλος – Λάρισα 2013.

Αντιλαµβάνοµαι το ψυχολογικό σύνδροµο της αργοπορίας
στους Ολυµπιακούς Αγώνες, το οποίο κατατρέχει ορισµένους.
Αλλά τότε ήταν πραγµατικότητα, διότι το είχαν διαπιστώσει οι
αρµόδιες αρχές, η ∆ΟΕ. Μας έβγαζε κάρτα, ξανά κίτρινη κάρτα,
κ.ο.κ.. ∆εν ξέρω αν γινόταν ηθεληµένα ή αθέλητα. Για να προ-
χωρήσουν ορισµένα πράγµατα τα οποία δεν θα µπορούσαν να
προχωρήσουν σε κανονική ροή του χρόνου, σε ρεαλιστικό
χρόνο, σε πραγµατικό χρόνο και θέλουν να πιέσουν ορισµένες
καταστάσεις µέσω ορισµένων νοµοθετηµάτων, αυτό είναι άλλο
θέµα, έχει κριθεί, κρίνεται και όλοι γνωρίζουν τις υπερβάσεις και
τι άφησαν πίσω. Όπως άφησαν πίσω ηµιτελές το κολυµβητήριο
της Λάρισας που δεν χρηµατοδοτήθηκε και έµεινε στα µπετά.
Αυτό το πρόγραµµα είναι ξεκάθαρο από το 2004, γιατί λόγω των
υπερβάσεων πήγαν αλλού.

Ακούµε συνέχεια, «να σας θυµίσουµε…», αλλά για να θυµίζει
κάποιος, πρέπει να πει ότι θυµάται αυτά που έχει κάνει. Αυτά που
έχει κάνει, δεν πρέπει να τα ξεχνάει. Καλό είναι να γίνεται η κρι-
τική, αλλά κριτική που να οδηγεί όχι σε κρίση, αλλά σε πρόοδο.

Καλός είναι ο ανταγωνισµός, όχι όµως σε λάθος πράγµατα, αλλά
ο ανταγωνισµός προσφοράς. Αυτόν τον ανταγωνισµό και την κρι-
τική τα δεχόµαστε. Για την άλλη, ας κάνουν αυτοκριτική, γιατί
αυτοκριτική δεν άκουσα.

Όσον αφορά το ντόπινγκ, δεν θα θυµίσω το Πρόγραµµα «ΚΟ-
ΡΙΒΟΣ». Εµείς δεν θέλουµε ντόπινγκ. Αλλά το ντόπινγκ δεν είναι
µόνο µε χηµικές ουσίες. Ντόπινγκ είναι η καθηµερινότητα, ντό-
πινγκ γίνεται στα παιδιά και στο σχολείο, ντόπινγκ γίνεται στην
καθηµερινή ζωή και παντού και πρέπει να το δούµε συνολικά.
Εµείς προσπαθούµε και η αθλητική ηγεσία και το ξέρετε. Και ο
παριστάµενος Υφυπουργός κ. Ιωαννίδης είναι κάθετος απέναντι
στο ντόπινγκ και προσπαθεί να θωρακίσει την κοινωνία και τους
αθλητές. Αυτό δεν ξεκίνησε όµως µία ωραία πρωία και σήµερα
ανακαλύπτουµε ότι υπάρχει το ντόπινγκ ενώ πριν από δέκα χρό-
νια δεν υπήρχε ή ότι πριν ήταν τα µέτρα καλύτερα. Μήπως ήταν
πιο χαλαρά και δεν γινόταν τίποτα και τώρα είναι πιο σωστά και
βγαίνουν στην επιφάνεια; Πρέπει να αποφασίσουµε τι και πώς.
Αυτά είναι ξεκάθαρα πράγµατα.

Όµως, το ντόπινγκ δεν πρέπει να το δούµε µόνο στον αθλητι-
σµό, πρέπει να το δούµε στην καθηµερινότητα που πιέζονται
πράγµατα και καταστάσεις και οδηγούνται σε πράγµατα που
είναι έξω από τον ρεαλισµό.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Το ΚΚΕ έχει ζητή-

σει να τοποθετηθεί ειδικώς στην υπ’ αριθµό 61328/24-6-2009
υπουργική τροπολογία των κυρίων Σαµαρά, Παπαθανασίου και
Παυλόπουλου, σχετικά µε τη συµπλήρωση των διατάξεων του
νόµου 3711/2008, µε τις οποίες ρυθµίζονται θέµατα του Μου-
σείου Ακρόπολης.

Η κ. Μελά έχει το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ - ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Πριν µπούµε στην τροπολογία

61328/24-6-2009 θέλω απλώς µε αφορµή και αυτά που είπε ο κύ-
ριος Υπουργός να πω τα εξής: Στο Κρατικό Θέατρο Βορείου Ελ-
λάδας έχετε παύσει όχι µόνον έναν αλλά τρεις διευθυντές για
κακοδιαχείριση. Επίσης να πω ότι η Λυρική Σκηνή, η ιδιωτικοποι-
ηµένη από το νόµο του 1994, µε το εισιτήριο των 48 ευρώ, που
προεδρεύει ο κ. Κυριακόπουλος του ΣΕΒ, έχει ήδη χρέος
9.000.000 ευρώ.

Τέλος να αναφέρω ότι για τη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού
είπατε πριν, ότι δεν έχετε αρµοδιότητα να δεχθείτε τις τροπολο-
γίες, γιατί κανονικά θα έπρεπε να απευθύνονται προς το Υπουρ-
γείο. Είπατε συγκεκριµένα, ότι θα πρέπει να απευθύνονται προς
το Υπουργείο Οικονοµικών.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): ∆εν είπα
αυτό.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ - ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Το είπατε, το ακούσαµε!
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Έρχεστε

εσείς κάθε φορά και κάνετε προτάσεις, καταθέτετε τροπολογίες
για τους ανθρώπους που δουλεύουν στη Γενική Γραµµατεία
Αθλητισµού.

Εγώ πολεµώ και δύο φορές που έχουν γίνει πράγµατα, τα έχω
κάνει εγώ. Μέχρι όµως να πάω στο Υπουργείο, ήταν επί οκτώ
µήνες στον αέρα, δεν υπήρχαν. Έχει µία ειδική µονάδα αόρατη.
Ήταν αόρατοι. ∆εν έβαλα κανέναν και πολεµάω και θα πολεµάω
για να µένουν στο Υπουργείο. Όσο θα είµαι, θα πολεµάω. Αυτή
είναι η θέση η δική µου. Αφήστε την ευαισθησία ότι ενδιαφέρε-
στε για να ακούγεστε. Εγώ το κάνω στην πράξη. ∆εν έβαλα κα-
νέναν. Αυτοί που µιλούν, τους έχουν βάλει. Είναι άνθρωποι που
δεν είναι µόνο πέντε και έξι χρόνια, αλλά δέκα χρόνια. Εποµέ-
νως, το τι κάνω εγώ µε το Υπουργείο Οικονοµικών είναι το καθή-
κον µου, αυτό που µου λέει η συνείδησή µου.

Εγώ λέω λοιπόν, όταν φέρνετε οποιαδήποτε τροπολογία, ότι
πρέπει να ξέρετε ότι πρέπει να περάσει από το Γενικό Λογιστή-
ριο. Αυτό λοιπόν εγώ το κάνω συνεχώς χωρίς τις δικές σας τρο-
πολογίες και το ζητώ από το Γενικό Λογιστήριο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ - ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Επειδή όµως µου πήρατε το λόγο,
να ολοκληρώσω, κύριε Υπουργέ!

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Αφήστε την κ.
Μελά να ολοκληρώσει, κύριε Υπουργέ και να κλείσετε εσείς!

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Ένα
λεπτό.

Τα 150 ευρώ, γιατί λέτε ότι εκτός από όλους τους άλλους, τα
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δικαιούται και η γραµµατεία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ - ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Βεβαίως και τα δικαιούται.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Μα, δεν

ακούω κανέναν να το λέει!
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ - ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Το έχουµε πει ήδη και µε ερωτή-

σεις, κύριε Υπουργέ.
Να ολοκληρώσω. Εµείς λέµε ότι κανονικά και έτσι πρέπει και

έτσι είναι το σωστό. Πρέπει ο κύριος Υπουργός αν θέλει βέβαια
να κάνει δεκτή την τροπολογία που καταθέσαµε και την 616 και
την 615 και την 618 και µετά να πάει κανονικά στο Υπουργείο Οι-
κονοµικών.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Να την κάνει δη-
λαδή δεκτή και µετά να πάει στο Υπουργείο Οικονοµικών;

ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ - ΕΥΑ ΜΕΛΑ: ∆εν µε καταλάβατε! Εµείς θα την
στείλουµε στο Υπουργείο Οικονοµικών; Ας την κάνει δεκτή, ας
έχει την πολιτική βούληση και θα βρεθεί και ο τρόπος. Εµείς κα-
ταθέτουµε µία τροπολογία, όπως όλοι, χωρίς να περάσει από το
νοµικό συµβούλιο και το ξέρετε.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Πρέπει να διαβιβάζονται από τη
Βουλή οι εµπρόθεσµες τροπολογίες στο Λογιστήριο για έκθεση.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ - ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Από τη Βουλή θα έπρεπε να είχαν
διαβιβαστεί. Ήταν εµπρόθεσµες έτσι κι αλλιώς.

Εν πάση περιπτώσει, θέλω να έλθω και στο άρθρο 44, για κάτι
που παρέλειψα να πω, κύριε Υπουργέ, για τη δική σας προστα-
σία και για την προστασία της φυσιογνωµίας των οικιστικών συ-
νόλων που συζητήσαµε και στην Επιτροπή.

Εµείς ψηφίζουµε το άρθρο 44, σε σχέση µε το να δοθούν
αυτές οι αρµοδιότητες στις τοπικές εφορίες για παρεµβάσεις ήσ-
σονος σηµασίας, όµως θα πρέπει να υπάρξει µία ασφαλιστική δι-
κλίδα. Έχω στο µυαλό µου ένα συµβάν πρόσφατο στη
Μονεµβάσια. Η τοπική εφορία για κάποιους λόγους συνηγόρησε.
Το αποτέλεσµα είναι ένα εξάµβλωµα. Πού µπορεί ο πολίτης να
παρέµβει και να ζητήσει την συνδροµή της πολιτείας ώστε να
ακυρωθεί η έγκριση που έχει δώσει η τοπική εφορία εάν έχει γίνει
κάποιο λάθος από αυτήν; Πρέπει να υπάρξει µία ασφαλιστική δι-
κλίδα.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Να πάει
στο ΚΑΣ.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ - ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Στο ΚΑΣ δεν µπορείς να πας για
ένα επίχρισµα, για ένα σκαλί, για ένα πατζούρι, ή για ένα πόµολο
που µπορεί να προσβάλει την αισθητική ενός δρόµου. Είναι πολύ
ήσσονος σηµασίας για να πάνε στο ΚΑΣ και πολύ χρονοβόρα η
διαδικασία. Ίσως θα έπρεπε να προβλέψετε πριν το ΚΑΣ, που
είναι δύσκολο και το ξέρετε, να υπήρχε µία δυνατότητα να προ-
σφύγουν σε ένα δευτεροβάθµιο σχήµα.

Ευχαριστώ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Κυρία

Μελά…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κύριε Υπουργέ, µε

συγχωρείτε, θα πρέπει να παίρνετε την άδεια του Προεδρείου
για να µιλήσετε. Εσείς παίρνετε φόρα. Shooting guard είστε!

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ο κύριος Υπουρ-
γός…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Γνωρίζω πολύ καλά
ποιος είναι ο κύριος Ιωαννίδης και ποια είναι η διαδροµή του.
Ουαί και αλίµονό µου αν δεν γνώριζα!

Με αυτήν την παρέµβαση του κυρίου Υπουργού να τον αφή-
σουµε να κλείσει. Εάν υπάρχει κάποιος εκ των συναδέλφων να
τοποθετηθεί, για να κλείσει ο κύριος Υπουργός.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ θα ήθελα το
λόγο, αλλά ας µιλήσει ο κύριος Υπουργός πρώτα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Θα χρειαστεί όµως
έτσι να επανέλθει πάλι.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Το άρθρο

44 αφορά ειδικά δύο πόλεις. Είναι η Κέρκυρα και το Ναύπλιο, τα
οποία έχουν µπει στην Ουνέσκο και δεν µπορεί να πειράξει κα-
νείς ούτε το πόµολο ενός σπιτιού χωρίς έγκριση. Και όλα αυτά
πρέπει να πάνε στο ΚΑΣ. Αυτό δεν µπορεί να γίνει. Στις συγκε-
κριµένες λοιπόν περιοχές υπάρχει πρόβληµα.

Εµείς λέµε για ήσσονος σηµασίας θέµατα, να µπορεί να παίρ-
νει πάλι την άδεια από την Αρχαιολογική Υπηρεσία, δεν λέµε από

κάπου αλλού.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ - ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Θα µπορούσαν να είναι και τα

Μεστά στη Χίο και ο Ανάβατος. Είναι και άλλα οικιστικά σύνολα,
δεν είναι µόνο η Κέρκυρα και το Ναύπλιο. Υπάρχουν και πολλά
άλλα στον τόπο µας, άρα πρέπει να βάλετε µία δικλίδα. Πώς θα
γίνει; Για σας το λέω και για µας όλους δηλαδή.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ο κ. Βενιζέλος έχει
το λόγο.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακολούθησα
µε πολύ µεγάλη προσοχή τη γνήσια φιλεργατική τοποθέτηση του
κ. Ιωαννίδη και αποδέχοµαι αυτά που είπε και τον επαινώ για τη
στάση του, όµως φοβάµαι ότι βρίσκεται σε λάθος Κυβέρνηση.
∆ιότι στο εσωτερικό της Κυβέρνησης αναπτύσσεται ήδη µία ολό-
κληρη επιχειρηµατολογία που στρέφεται κατά των εγγυήσεων
της εργατικής νοµοθεσίας και θεωρεί ότι το πρόβληµα της ελ-
ληνικής οικονοµίας και η µόνη µέθοδος για την αντιµετώπιση της
διεθνούς και εθνικής οικονοµικής κρίσης είναι να περιορίσουµε
τα δικαιώµατα των εργαζοµένων. ∆ηλαδή στην πραγµατικότητα
να «απελευθερώσουµε» ή να «καταστήσουµε πιο ευέλικτη» την
εργασιακή σχέση, ενώ το πρόβληµα είναι τελείως διαφορετικό.
Αυτό που απαιτείται είναι να ενισχύσουµε την πραγµατική οικο-
νοµία, να ενισχύσουµε τη ρευστότητα των επιχειρήσεων, να βοη-
θήσουµε τη µικρή και την πολύ µικρή επιχείρηση και αν πρέπει να
γίνουν παρεµβάσεις και τοµές, αυτές αφορούν τη λειτουργία των
αγορών και την εποπτεία του κράτους φυσικά επί των αγορών
και την προστασία του ανταγωνισµού και την προστασία του κα-
ταναλωτή. Και δεν αφορούν µία αγορά εργασίας που στην Ελ-
λάδα ούτως ή άλλως έχει κρυµµένες όψεις ευελιξίας, γιατί εκτός
από την επίσηµη αγορά εργασίας που δεν την ελέγχει το κράτος
όσο πρέπει να την ελέγξει, υπάρχει µία πολύ µεγάλη ανεπίσηµη
αγορά εργασίας η οποία τροφοδοτείται και από τους µη νόµι-
µους µετανάστες, γιατί δεν έχουµε καµµία µεταναστευτική πολι-
τική.

Παρακολουθήσαµε από τα µέσα ενηµέρωσης τη διαφορά αντι-
λήψεων και αποχρώσεων µεταξύ του κ. Παπαθανασίου και της
κ. Πετραλιά η οποία φαίνεται ότι ως Υπουργός Απασχόλησης
έχει καλύτερη αίσθηση της πραγµατικότητας του τι σηµαίνει µε-
γάλες κατηγορίες εργαζοµένων να βρίσκονται κάτω από την
απειλή της απόλυσης ή του περιορισµού των ωρών και των ηµε-
ρών εργασίας. Ο κ. Παπαθανασίου χωρίς επίγνωση των κοινωνι-
κών δυσκολιών και της κοινωνικής διάστασης της κρίσης
τοποθετείται γύρω από τα θέµατα αυτά.

Έρχοµαι τώρα στα θέµατα που αφορούν το Υπουργείο Πολι-
τισµού και όχι τη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού. Ζήτησα κατ’
επανάληψιν να είναι παρών στη συζήτηση των θεµάτων αυτών ο
Υπουργός Πολιτισµού και χθες, που τον συναντήσαµε στο µου-
σείο της Ακρόπολης κατά την επίσκεψη των συναδέλφων τον πα-
ρακάλεσα να είναι παρών. Επικαλέσθηκε φόρτο εργασίας και
προφανώς µόνο σοβαρή απασχόληση δεν επιτρέπει σ’ έναν
Υπουργό να είναι παρών στη Βουλή από την οποία εξαρτάται και
ενώπιον της οποίας απολογείται. Το αποτέλεσµα είναι να µην
µπορούµε εδώ τώρα να κάνουµε µία ουσιώδη συζήτηση για µια
σειρά από θέµατα, γιατί ο παριστάµενος Υφυπουργός Πολιτι-
σµού για θέµατα αθλητισµού βεβαίως και έχει µία γενική εικόνα
για τον πολιτισµό, αλλά δεν ξέρει και δεν οφείλει να ξέρει τα θέ-
µατα του πολιτισµού σε βάθος.

Έχουµε τώρα µία σειρά από αποσπασµατικές ρυθµίσεις. Ο κ.
Βουλγαράκης ως Υπουργός Πολιτισµού σήκωσε δικαίως τη «ση-
µαία» της καταπολέµησης της αρχαιοκαπηλίας. Τώρα διορθώ-
νονται οι διατάξεις που θέσπισε εκείνος πριν από λίγο καιρό. Ο
ίδιος ο κ. Βουλγαράκης έφερε ένα νοµοσχέδιο –και το διατυ-
µπάνισε- για τη χορηγία. Του είχα υποδείξει πολλές διορθώσεις
και τους κινδύνους που έκρυβαν εκείνες οι διατάξεις όπως: γρα-
φειοκρατία, δυσκολία, αδυναµία εφαρµογής.

Έρχεται τώρα το νοµοσχέδιο και τροποποιεί τις διατάξεις του
πρόσφατου νόµου περί χορηγιών. Εισάγεται τροποποίηση του
αρχαιολογικού νόµου που ψηφίστηκε εδώ, µε εισήγησή µου, επί
Υπουργίας µου, απ’ όλες τις πτέρυγες, γιατί δέχτηκα να συζητή-
σουµε έναν κώδικα άρθρο-άρθρο προκειµένου να πείθονται όλοι
για την ορθότητα των ρυθµίσεων και να συµβάλουν όλοι στη βελ-
τίωση των ρυθµίσεων. ∆εν ξέρω αν αυτό που γίνεται είναι σωστό
ή λάθος, όµως διασπά τη συστηµατικότητα ενός νοµοθετήµατος
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που έχει θεσµικό και διαχρονικό χαρακτήρα και επαινέθηκε από
ευρύτατο φάσµα πολιτικών δυνάµεων και έχει τύχει πολύ καλής
υποδοχής από τη νοµολογία και την επιστήµη και την αρχαιολο-
γική και τη νοµική.

Υπάρχει το θέµα που έθεσε η κ. Μέλα για τα οικιστικά σύνολα,
για την προστασία των νεοτέρων µνηµείων ή ακόµα και των µε-
ταβυζαντινών µνηµείων, γιατί υπάρχουν ενεργοί οικισµοί όπου
έχουµε έντονα βυζαντινά και µεταβυζαντινά χαρακτηριστικά. ∆εν
µπορούµε να συνεννοηθούµε εδώ για το πώς πρέπει να γίνει δη-
µιουργική και αποτελεσµατική η ρύθµιση αυτή.

Τροποποιούνται διατάξεις για το Μουσείο της Ακρόπολης και
ήταν µία ευκαιρία να συζητήσουµε εδώ για το Μουσείο της Ακρό-
πολης και για την πολιτική επιστροφής των µαρµάρων. Θεωρώ
ότι είναι λάθος το γεγονός ότι η Βουλή των Ελλήνων, για παρά-
δειγµα, δεν συζήτησε, µε αφορµή την πρόταση που επανέλαβα
και δηµόσια µετά τα εγκαίνια του Μουσείου, για το πώς πρέπει να
συγκροτηθεί η εθνική, αλλά και η οικουµενική πολιτική για τη
διεκδίκηση της επιστροφής των γλυπτών του Παρθενώνα.

Πώς φανταστήκαµε το Μουσείο αυτό για το οποίο αγωνιστή-
καµε; «Φτύσαµε αίµα» προκειµένου να χωροθετηθεί, να αδειο-
δοτηθεί, να θεµελιωθεί και να αρχίσει να ανεγείρεται το µουσείο
αυτό µε την εξαιρετική µελέτη των Τσουµί και Φωτιάδη. Τι είχε
σκεφθεί η Μελίνα, τι είχαµε σκεφθεί όλοι; Ότι θα έχουµε έτσι ένα
απτό, αποστοµωτικό επιχείρηµα υπέρ της ανάγκης επιστροφής
των µαρµάρων και ενοποίησής τους στο φυσικό τους χώρο κάτω
από το βράχο της Ακρόπολης. Ως Υπουργός είχα εφαρµόσει µία
συστηµατική πολιτική. ∆εν ασχολήθηκα ποτέ µε µία νοµική ή νο-
µικιστική προσέγγιση του θέµατος. Μιλούσαµε πάντα στο όνοµα
της ακεραιότητας του µνηµείου, στο όνοµα της οικουµενικότη-
τας του Παρθενώνα. Είναι αδιέξοδο να συζητά κανείς νοµικά µε
το Βρετανικό Μουσείο και τους διοικούντες το Βρετανικό Μου-
σείο. Το ζήτηµα είναι να έλθουν τα µάρµαρα εδώ κι ας θεωρεί το
Βρετανικό Μουσείο ότι ιδρύει δικό του παράρτηµα µέσα στο
Μουσείο της Ακρόπολης και ας θέσει και τη δική του υπογραφή
στην ενιαία έκθεση των γλυπτών του Παρθενώνα.

Πρέπει ο Πρόεδρος της ∆ηµοκρατίας και η Βουλή των Ελλή-
νων µε επικεφαλής τον Πρόεδρό της να αναλάβουν τώρα την
πρωτοβουλία συγκρότησης µιας µεγάλης διεθνούς επιτροπής.
Στη «βράση κολλάει το σίδερο», όχι όταν καταστεί ρουτίνα η
ύπαρξη δύο µεγάλων µουσείων που µοιράζονται τα διαµελισµένα
µάρµαρα, αλλά τώρα, τους κρίσιµους αυτούς µήνες. Με τη συµ-
µετοχή της βρετανικής επιτροπής για την επιστροφή των µαρ-
µάρων και όλων των άλλων επιτροπών, της αµερικανικής, της
αυστραλιανής κ.λπ.. Πρέπει να ανοίξουµε τον πόλεµο στο διαδί-
κτυο µε επιχειρήµατα όχι εθνικιστικά, όχι νοµικά, αλλά οικουµε-
νικά. Πρέπει βεβαίως όλα αυτά να τα οργανώσουµε µέσα σε
κλίµα συναίνεσης κι όχι µέσα σ’ ένα κλίµα µικροκοµµατικής προ-
σπάθειας άντλησης ωφεληµάτων ή σύνδεσης ονοµάτων µε το
Μουσείο της Ακρόπολης.

Το Μεσαίωνα κανένας τεχνίτης και κανένας αρχιτέκτονας δεν
άφηνε το όνοµά του στα µεγάλα έργα, στους µεγάλους ναούς,
στις µεγάλες γέφυρες. Αλλά η ιστορία καταγράφει την αλήθεια
και ξέρει ποιος έκανε τι και ποιος δεν έκανε και ποιος παρεµπό-
δισε και ποιος µετά µετάνιωσε. Αλλά και η µετάνοια είναι δεκτή
και πρέπει να συγχωρείται όποιος αντιλαµβάνεται το λάθος του.
Αυτά τα θέµατα είναι τεραστίων διαστάσεων και δυστυχώς δεν
µπορούµε να τα συζητήσουµε σήµερα και να καταλήξουµε σε
οµόφωνες, ει δυνατόν, αποφάσεις µέσα στη Βουλή.

Παρακαλώ πάρα πολύ, κύριε Πρόεδρε, να διαβιβάσετε την
πρόταση αυτή στον Πρόεδρο της Βουλής κατά το µέτρο που
αφορά τη Βουλή και ο κύριος Υφυπουργός θα τα διαβιβάσει
αυτά στον Υπουργό Πολιτισµού και στο Υπουργικό Συµβούλιο,
διότι πρέπει να διαχειριζόµαστε επωφελώς τον ιστορικό χρόνο
της χώρας.

Έχουµε πει κατ’ επανάληψιν –δεν θέλω να κάνω συµβατική
αντιπολίτευση- ότι τελειώνει ο πολιτικός χρόνος της Κυβέρνη-
σης. Έχει στενέψει απελπιστικά ο πολιτικός ορίζοντας της Κυ-
βέρνησης, αλλά πρέπει να µη «ροκανίζουµε» τον ιστορικό χρόνο
της χώρας και πρέπει να εκπέµπουµε µηνύµατα συναίνεσης και
ανάτασης. Αλλιώς θα αφήσουµε τη χώρα να «βουλιάξει» στη συ-
ζήτηση για τα σκάνδαλα, για τη σήψη, για την καταρράκωση της
δηµόσιας ηθικής. Θα συζητάµε συνεχώς για το πολιτικό χρήµα,

θα συζητάµε συνεχώς για τις γνωστές υποθέσεις οι οποίες τα-
λανίζουν την κοινωνία µας και το δηµόσιο βίο εδώ και χρόνια.
Υπάρχουν όµως εγγυήσεις και προτάσεις. Προτείναµε στην Επι-
τροπή Θεσµών και ∆ιαφάνειας τι πρέπει να γίνει για την ευθύνη
των Υπουργών. Τι πρέπει να γίνει σε σχέση µε τη χρηµατοδότηση
των πολιτικών κοµµάτων. Τι πρέπει να γίνει σε σχέση µε τη δια-
φάνεια στα µέσα ενηµέρωσης και τη βιωσιµότητα των µέσων ενη-
µέρωσης και των θέσεων εργασίας. Τι πρέπει να γίνει σε σχέση
µε τη δικαιοσύνη και τη διαδικασία επιλογής των δικαστικών λει-
τουργών που καταλαµβάνουν τις κορυφαίες θέσεις.

Υπάρχουν διαδικασίες, υπάρχουν προτάσεις, υπάρχουν δυνα-
τότητες και, δυστυχώς, η Κυβέρνηση όλα αυτά τα αγνοεί διότι
έχει αποκτήσει πια µια εσωστρέφεια που δεν µπορεί να ξεπερά-
σει. ∆ιότι το ένστικτο απλής επιβίωσης είναι αυτό που την καθο-
δηγεί και αυτό δεν της επιτρέπει καµµία νέα πρωτοβουλία,
καµµία νέα ιδέα, καµµία έκλαµψη διότι τώρα µόνο µε κάποια
έκλαµψη µπορεί να κινηθεί η Κυβέρνηση, αλλά δεν το βλέπω
διότι αυτό δεν είναι κάτι που έρχεται κατά παραγγελία και πέ-
ρασε η εποχή των θαυµάτων.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ-ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Μια διόρθωση θέλω να κάνω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Έχει ζητήσει το

λόγο η κ. Αµανατίδου. Ορίστε, κυρία Αµανατίδου.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-

δρε.
Θα ήθελα να πω ότι είχαµε µια θετική εξέλιξη στο νοµοσχέδιο

για τους Μεσογειακούς Αγώνες διότι από τις πολλές πιέσεις που
δέχθηκε ο Υπουργός έχει αφαιρέσει τα άρθρα 42 και 43 του Ελ-
ληνικού. Ήµασταν αντίθετοι και σθεναρά παλέψαµε. Όχι µόνο
τώρα. Ήµασταν δίπλα και στον δήµαρχο όταν µαζί µε το ∆ικη-
γορικό Σύλλογο πήγε το θέµα στο Συµβούλιο της Επικρατείας
για την αίτηση ακύρωσης που έπρεπε να είχε γίνει. Έτσι θεω-
ρούµε ότι κάνατε, κύριε Υπουργέ, ένα θετικό βήµα σήµερα.

Όµως –και θέλει µια προσοχή εδώ- πιστεύω να µην επανέλ-
θετε σε κάποιο άλλο νοµοσχέδιο, ειδικά τώρα που έχουµε Τµή-
µατα διακοπών. Αυτά βλέπουµε ότι έρχονται και παρέρχονται.
Όπως ήταν ο λιθάνθρακας που είχε σταµατήσει και ξαφνικά
παίρνει τώρα το αυτί µας κάτι για επαναφορά του λιθάνθρακα.
Άρα ας είµαστε υποψιασµένοι εµείς ως Αντιπολίτευση αλλά και
εσείς να είστε υποψιασµένοι ότι κρίνεστε από όλα όσα έχετε
κάνει. Να περάσω λίγο στις τροπολογίες που έχετε καταθέσει,
στην 613 για τις παραχωρήσεις και τα έσοδα του Μουσείου της
Ακρόπολης. Είµαστε αντίθετοι για ένα λόγο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ-ΕΥΑ ΜΕΛΑ: …(δεν ακούστηκε)
ΛΙΤΣΑ ΑΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Μετά θα συζητηθεί; Συγ-

γνώµη, καθυστέρησα. Χωριστά συζητιούνται; Μία-µία, κύριε Πρό-
εδρε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Όλες µαζί οι τρο-
πολογίες συζητιούνται και κλείνουµε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ-ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Η 613 συζητείται µετά;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Θα µιλήσετε και

εσείς µετά, κυρία Μελά. Τώρα µιλάει η συνάδελφός σας.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Να πω τότε για την αρ-

χαιοκαπηλία, για την τροπολογία 614. Η αναγκαιότητα της στε-
λέχωσης είναι σωστή. Όµως η διαδικασία µε υπουργική
απόφαση µας βρίσκει αντίθετους γιατί αφήνει περιθώρια ανεξέ-
λεγκτης εφαρµογής και εµείς το θεωρούµε ένα γενικότερο πο-
λιτικό ζήτηµα.

Θα περάσω λίγο στην 627. Είναι µια τροπολογία που περιέχει
3 διαφορετικά πράγµατα. Τα δυο από τα τρία, το β’ και το γ’, µας
βρίσκει σύµφωνους. Το α’ όµως όχι. Και θα πρέπει να αποφασί-
σει η Ελληνική Βουλή και τα Υπουργεία όταν καταθέτουν τροπο-
λογίες να µην φέρνουν τρία πράγµατα σε ένα.

Το πρώτο είναι για την ΕΥ∆Ε. Εµείς διαφωνούµε να γίνει µια
ακόµη ειδική υπηρεσία έξω από την Γενική Γραµµατεία Αθλητι-
σµού. Γι’ αυτό καταψηφίζουµε την παράγραφο α’. Όµως στην β’
υπάρχουν οι αθλητικές εγκαταστάσεις της Μίκρας του ∆ήµου
Καλαµαριάς και θέλετε να χωροθετήσετε το εργοµετρικό κέντρο,
το οποίο δεν υπάρχει στην βόρεια Ελλάδα. Μας βρίσκει θετικούς.
∆εν θα πω τώρα για τους όρους δόµησης. Αυτά φαίνονται στην
πορεία. Όµως λέµε ότι είναι σε µια θετική κατεύθυνση γιατί το
χρειάζεται γενικότερα η βόρεια Ελλάδα από την στιγµή που
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υπάρχει µόνο ένα στην Αθήνα.
Το γ’ που µιλάει για τους αθλητές που σηµειώνουν δεύτερη

και τρίτη νίκη στους Πανελλήνιους Μαθητικούς και Σχολικούς
Αγώνες. Εδώ, κύριε Υπουργέ, κάνετε και µια υποχώρηση. Εµείς
είχαµε δηλώσει και σε προηγούµενη συζήτηση ότι είµαστε υπέρ
του εξορθολογισµού του συστήµατος παροχών και έπρεπε να
υπάρξει σε αυτό το σηµείο εξορθολογισµός των κριτηρίων και
των ευεργετηµάτων. ∆εν απορρίπτουµε φυσικά τη νέα ρύθµιση
αλλά τα όποια ευεργετήµατα πρέπει να αξιοποιούνται απ’ όσους,
πραγµατικά, τα δικαιούνται και να µην δηµιουργηθεί πάλι µια
«βιοµηχανία» νικών. Να λειτουργήσει ένας αυστηρός ελεγκτικός
µηχανισµός για να αποτραπούν τα αρνητικά φαινόµενα του πα-
ρελθόντος που, αν θέλετε, προσβάλλουν και αυτούς που έχουν
κατακτήσει το δικαίωµα να αξιοποιήσουν τις δυνατότητες που
τους δίνει η πολιτεία µετά από µια αθλητική επιτυχία. Τώρα µας
φέρνετε σε µια πολύ δύσκολη θέση και έτσι µε την πρώτη παρά-
γραφο, µε την ΕΥ∆Ε, αναγκαζόµαστε εµείς να πούµε γενικά όχι
σε µια τροπολογία που έχει δύο…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Μου επι-
τρέπετε;

ΛΙΤΣΑ ΑΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Βεβαίως. Κύριε Πρόε-
δρε, επιτρέπω σήµερα στον κύριο Υπουργό να µιλήσει.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Η ΕΥ∆Ε
έχει είκοσι δύο µελέτες. Είναι πολλές οι µελέτες. Και είναι δύ-
σκολο να προλάβει µέσα στα χρονικά όρια που έχουµε, για να
µην φτάσουµε σε ειδικές καταστάσεις που απεχθάνοµαι. Ήδη
έχω διαβάσει στην επιτροπή, δια µέσω του γενικού διευθυντού,
ποια είναι τα προβλήµατα και ότι, ήδη, θα κάνουµε µια πρό-
σκληση ενδιαφέροντος για να µπορέσουµε να έχουµε µελέτες
στα τέσσερα µεγάλα αυτά έργα που έχουµε όπως είναι η Κάρλα,
ο Ιστιοπλοϊκός Όµιλος -έχουµε και ένα πρόβληµα ως προς το σε
ποιον ανήκει η γη- ο Ιππικός Όµιλος. Αυτά όλα χρειάζονται µε-
λέτες.

Εµείς θέλουµε να βοηθήσουµε την υπηρεσία, όχι να αποδυ-
ναµώσουµε την υπηρεσία. Γι’ αυτό ακριβώς αυτή η ΕΥ∆Ε είναι
αποκλειστικά και µόνο Μεσογειακών Αγώνων. Θα δώσουµε συ-
γκεκριµένα µια µελέτη, θα κάνει αυτό και θα τελειώνει. ∆εν έχει
καµµία άλλη σχέση µε όλα τα άλλα. Θα υπάρξει αποκλειστικά για
να είµαστε εντάξει στα χρονικά όρια που έχουµε. Εσείς θα το
κρίνετε.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Να κάνω µία ερώτηση
µόνο, κύριε Πρόεδρε, αν µου επιτρέπετε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): ∆εν διεξάγεται έτσι
συζήτηση. Ολοκληρώστε και θα απαντήσει ο Υπουργός στο
τέλος. Έχω κρατήσει το χρόνο σας. Ολοκληρώστε.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Τη Γενική Γραµµατεία
Ολυµπιακής Αξιοποίησης είχατε δεσµευθεί ότι θα την είχατε κα-
ταργήσει. ∆εν την έχετε καταργήσει. Και πάτε τώρα να δηµιουρ-
γήσετε µια άλλη επιτροπή για τα δηµόσια έργα όπως είπατε.
Όµως θεωρούµε ότι θα πρέπει αυτό να είναι κάτω από την Γενική
Γραµµατεία Αθλητισµού και δεν µπορεί να γίνεται επικάλυψη
ρόλων, αρµοδιοτήτων και υπηρεσιών. Αυτή είναι η δική µας
άποψη, κύριε Υπουργέ. Και δυστυχώς µας φέρνετε στη δύσκολη
θέση να καταψηφίσουµε, λόγω του α’, όλη την τροπολογία. Άλλη
φορά να τα φέρνετε ξέχωρα το ένα από το άλλο.

Όσον αφορά στις δικές µας τροπολογίες, έχουµε καταθέσει
µία πλειάδα τροπολογιών. Ειδικά η µία είναι πολύ σηµαντική γιατί
µιλάει για την εµπορευµατοποίηση των συλλόγων του ποδο-
σφαίρου είτε αυτά είναι ερασιτεχνικά είτε είναι επαγγελµατικά.

Εµείς ζητούµε «οι ποδοσφαιρικές οµάδες να µπορούν να επι-
λέγουν την µορφή της Ποδοσφαιρικής Ανώνυµης Εταιρείας
(ΠΑΕ) ή του Τµήµατος Αµειβόµενων Ποδοσφαιριστών (ΤΑΠ) ή
του Ερασιτεχνικού Αθλητικού Σωµατείου ή της Εταιρείας Λαϊκής
Βάσης. Η όποια νοµική µορφή επιλεγεί, ασκεί διοίκηση και έχει
την ευθύνη της συµµετοχής της οµάδας στα εθνικά πρωταθλή-
µατα και τις διεθνείς διοργανώσεις χωρίς να υφίσταται καµµιά
ποινή αποβολής από τις διοργανώσεις αυτές σε περίπτωση µη
µετατροπής σε ανώνυµη εταιρεία, η οποία ανεξαρτήτως της µορ-
φής που επιλέγεται, δεν απαλλάσσεται από τις υποχρεώσεις της
έναντι των θεσµικών οικονοµικών, διοικητικών και αθλητικών
αρχών καθώς επίσης και από τις συµβατικές της υποχρεώσεις
έναντι των εργαζοµένων αθλητών και προπονητών συµπεριλαµ-

βανοµένων των ασφαλιστικών και άλλων εργασιακών θεµάτων».
Εµείς θεωρούµε ότι πρέπει να µπει ως άρθρο ότι: «οι διατάξεις
του παρόντος εφαρµόζονται αναλόγως και για τις Καλαθοσφαι-
ρικές Ανώνυµες Εταιρείες (ΚΑΕ), τα Τµήµατα Αµειβόµενων Κα-
λοσφαιριστών, τα ΤΑΚ και τα Τµήµατα Αµειβόµενων Πετοσφαιριστών
και εν γένει στα αθλήµατα της Καλαθοσφαίρισης και της Πετο-
σφαίρισης».

Οι άλλες όλες τροπολογίες έχουν να κάνουν πάλι µε θέµατα
του Υπουργείου Πολιτισµού. Έχουν να κάνουν µε την λειτουργία
του βρεφονηπιακού σταθµού Υπαλλήλων Υπουργείου Πολιτι-
σµού. Έχει την ευθύνη το Ταµείο Αλληλοβοήθειας Υπαλλήλων
του Υπουργείου. Είναι δυο τροπολογίες, η µια συνδεδεµένη µε
την άλλη και θα πρέπει να δείτε το θέµα, κύριε Υπουργέ.

Θα πρέπει στις σχολικές εγκαταστάσεις να έχουµε προβλέψει
τις αθλητικές υποδοµές είτε αυτές είναι στην πρωτοβάθµια είτε
στην δευτεροβάθµια είτε στην τριτοβάθµια εκπαίδευση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Να έχουµε συµµετοχή εκπροσώπων των εργαζοµένων σε συµ-
βούλια, επιτροπές και οµάδες εργασίας, που λειτουργούν στο
Υπουργείο Πολιτισµού, για την εύρυθµη λειτουργία και για τα ερ-
γασιακά δικαιώµατα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Πρέπει να ολοκλη-
ρώσετε, κυρία συνάδελφε.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ – ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Τελειώνω, κύριε Πρό-
εδρε.

Μιλάµε για τους εργαζόµενους στο Εθνικό Θέατρο, στο Κρα-
τικό Θέατρο βορείου Ελλάδας και στη Λυρική Σκηνή, που θα πρέ-
πει, χωρίς εξαίρεση, να εργάζονται πέντε µέρες την εβδοµάδα
και να αµείβονται γι’ αυτή την πλήρη εργασίας τους µε το νόµιµο
µισθό τους και όχι να δουλεύουν επτά ηµέρες.

Θα αναφερθώ και σε άλλες δύο τροπολογίες, κύριε Πρόεδρε,
αν µου επιτρέπετε.

Θα έπρεπε οι συµβασιούχοι του Υπουργείου Πολιτισµού και οι
εργαζόµενοι, που καλύπτουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες, να
έχουν διαδοχικές συµβάσεις χωρίς τη µεσολάβηση τρίµηνης δια-
κοπής, για να µην έχουµε εργαζόµενους δύο ταχυτήτων.

Όσον αφορά τους υπαλλήλους της Γενικής Γραµµατείας
Αθλητισµού που υπηρετούν µε συµβάσεις µιας µέρας στον
ΟΠΑΠ, εµείς θεωρούµε ότι θα πρέπει να παρατείνεται για τις
ανάγκες διεξαγωγής και των χειµερινών αθλητικών διοργανώ-
σεων.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ευχαριστούµε,
κυρία συνάδελφε.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ – ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε, αλλά καταλαβαίνετε ότι είναι πάρα πολλές οι τροπο-
λογίες…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Καταλαβαίνω πάρα
πολύ καλά. Καταλαβαίνω ότι σας έδωσα τρία, τέσσερα λεπτά επι-
πλέον.

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ – ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Ναι, κύριε Πρόεδρε,
αλλά είχα πολύ σοβαρή δουλειά…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Παρακαλώ. Τελει-
ώσατε.

Η κ. Μελά έχει το λόγο και θα κλείσει ο κύριος Υπουργός.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ – ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: …και δεν ήµουν πιο

µπροστά.
Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Τελειώσατε επιτέ-

λους, κυρία Αµµανατίδου.
Η κ. Μελά έχει το λόγο για πέντε λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ-ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Κύριε Πρόεδρε, δεν µιλάµε για την

τροπολογία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ζητήσατε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): ∆εν τελει-

ώσαµε; Πότε θα µπούµε στην τροπολογία;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κυρία Μελά, σας

παρακαλώ, ό,τι είναι να πείτε, θα το πείτε εδώ στην τροπολογία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ-ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Κύριε Πρόεδρε, όταν ξεκίνησε η συ-

ζήτηση, πήραµε απόφαση η τροπολογία µε γενικό αριθµό 613 να
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συζητηθεί…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Κυρία Μελά, εγώ

διευθύνω τη συζήτηση. Έχετε µιλήσει τρεις φορές από την ώρα
που βρίσκοµαι εγώ στην Έδρα.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ-ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Κύριε Πρόεδρε, είµαι Κοινοβουλευ-
τική Εκπρόσωπος…

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Παρακαλώ. Όταν
µιλάω δεν µπορείτε να µιλάτε κι εσείς! Σας παρακαλώ!

Σας παρακαλώ να αναφερθείτε στην τροπολογία για την οποία
ζητήσατε ξεχωριστή συζήτηση. Κάντε το, αν έχετε την καλοσύνη,
διότι µετά δεν θα έχετε δικαίωµα να πάρετε το λόγο. Θα κλείσει
η συζήτηση µε τον κύριο Υπουργό.

Σας µηδενίζω το χρόνο και τον ξεκινάω από την αρχή.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ-ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Εγώ ήθελα να ζητήσω το λόγο σαν

Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος, που βάσει του Κανονισµού είχα
το δικαίωµα, να πω ότι ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
ΠΑΣΟΚ κ. Βενιζέλος, είπε ότι οµόφωνα είχε ψηφιστεί ο αρχαιο-
λογικός νόµος, κάτι που δεν αληθεύει. Και οφείλατε να µου δώ-
σετε το λόγο, κύριε Πρόεδρε, γι’ αυτό. Συγγνώµη.

Εν πάση περιπτώσει, έρχοµαι στην τροπολογία µε γενικό
αριθµό 613.

Πρόκειται για το Μουσείο Ακρόπολης. Υπάρχει ένα ζήτηµα
πολύ σοβαρό όταν µιλάµε για το Μουσείο της Ακρόπολης. Πραγ-
µατικά, θα ήθελα να είναι εδώ ο κύριος Υπουργός. Θεωρώ εξαι-
ρετική την παρουσία του κ. Ιωαννίδη, αλλά θεωρώ ότι το Μουσείο
της Ακρόπολης ως θέµα θα έπρεπε να έχει εδώ όλη την πολιτική
ηγεσία του Υπουργείου Πολιτισµού.

Τίνος είναι η πολιτιστική κληρονοµιά; Ένα τεράστιο ζήτηµα.
Είναι η προσωπική περιουσία της πολιτικής ηγεσίας; Είναι η προ-
σωπική περιουσία ενός νοµικού προσώπου ή ενός διευθυντή ή
ενός διοικητικού συµβουλίου; Η πολιτιστική κληρονοµιά που είναι
η συνείδηση του λαού µας, η εξέλιξή του µέσα στο χρόνο, η ιστο-
ρική µνήµη ανήκει σε όλο το λαό. ∆εν ανήκει ούτε στην Κυβέρ-
νηση ούτε στην Αντιπολίτευση ούτε σε νοµικά πρόσωπα ούτε σε
κανέναν. Ανήκει στο σύνολο του ελληνικού λαού.

Από αυτή την άποψη –και το είχαµε πει- φτιάξατε ένα νόµο,
τον 3711/2008, ξεκοµµένο από την Αρχαιολογική Υπηρεσία.
Πρώτο βήµα σε µία πορεία ιδιωτικοποίησης του Μουσείου της
Ακρόπολης. Και το είχαµε τονίσει τότε στη συζήτηση στην επι-
τροπή και στην Ολοµέλεια. ∆εν είναι ένα οποιοδήποτε µουσείο το
Μουσείο της Ακρόπολης για να το συνδέετε µε το Λούβρο, µε το
Βρετανικό Μουσείο, µε οτιδήποτε το συνδέσατε τότε σαν πολι-
τική ηγεσία, όχι εσείς προσωπικά.

Το Μουσείο της Ακρόπολης είναι δεµένο µε τον Ιερό Βράχο,
είναι δεµένο µε αυτά τα ευρήµατα που ο Ιερός Βράχος µας δίνει.
Είναι δεµένο µε την ανασκαφή, µε την ανάδειξη, µε την ιστορική
κατάταξη και µε την παρουσίαση στην κοινωνία.

Είχαµε, επίσης, επισηµάνει ότι αργά ή γρήγορα –και υπάρχει
στα Πρακτικά- θα φέρνατε νόµο, θα φέρνατε τροπολογίες για να
διασφαλίσετε τη λειτουργία του Μουσείου σαν νοµικού προσώ-
που χωριστού και ξεκοµµένου από την Αρχαιολογική Υπηρεσία
µε ιδιωτικοοικονοµικά κριτήρια. Και δυστυχώς το Κοµµουνιστικό
Κόµµα της Ελλάδας επαληθεύεται.

Με την τροπολογία που φέρνετε ενισχύετε τον εµπορευµατικό
του χαρακτήρα. Τι θα κάνετε εκεί; Θα κάνετε δεξιώσεις; Θα κά-
νετε αυτό που είχε κάνει παλαιότερα η προηγούµενη κυβέρνηση,
να νοικιάσει τη Στοά του Αττάλου στη «VODAFONE» ή το Ηρώ-
δειο στον Κάλβιν Κλάιν ή την Ακρόπολη για να κάνει διαφήµιση
η «SIEMENS»; Να τα θυµίσω. ∆εν είναι πολύ παλιά αυτά. Μετά το
2000 έγιναν όλα αυτά. Όσα αναχαιτίστηκαν, αναχαιτίστηκαν µε
την παρέµβαση του κινήµατος των καλλιτεχνών.

Παραχωρείτε κατ’ αποκλειστικότητα τα δικαιώµατα από την
αξιοποίηση, όπως λέτε, και εκµετάλλευση –µία λέξη που δεν θα
έπρεπε να χρησιµοποιείται όταν µιλάµε για πολιτιστική κληρονο-
µιά- στο νοµικό πρόσωπο, έξω από την Αρχαιολογική Υπηρεσία.
∆ηλαδή, αντί να πηγαίνουν τα χρήµατα από τα όποια αντίγραφα
δίδονται στις προθήκες του Μουσείου στην Αρχαιολογική Υπη-
ρεσία συνολικά, θα πηγαίνουν στο ίδιο το νοµικό πρόσωπο. Στην
ουσία στερείτε το έργο της Αρχαιολογικής Υπηρεσίας από τα
έσοδα του µεγαλύτερου Μουσείου της χώρας. ∆ιότι ξέρετε πολύ
καλά –το είχαµε πει και στην επιτροπή- ότι δύο, τρία από τα πολύ
µεγάλα µουσεία της χώρας, µεταξύ των οποίων είναι και το Μου-

σείο της Ακρόπολης, τροφοδοτούν την ανασκαφή και την επι-
βίωση των µικρότερων µουσείων. Και αυτά τα σκοτώνετε αυτή
τη στιγµή µε αυτή την τροπολογία.

Επίσης, µιλάτε για ένα αυτοτελές γραφείο, υπαγόµενο στον
Πρόεδρο του ∆ιοικητικού Συµβουλίου, που η πρόσληψη θα γίνε-
ται είτε µε απόσπαση είτε µε επιλογή –επιλογή ίσον ρουσφέτι-
χωρίς αντικειµενικά κριτήρια. Είµαστε κάθετα αντίθετοι.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Επίσης, ένα ζήτηµα, κύριε Πρόεδρε -και παρακαλώ την ανοχή
σας- είναι το ζήτηµα των αντιγράφων, που λέει µέσα η τροπολο-
γία ότι θα έχει δικαίωµα το νοµικό πρόσωπο να κάνει αντίγραφα
ή να αναθέτει σε τρίτους.

Θα πω ότι κατ’ αρχάς ο Ν. 2557/1997 αποψίλωσε το Ταµείο
Αρχαιολογικών Πόρων από την υποχρέωση και τη δυνατότητα
να έχει την αποκλειστικότητα στα αντίγραφα αρχαιοτήτων. Ποιοι
θα κάνουν τώρα τα αντίγραφα; Προφανώς εργολάβοι.

Θα πω ένα απλό παράδειγµα. Το Ταµείο Αρχαιολογικών
Πόρων µέχρι το 1997 είχε µία µεγάλη και σοβαρή υπηρεσία από
ειδικευµένο καλλιτεχνικό προσωπικό που µε επιστηµονικά εχέγ-
γυα έκανε τα αντίγραφα. Θα ήθελα λίγο την προσοχή, κύριε
Υπουργέ, γιατί είναι πολύ σοβαρό.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Σας
ακούω.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ-ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Στη συνέχεια το συγκεκριµένο καλ-
λιτεχνικό εργαστήριο του ΤΑΠΑ, που τροφοδοτούσε όλη την Ελ-
λάδα, αποψιλώθηκε από προσωπικό. Κάποιοι πήραν συντάξεις.
Προσλήψεις δεν έγιναν. Σήµερα έρχεστε να νοµοθετήσετε, το να
δίνονται αυτά τα αντίγραφα και σε εργολάβους, σε τρίτους, κα-
ταπατώντας και τον ίδιο το νόµο 1218/1981 του κράτους, που
λέει ότι µόνο µέλη του Επιµελητηρίου µπορούν να αναλαµβάνουν
για λογαριασµό του ∆ηµοσίου καλλιτεχνικές εργασίες.

Έτσι, λοιπόν, εµείς θεωρούµε ότι µε το «…τρίτοι και κατ’ εντο-
λήν του…», που θα µπορούν να αναλαµβάνουν τα γραφεία, βά-
ζετε µέσα τους εργολάβους να έχουν δοσοληψίες µε το
διοικητικό συµβούλιο µε µη διαφανείς διαδικασίες. Έτσι, λοιπόν,
οι τεχνίτες, οι γλύπτες θα δουλεύουν στους εργολάβους και στις
εταιρείες είτε µισθωτοί είτε µε µαύρη εργασία.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Πού το
λέει αυτό;

ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Θα σας πω σε ποια παράγραφο είναι. Είναι στο
σηµείο δύο (2): «…στα εργαστήρια, τα οποία µπορεί να δηµι-
ουργήσει το ίδιο, είτε τρίτοι κατ’ εντολήν του…» Το λέτε.

Τελειώνοντας, στο εδάφιο 4 λέτε ότι κάθε είδους δικαιώµατα
από την αξιοποίηση και εκµετάλλευση των εκθεµάτων του Μου-
σείου, των σλάιτς κ.λπ., παραχωρούνται κατ’ αποκλειστικότητα
στο νοµικό πρόσωπο. Πιστεύουµε –και το τονίζω αυτό- ότι στην
ουσία βάζετε µία ταφόπλακα στα µικρότερα µουσεία. Στερείτε
το ∆ηµόσιο από ένα τεράστιο έσοδο υπέρ ενός µουσείου το
οποίο θα γίνει υδροκέφαλο. Είναι αποσχισµένο από την επιστη-
µονική κοινότητα, που γεννάει, αν θέλετε, τη µελέτη πάνω στα
ευρήµατα του Βράχου.

Ποιο είναι –και κλείνω µε αυτό- το επόµενο βήµα; Το επόµενο
βήµα είναι –και εύχοµαι να διαψευστούµε σαν Κοµµουνιστικό
Κόµµα Ελλάδας- να φέρετε µία ακόµα τροπολογία που να λέει
ότι το κάνετε και ιδιωτικού δικαίου, διότι όλες αυτές οι λειτουρ-
γίες, τα αναψυκτήρια, τα µπαράκια και όλα αυτά που προβλέ-
πετε να κάνετε, δεν θα µπορούν να λειτουργήσουν µέσα σε ένα
Νοµικό Πρόσωπο ∆ηµοσίου ∆ικαίου.

Καλούµε τον ελληνικό λαό να αντισταθεί και να υπερασπιστεί
την πολιτιστική του κληρονοµιά.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Θα κλείσουµε µε

τον κύριο Υπουργό.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Μπο-

ρούµε να σβήσουµε κάποιες λέξεις που εµένα µε ενοχλούν, τη
λέξη «εκµετάλλευση» και τη λέξη «εκδηλώσεις».

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Παρακαλώ να τα
δώσετε για τα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός κ. Ιωάννης Ιωαννίδης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες νοµοτεχνικές βελ-

780 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)



τιώσεις, οι οποίες έχουν ως εξής:
«ΝΟΜΟΤΕΧΝΙΚΗ ΒΕΛΤΙΩΣΗ ΣΤΗ ΜΕ ΓΕΝ. ΑΡΙΘΜΟ 613 ΚΑΙ

ΕΙ∆ΙΚΟ 28 ΠΡΟΣΘΗΚΗ-ΤΡΟΠΟΛΟΓΙΑ ΣΤΟ ΣΧΕ∆ΙΟ ΝΟΜΟΥ
«ΟΡΓΑΝΩΤΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ ΜΕΣΟΓΕΙΑΚΩΝ ΑΓΩΝΩΝ- ΒΟΛΟΣ
2013 ΚΑΙ ΑΛΛΕΣ ∆ΙΑΤΑΞΕΙΣ»

1. Στην παράγραφο 2 του µόνου άρθρου αυτής και στους 5,6
στίχους αυτής, η φράση «ή κατ’ εντολή του» καταργείται.

2. Στην παράγραφο 3 του µόνου άρθρου αυτής και στον 1
στίχο οι λέξεις: «εκδηλώσεις» και «εκµετάλλευση» καταργούνται
και στον 5ο στίχο της ιδίας παραγράφου η λέξη: «εκµετάλλευση»
καταργείται επίσης.

3. Στην παράγραφο 4 του ιδίου άρθρου αυτής και στον έβδοµο
στίχο της παραγράφου αυτής οι λέξεις: «και εκµετάλλευση» κα-
ταργείται.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ
ΥΦΥΠΟΥΡΓΟΣ ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΥ»
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Ο ΑΝΜΑ

ήταν ένα νοµικό πρόσωπο ιδιωτικού δικαίου και το νέο µουσείο
αυτή τη στιγµή είναι ένα νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δικαίου ανε-
ξάρτητο το οποίο, όπως είπατε και εσείς δεν είναι ένα απλό µου-
σείο. Είναι το µουσείο το οποίο µας συνδέει µε το παρελθόν. Μας
δίνει τη δυνατότητα να ελπίζουµε να επιστρέψει ο πολιτιστικός
θησαυρός ο οποίος υπάρχει στο εξωτερικό.

Τα χρήµατα πάνε υπέρ της ΟΠΕΠ Α.Ε. που είναι θυγατρική του
κράτους. Εποµένως, όλα τα χρήµατα θα πηγαίνουν πάνω στους
σκοπούς για τους οποίους έγινε αυτό το µουσείο και πρέπει να
το ενισχύσουµε όλοι. ∆εν υπάρχει περίπτωση να γίνει ιδιωτικού
δικαίου και βλέπετε ότι το νέο µουσείο είναι νοµικό πρόσωπο δη-
µοσίου δικαίου και προφυλάσσεται σαν κόρη οφθαλµού. Και έτσι
πρέπει να το βλέπουµε. Χαίροµαι που ξεκινήσατε τη συζήτηση
γιατί δεν είναι ένα οιοδήποτε µουσείο. Είναι το µουσείο το οποίο
µας συνδέει µε το παρελθόν και µας φέρνει πιο κοντά στο
«σωστό» µέλλον. Γι’ αυτόν το λόγο υπάρχει καλή βούληση.

Αυτήν τη στιγµή ορισµένα πράγµατα τα οποία γίνονται είναι
για καλό. Αυτά που είπε ο κ. Βενιζέλος ήταν πολύ σωστά και θα
µεταφερθούν στον Υπουργό και θα γίνουν και αντικείµενο γενι-
κότερης διαβούλευσης, γιατί το µουσείο ανήκει σε όλους τους
Έλληνες. Ανήκει σε όλες τις γενιές που πέρασαν αναδεικνύοντας
αυτά που υπάρχουν µέσα και στους νεότερους που εύχοµαι να
κάνουν και άλλα πράγµατα που να αναδεικνύουν τον πολιτισµό
µας. Γιατί ο ελληνικός πολιτισµός είναι πολυπολιτισµικός.

Να σας µεταφέρω την εµπειρία µου. Όταν µε τίµησε στους
∆ελφούς το Πανεπιστήµιο Αθηνών, είχε έρθει κάποιος από το
Περού ο οποίος τιµήθηκε µε το Homus Hellenicus και είπε «έρ-
χοµαι εδώ να πάρω αυτό το βραβείο γιατί είναι σε αυτόν τον ιερό
χώρο των ∆ελφών». Τιµήθηκε και ένας Γιαπωνέζος για τις υπη-
ρεσίες που έχει προσφέρει στην ελληνική γλώσσα. ∆εν µπο-
ρούσε όµως να έρθει και ήρθε ο Πρέσβης ο οποίος είπε «έχουµε
και εµείς αρχαίο πολιτισµό αλλά ο πολιτισµός των Ελλήνων είναι
το παν».

Συµφωνούµε λοιπόν, όλοι σ’ αυτό. Όλοι έχουµε τις ευαισθη-
σίες µας. Άλλος γνωρίζει τον πολιτισµό και έχει ασχοληθεί πε-
ρισσότερο, άλλος λιγότερο. Μακάρι να διδάσκεται στα σχολεία
και να γνωρίζουν τα παιδιά από µικρά τι πολιτισµό είχαν οι Έλ-
ληνες, πώς διαδόθηκε ο πλατωνικός πολιτισµός διαµέσου της Βι-
βλιοθήκης της Αλεξάνδρειας σε όλη την Ευρώπη. Να είµαστε
υπερήφανοι και να προσπαθούµε και εµείς οι νεοέλληνες να κά-
νουµε πράγµατα για τα οποία θα είµαστε περήφανοι, όπως ήταν
η καλή διοργάνωση των Ολυµπιακών Αγώνων, όπως είναι αυτό το
µουσείο το οποίο αναδεικνύει τα εκπληκτικά εκθέµατα που υπάρ-
χουν µέσα.

Η ΕΥ∆Ε που είναι στα Ολυµπιακά ακίνητα δεν είναι δική µας.
Ανήκει στο Υπουργείο Πολιτισµού. Ήθελε να κάνει την ΕΥ∆Ε.
Αφήσαµε δέκα είκοσι υπαλλήλους. Ήταν όλοι υπάλληλοι δικοί
µας και τους γυρίσαµε στη γραµµατεία ώστε να µπορεί να κά-
νουν τη συντήρηση του κτηρίου Καλατράβα που είναι πολύ δύ-
σκολο θέµα, το µουσείο, τα δικά του θέµατα. Εµείς έχουµε αυτή
την ΕΥ∆Ε αποκλειστικά στη Γενική Γραµµατεία για τους Μεσο-
γειακούς Αγώνες και τίποτε άλλο. Είναι αυτό που ζητάτε εσείς.
Αυτό θέλω να το καταλάβετε. Το ίδιο ακριβώς κάνουµε απλώς
δεν έχουµε καµµία σχέση µε αυτό που είναι για την ολυµπιακή
αξιοποίηση.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Και εγώ σας ευχα-

ριστώ.
Κηρύσσεται περαιωµένη η συζήτηση επί της ενότητας των άρ-

θρων 32 έως και 44 και των τροπολογιών του σχεδίου νόµου του
Υπουργείου Πολιτισµού: «Οργανωτική Επιτροπή Μεσογειακών
Αγώνων –Βόλος 2013 και άλλες διατάξεις» και προχωρούµε στην
ψήφισή τους ξεχωριστά.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 32 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ-ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Κατά πλειοψηφία.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Συνεπώς το άρθρο

32 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 33 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ-ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Κατά πλειοψηφία.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Συνεπώς το άρθρο

33 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 34 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Συνεπώς το άρθρο

34 έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό
κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 35 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ-ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Συνεπώς το άρθρο

35 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 36 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Συνεπώς το άρθρο

36 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 37 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ-ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Κατά πλειοψηφία.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Συνεπώς το άρθρο

37 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 38 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ-ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Συνεπώς το άρθρο

38 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 39 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ-ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Συνεπώς το άρθρο

39 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 40 ως έχει ;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Συνεπώς το άρθρο

40 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 41 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Συνεπώς το άρθρο

41 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 44 όπως τροπο-
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ποιήθηκε….
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ-ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Κύριε Υπουργέ, θα βάλετε ασφαλι-

στική δικλίδα γι’ αυτό;
ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Πολιτισµού): Προβλέ-

πεται.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ-ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Εφόσον υπάρχει δευτεροβάθµια

λέµε, ναι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ερωτάται το

Τµήµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 44 όπως τροποποιήθηκε από τον
κύριο Υπουργό, το οποίο αναριθµείται ως άρθρο 42;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Συνεπώς το άρθρο

44 έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό
κατά πλειοψηφία και αναριθµείται ως άρθρο 42.

Εισερχόµαστε στην ψήφιση των τροπολογιών.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό

αριθµό 613 και ειδικό αριθµό 28 όπως τροποποιήθηκε από τον
κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ-ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Συνεπώς η τροπο-

λογία µε γενικό αριθµό 613 και ειδικό αριθµό 28 έγινε δεκτή
όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά πλειοψηφία
και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιον άρθρο.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 614 και ειδικό αριθµό 29 ως έχει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ-ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Κατά πλειοψηφία.
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ-ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ: Κατά πλειοψηφία.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Συνεπώς η τροπο-

λογία µε γενικό αριθµό 614 και ειδικό αριθµό 29 έγινε δεκτή ως
έχει κατά πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιον
άρθρο.

Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 627 και ειδικό αριθµό 39……

ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ-ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Κύριε Πρόεδρε, αν µου επιτρέπετε
θα ήθελα να κάνω µία διευκρίνιση. Παρ’ ότι συµφωνούµε και µε
το εδάφιο α’ και µε το εδάφιο β’, κύριε Υπουργέ, δεν µπορούµε
να την ψηφίσουµε λόγω της µοριοδότησης, οπότε αναγκαστικά
είµαστε στο, «όχι».

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Ερωτάται το
Τµήµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό αριθµό 627 και ει-
δικό αριθµό 39 όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτή, δεκτή.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑ-ΕΥΑ ΜΕΛΑ: Κατά πλειοψηφία.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Συνεπώς η τροπο-

λογία µε γενικό αριθµό 627 και ειδικό αριθµό 39 έγινε δεκτή
όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό κατά πλειοψηφία
και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο.

Εισερχόµαστε στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου.
Ερωτάται το Τµήµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: ∆εκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Νεράντζης): Το ακροτελεύτιο

άρθρο έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Πολιτισµού «Οργα-

νωτική Επιτροπή Μεσογειακών Αγώνων – Βόλος 2013 και άλλες
διατάξεις» έγινε δεκτό επί της αρχής και επί των άρθρων.

Η ψήφισή του στο σύνολο αναβάλλεται για άλλη συνεδρίαση.
Υπενθυµίζω ότι υπάρχει απογευµατινή συνεδρίαση.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Τµήµατος και ώρα 13.30’ λύεται η συνε-

δρίαση για σήµερα Πέµπτη 2 Ιουλίου 2009 και ώρα 18.00’ µε αντι-
κείµενο εργασιών του Τµήµατος νοµοθετική εργασία, µόνη
συζήτηση επί της αρχής, των άρθρων και του συνόλου του σχε-
δίου νόµου του Υπουργείου Ανάπτυξης: «∆ιασυνοριακές Συγχω-
νεύσεις Κεφαλαιουχικών Εταιρειών», σύµφωνα µε την ηµερήσια
διάταξη, που έχει διανεµηθεί.

782 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΤΜΗΜΑ ∆ΙΑΚΟΠΗΣ ΕΡΓΑΣΙΩΝ ΒΟΥΛΗΣ)

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ


